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STOVKY LIDÍ NA POHØBU! 

více čtěte na straně 9

SUCHOHRDLY, PROSTĚJOV, KRUMSÍN Pár vteřin, které změnily osudy hned několika 
rodin. V úterý 16. července dopoledne usedli čtyři muži do dodávky a zamířili z jižní Moravy 

domů na Prostějovsko. V té chvíli ještě netušili, že jejich cesta skončí u Suchohrdel u Miroslavi na Znojemsku. A pro jednoho 
z nich, čtyřiadvacetiletého mladíka z Krumsína, bude cestou poslední.  Dodávka se krátce po poledni střetla s protijedoucím 
kamionem. Následky havárie byly tragické, vyžádala si život jednoho z účastníků a další čtyři lidé byli zraněni. S Františkem P.  se 
rodina, kolegové, příbuzní a kamarádi rozloučili minulou středu. Čtyřiadvacetiletého mladého muže z Krumsína na poslední 
cestu doprovodily stovky lidí, myslivecké halali, čestná salva a podle přání rodiny i píseň české kapely Traktor. 

„Jsme stromy s osudem.
A vzácnej druh.

Každý rok přibude nám 
další letokruh.

Nabydem objemu.
Svou silou z kořenů.

A potom zůstane jenom 
prach a vzduch.
Víš, tady neplatí

nejlepší nakonec.
Cesta se klikatí.

Najednou spadla klec.“ 
(kapela Traktor)

Kristýna BOHATOVÁ



To je furt keců o tom, že je ze zre-
konstruovaného plácku pro fotbal 
za místním nádražím zmetek, že 
se tady nebudou dát hrát mistrov-
ská utkání ligová, natož meziná-
rodní! Agentura Hóser se vůbec 
nediví primátorovi města a hlavní 
postavě druholigového eskáčka 
Francimórovi Kopačkovi, že si 
po mnohých žvástech v  médiích 
o  nevhodnosti stadionu domluvil 
schůzku s MUDr. Chocholouškem! 
„Už se mi z toho všeho kroutily prs-
ty u nohou a přestaly mi růst fousy. 

Pořád všude čtu, že tribuna je špat-
ně postavená, sedačky jsou křivé, 
tráva na hřišti je zdechlá, novináři 
nemají své stanoviště nebo že ve 
sprchách neteče voda. Koho to za-
jímá? Fotbal se zde hrát bude a fer-
tig! Je ale pravda, že jsem musel 
kvůli fotbalu vyhledat pomoc pana 
doktora Chocholouška. Strávil 
jsem u něho šest hodin a po důklad-
né rozmluvě s  ním se mi ulevilo,“ 
svěřil se Agentuře Hóser první muž 
Prostějova Francimór Kopačka. 
Zadostiučiněním je pro něj zcela 

určitě rozhodnutí světové fotbalové 
asociace FIFA, která do Prostějo-
va vyslala svoji kontrolní skupinu. 
A ta shledala nový fotbalový stadi-
on zcela regulérním! „Hřiště v Pro-
stějově je způsobilé i  k  pořádání 
zápasů Mistrovství světa ve fotba-
le,“ uvedl předseda FIFA Jürgen 
Kopenksicht. 
Ovšem česká asociace si stále trvá 
na svém, že na prostějovském fot-
balovém stánku pořád není všech-
no v  pořádku. „České fotbalové 
asociaci vadí hlavně to, že na stadi-

onu v Prostějově není stále zřetelně 
uvedeno místo, na kterém se mohou 
rozhodčím předávat úplatky tak, 
aby to nikdo neviděl a  neslyšel. 
Z tohoto důvodu Prostějovu zatím 
nepovolíme hrát na tomto hřiš-
ti mistrovské zápasy,“ uvedl pro 
Agenturu Hóser tajný předseda 
české kopané Bankomat Berbr. 

Za Agenturu Hóser Majkl

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.

Prostějov (mik) – Také vám už vadí 
ta nesnesitelná vedra? No, komu by 
to nevadilo... Ovšem Večerník má 
pro vás recept, jak se zchladit! Pokud 
se vám nechce na koupaliště, zatavte 
se na zimním stadionu v Prostějově! 
Ač se to při stávajícím počasí nezdá, 
na našem zimáku už více než týden 
slouží ledová plocha. Podle zaměst-
nanců zimního stadionu už led 
využívají krasobruslaři a  k  prvním 
tréninkům se připravují i  hokejisté 
nejrůznějších věkových kategorií. 
A  prý již brzy bude naplánováno 
bruslení veřejnosti. Tak neváhejte 
a běžte se osvěžit! 

Prostějov (mik) – Večerník byl 
nedávno svědkem toho, jak se žák 
sedmé třídy prostějovské základní 
školy chlubil svým opravdu vzor-
ným vysvědčením. Jedničku měl 
dokonce i  ze zeměpisu. „Ten mě 
baví ze všeho nejvíc,“ pronesl se-
bejistě třináctiletý chlapec. Jeho 
kamarád se v tu chvíli zrovna chlu-
bil dovolenou strávenou se svými 
rodiči v Maďarsku. „Balaton, co to 
je a  kde to je?“ zeptal se udiveně 
premiant sedmé třídy raději neu-
váděné základní školy v Prostějově. 
Žák, který má jedničku ze země-
pisu a netuší nic o jezeru Balaton, 
to je nějak divné. Ani se nechceme 
raději ptát, co na neuvedené škole 
děti vlastně v zeměpisu učí... 

Prostějov (mik) – Podle zjištění 
Večerníku bude do Senátu ČR za 
Prostějovsko, Kojetínsko a  Tova-
čovsko kandidovat v  zářijových 
volbách jen šestice kandidátů – 
František Jura (ANO), Milada 
Sokolová (ODS), Pavel Dopita 
(SPD), Hana Pospišilíková (KDU-
-ČSL), Miroslav Burget (Jasný 
Signál Nezávislých) a Hana Naicle-
rová (STAN). Obhájkyně senátor-
ského mandátu Jitka Chalánková 
se rozhodla nekandidovat. 

Zpravodajský a společenský týdeník PROSTĚJOVSKÝ Večerník. Vychází 1x týdně po celém území Prostějovska.
Vydává: Haná Press s.r.o. IČO:  26782294. Provozovna a příjem inzerce: Plumlovská 698/83, Prostějov (608 960 042, inzerce@vecernikpv.cz). 
Výrobní sekce: Průmyslová 20, Prostějov. Kontakty: 608 960 042, redakce@vecernikpv.cz, souteze@vecernikpv.cz. 
Fakturace, administrativa a zástupkyně provozního ředitele: Romana Majchráková (administrativa@vecernikpv.cz).
Redaktoři zpravodajství, kultury a společnosti: Michal Kadlec (739 855 822, redakce@vecernikpvcz), Martin Zaoral (776 159 120, editor@vecernikpv.cz). 
Redaktor sportu: Jan Frehar (773 775 646, sport@vecernikpv.cz).
Grafické oddělení: Zia Brázdilová (grafika@vecernikpv.cz), Karolína Váňová (graficka@vecernikpv.cz).
Tiskne: MAFRAPRINT a.s., Pavelkova 7, Olomouc. Rozšiřují: společnost PNS, a.s. a soukromí prodejci.
Distribuci pro předplatitele provádí Česká pošta, s.p. (predplatne@vecernikpv.cz). Materiály označené -pr- jsou placenou inzercí. 
„PROSTĚJOVSKÝ Večerník“ je ochrannou slovní grafickou známkou. Registrováno pod číslem 037090297.
Evidováno u Ministerstva kultury České republiky pod číslem MK ČR E 11906.

AGENTURA

HÓSER

Ben zaplnil náměstí. Ve středu 
večer se na prostějovském náměstí 
konal koncert mezi omladinou ob-
líbeného zpěváka Bena Cristovaa. 
Akce organizovaná v rámci Prostě-
jovského kulturního léta zcela zapl-
nila centrum města fanoušky všech 
generací. Obstál i  „předskokan“ 
v podobě domácí kapely Club 17.

Podivná smrt. Minulou středu 
časně ráno byla na hladině krasic-
kého rybníka nalezena plovoucí 
mrtvola dvaašedesátiletého muže. 
O  tragédii víme zatím jen to, že 
policie vyloučila cizí zavinění na 
smrti staršího muže. Ale že by se 
utopil v  rybníku, kde je snad jen 
půl metru vody? Více má objasnit 
pitva zemřelého. 

Prostějovská policie 

vyhlásila celostátní pátrání po dvojici osob.

Strážci zákona žádají veřejnost 

o pomoc při jejich dopadení — aby v případě 

zjištění místa pobytu uvedených osob 

neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 

Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 30. prosince 1972 a trvalé byd-
liště má hlášeno v  okrese Prostějov. Na 
hledaného vyhlásila prostějovská policie 
celostátní pátrání již 6. ledna 2016. Jeho 
zdánlivé stáří je v rozmezí od 50 do 53 let, 
měří okolo 185 centimetrů, má střední po-
stavu a hnědé rovné vlasy. 

ROMAN KONFÁL 

se narodil 17. září 1989 a trvalé bydliště má 
hlášeno v  okrese Prostějov. Na hledaného 
vyhlásila prostějovská policie celostátní 
pátrání již 28. dubna 2014. Jeho zdánlivé 
stáří je v rozmezí od 34 do 35 let, měří mezi 
170 až 172 centimetry, má hubenou posta-
vu hnědé oči a hnědočerné vlnité vlasy. 

LUBOŠ NOVÁK 

PO DVOJICI HLEDANÝCH

Policisté mívají velice pestrou 
práci a  rozhodně se nenudí ani 
v  nočních hodinách. Například 
minulé úterý před půlnocí se ne-
stačili divit, když při průjezdu 
Plumlovskou ulicí spatřili chlapí-
ka středního věku, jak na jízdním 
kole „šněruje“ silnici z jedné stra-
ny na druhou. 

3,94
Nemohlo následovat nic jiného 
než muže zastavit a  zkontrolo-
vat ho. Svojí jízdou na bicyklu 
totiž ohrožoval nejen sebe, ale 
i  ostatní účastníky silničního 
provozu. Nakonec vyšlo najevo, 
že cyklista byl opilý jako Dán. 
Policistům nadýchal neuvěřitel-
ných 3,94 promile alkoholu. Jak 
vysoká bude pokuta, kterou za-
platí, rozhodne správní orgán. Zdroj: meteocentrum.cz
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RYCHLÉ INFO

KRIMI ÈÍSLO

Vedení prostějovského magistrá-
tu se odhodlalo k  obchodnímu 
kroku. Zájemcům nabízí za půl 
milionu korun hasičskou cister-
novou stříkačku. 

500 000

Známí bratři z  hereckého prostředí 
uvedli v  sobotu v  kempu Žralok již 
tradiční výstavu kresleného humoru.

PAVEL A PETR 
Foto: internet

„JAKOBY TADY 

Návštěvník našeho města se lehce 
podivoval nad tím, že se v centru 

nacházelo jen pár lidí. 
Holt je doba dovolených...

RU
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„7 DNÙ V KOSTCE“ Za uplynulými 7 dny 

•• Pondělí •• 
Skoro ani kapka. Hned první den uplynulého týdne mělo i nad 

Prostějovem po delší odmlce znovu bouřit a pršet. Předpovídali to 
meteorologové a vydali při té příležitosti hned několik výstrah. Jak se 

ale v odpoledních hodinách ukázalo, hromy a blesky naše město minuly 
velkým obloukem. Štěstí, nebo smůla? 

•• Úterý •• 
Za volantem se nespí! Za volant vozidla má člověk usedat odpočatý 
a střízlivý. To by mělo být přece každému řidiči jasné. Své síly ovšem 

výrazně přecenila šestasedmdesátiletá dáma, která se po půlnoci 
autem vydala na cestu z Určic do Alojzova. Při řízení ji přemohl 

mikrospánek a seniorka havarovala. Bylo jen velké štěstí, že se jí nic 
nestalo, příště se ale určitě raději pořádně vyspí doma. 

•• Středa •• 
Hrůzná tragédie. Jít se brzy po ránu projít do přírody kolem rybníka 

a najít mrtvolu, to pro každého z nás představuje šok a zcela jistě 
traumatizující zážitek. Přesně tak se stalo v případě ženy, která okolo 

ranní šesté hodiny spatřila na hladině krasického rybníka plavat 
mrtvolu staršího muže. Brr... 

•• Čtvrtek •• 
Na náměstí se závodilo. Po středečním večerním „nářezu“, kdy fanoušci 

Bena Cristovaa zaplnili při jeho koncertu skoro celé náměstí, se hned 
druhý den centrum Prostějova zaplnilo znovu. Tentokrát už v odpoledních 
hodinách, kdy se zde konal dojezd etapy největšího cyklistického závodu 

v České republice Czech Tour. Bohužel se to neobešlo bez předem 
avizovaných uzavírek a dalších omezení dopravy, ale co už...

•• Pátek •• 
Zchladit se? Jedině na zimák. Úmorná vedra už snad zmáhají každého 

a mnohým nepomáhá ani návštěva koupaliště. Právě v pátek ale 
Večerník postřehl nebývalý ruch v okolí zimního stadionu v Prostějově, 

kam mířily davy lidí. „Jdeme se ochladit k ledu,“ vysvětloval jeden 
z mužů, který spěchal na stadion. A měl recht, vždyť na zimáku je už 

několik dní k dispozici ledová plocha! 
•• Sobota •• 

Žralok se rozesmál. Kemp Žralok na plumlovské přehradě se opět po 
roce stal centrem humoristů. Uskutečnil se tam další ročník výstavy 

kresleného humoru s názvem Letní radosti, a to tradičně pod taktovkou 
prostějovského umělce Jana Tatarky. Výstavu slavnostně zahájili herci 
– bratři Pavel a Petr Batěkovi. A vrchol akce? Odhalení další postavy 

slavné Žraločí epopeje! 
•• Neděle •• 

Nedělní siesta na zámku. Zámek v Čechách pod Kosířem připravuje po 
celou letní sezónu nespočet akcí a rozhodně nelitoval ten, kdo tam zamířil 

i poslední den minulého týdne. Letní malířský workshop v zámeckém 
parku zaujal stovky návštěvníků nejen z prostějovského regionu. 

FOTO
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Michal KA DLEC

P Ř E H R A D A  T í m t o 
snímkem se ještě vrací-
me k  fenomenální akci 
ROCK MEMORY OF, která 
se uskutečnila na pláži 
U  Vrbiček na plumlov-
ské přehradě předminu-
lou sobotu. Legendární 
prostějovské rockery 
si přišly poslechnout 
i dvě fotbalové legendy. 
Velice dobře se nejen 
s  kapelou Kontakt ba-
vili známí fotbaloví tre-
néři Petr „John“ Uličný 
a Josef Mucha. 



uchvátili 

PROSTĚJOV Politická atmosféra na prostějovské radnici je tak hustá, že by se dala krájet! 

Možná je to i tím, že se blíží krajské i senátní volby. Opoziční hnutí Na rovinu! v čele s jeho lídrem 

Alešem Matyáškem je teď zlostí bez sebe poté, co náměstek primátora pro školství a sport Miloš Sklenka (ANO) údajně 

zneužil školní komunikační systém Bakalář k politickému lobování. Tento systém má sloužit výhradně ke komunikaci 

školské instituce s rodiči žáků. Miloš Sklenka však tuto síť využil k obhajobě plánů města, které nechce stavět pade-

sátimetrový krytý bazén. „Kroky náměstka Sklenky považujeme za politickou propagandu, která je v rozporu jak se 

samotným školským zákonem, tak s obecným nařízením o ochraně osobních údajů na úrovni Evropské unie, které 

je závazné pro všechny členské státy EU. Uvedené jednání považujeme za společensky natolik nebezpečné, že 

žádáme o okamžité odvolání Miloše Sklenky z funkce náměstka primátora,“ vyzývá  hnutí Na rovinu! primátora 

Prostějova Františka Juru.   A jaká je reakce vedení prostějovského magistrátu? 

NÁMÌSTEK 

více čtěte na straně 12
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Magistrát města Prostějova má 
za sebou šetření spokojenosti 
s kvalitou práce pro své klienty. 
Průzkum, jehož autoři vždy 
oslovují minimálně 500 respon-
dentů, dopadl pozitivně. Vyplý-
vá z něj, že zaměstnanci úřadu 
dělají svou práci velmi dobře. 
Rád bych jim na tomto místě 
poděkoval, protože skvělý výsle-
dek je především jejich zásluha. 
Určitě se dobrým hodnocením 
nenecháme ukolébat a  budeme 
hledat cesty, jak práci magistrá-
tu dále zlepšit, zefektivnit a zlid-
štit. Pokud nám v tom pomůžete 
svými připomínkami a náměty, 
budeme za to rádi, samospráva 
je tady pro vás.

František JURA,
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Michal KA DLEC

Opozice šílí:
ODVOLEJTE
SKLENKU!

Karel Dyba
PRAHA, PROSTĚJOV Ve věku 
83 let zemřel v  pondělí 22. čer-
vence prostějovský rodák, eko-
nom, diplomat a exministr polis-
topadové vlády Karel Dyba. Už od 
svého působení v Prognostickém 
ústavu se velice dobře znal s  ex-
premiérem a exprezidentem Vác-
lavem Klausem.
Vystudoval Vysokou školu ekono-
mickou v Praze, kde také v roce 1964 
zahájil profesní dráhu jako odborný 
asistent. Od roku 1972 byl vědec-
kým pracovníkem Ekonomického 
ústavu ČSAV, odkud o 12 let později 
přešel do Prognostického ústavu, 
kde se potkal s Václavem Klausem. 
V  roce 1990 byl jmenován minis-
trem pro hospodářskou politiku 
a v témže roce se stal i ředitelem Eko-
nomického ústavu ČSAV, kde dříve 
působil jako vědecký pracovník. 
V devadesátých letech zastával post 
ministra bez portfeje ve vládě Petra 
Pitharta, později se v  první vládě 

Václava Klause 
stal ministrem 
pro hospodář-
skou politiku 
a rozvoj. 
Od roku 2007 
do roku 2012 
působil jako 
stálý představitel 
České republiky 
při OECD.
Čest jeho památce. 

(kib)
KRASICE Velmi nepříjemný zážitek má za sebou žena, která minulou 
středu časně ráno spatřila na hladině krasického rybníka plavat mrtvolu 
staršího muže. Přivolaní policisté se dali ihned do vyšetřování tragédie, do-
sud však není známa příčina jeho smrti. Policie ale vyloučila cizí zavinění. 

Michal KA DLEC
„Ve středu 24. července po půl šesté 
ráno jsme na linku 158 přijali ozná-
mení o  lidském těle beze známek 
života, které se nachází v  rybníku 
v lokalitě Prostějov-Krasice. V dané 
věci provádíme šetření a dokumen-

tujeme okolnosti případu. Můžeme 
potvrdit, že se jednalo o tělo muže 
narozeného v  roce 1962,“ sdělila 
Večerníku den po tragédii Miluše 
Zajícová, tisková mluvčí Krajského 
ředitelství Policie ČR v Olomouci. 
Nejen v  Krasicích se samozřejmě 
spekuluje o  příčinách smrti dva-

ašedesátiletého muže. „U  břehu 
rybníka nechal svoje kolo. Nechá-
pu, jak se mohl tady utopit, vždyť 
v  rybníku je tak maximálně půl 
metru vody,“ kroutil hlavou muž 
bydlící v  těsné blízkosti vodní ná-
drže v Krasicích. „Lékař dle prvot-
ního ohledání zemřelého nezjistil, 
že by na jeho úmrtí měla podíl další 
osoba. U  zemřelého byla nařízena 
zdravotní pitva,“ dodala ještě mluv-
čí krajské policie Miluše Zajícová.  

Foto: Michal Kadlec

„Kontakti“ 

ČECHOVICE Legendární prostějovská kapela Kontakt si během pátečního večera podmanila ná-
vštěvníky hodové zábavy v Čechovicích, kterou pořádali místní sokoli. Kapela chrlila jeden hit za 
druhým a vydařenou akci k radosti fanoušků zakončila tradiční peckou „Mafie“.  (red) 

více čtěte na straně 20



Chovatelé z Cavala u krajských veterináøù obstáli 

Nedávná Keltská noc na plumlovské 
přehradě měla i jednu kriminální vlož-
ku. Vlastně dvě! Plumlovští policisté 
vyjeli do kempu Žralok vyšetřovat na-
hlášenou krádež mobilu a  peněz. To 
ovšem netušili, že se stanou terčem pro 
agresivní opilou ženu, kterou oslovili 
jako možnou svědkyni případu. A měli 
s ní co dělat! 
„V sobotu šestadvacátého července 2014 
v odpoledních hodinách přijali plumlov-
ští policisté oznámení o krádeži v jednom 
z kempů v katastrálním území Plumlova. 
Zatím neznámý pachatel vnikl do jedno-
ho z pravděpodobně nezajištěných stanů 
a odcizil z něj mobilní telefon uschovaný 
v tašce i s finanční hotovostí jednoho ti-
síce pěti set korun. Na místo byla ihned 
vyslána policejní hlídka,“ informovala 
Večerník o  důvodu přítomnosti hlídky 

při Keltské noci Irena Urbánková, tisko-
vá mluvčí Krajského ředitelství Policie 
ČR Olomouckého kraje. Ta pravá divo-
čina ale nastala při prověřování případu 
krádeže. „Během prováděného šetření 
a  kontroly osob pohybujících se v  oko-
lí stanu požádali policisté o  prokázání 
totožnosti i  jednu ze žen. Ta však i přes 
opakovanou výzvu odmítla totožnost 
prokázat. Vzhledem k  těmto skutečnos-
tem byla zajištěna a předvedena na poli-
cejní služebnu. Tam však šestatřicetiletá 
žena začala být agresivní, plivla na poli-
cisty, dokonce po jednom z nich hodila 
plastový květináč s  rostlinou. Policista 
naštěstí stačil uskočit. Vzhledem k jejímu 
chování využili policisté svého zákonné-
ho oprávnění a za použití donucovacích 
prostředků jí nasadili pouta. Provedli u ní 
dechovou zkoušku, která byla pozitivní 

s hodnotou 2,63 promile alkoholu v de-
chu,“ popsala divokou chvilku na služeb-
ně plumlovské policie Irena Urbánková. 
Na základě lékařského vyšetření byla 
opilá výtržnice převezena na záchytku 
do Olomouce k vystřízlivění. Ke zranění 
zajištěné ženy ani zasahujících policistů 
nedošlo a  hmotná škoda byla vyčísle-
na na dva tisíce korun. „Případ krádeže 
mobilního telefonu a finančního obnosu 
policisté prověřují jako přečin porušo-
vání domovní svobody ze strany dosud 
neznámého pachatele. V případě jednání 
ženy na policejní služebně byly zahájeny 
úkony trestního řízení pro podezření ze 
spáchání trestného činu násilí proti úřed-
ní osobě, na který trestní zákoník stanoví 
trest odnětí svobody v  rozmezí od šesti 
měsíců do šesti let,“ uzavřela mluvčí kraj-
ské policie. 

Napsáno

4. 8. 2014

STÍNY MINULOSTI

Jestli se tenkrát před deseti lety podařilo chmatáka 
z festivalu Keltská noc policistům vypátrat, se už dnes 
asi nedozvíme. Na tento případ jsme si ale po tak dlou-
hé době vzpomněli z jediného důvodu. Agresivity mezi 
lidmi je totiž stále více, o  čemž svědčí každotýdenní 
svodky událostí jak ze strany Policie ČR, tak i z Měst-
ské policie Prostějov. Někteří lidé jsou prostě přesvědče-
ni, že sporné situace se dají řešit pouze sprostou a uráž-
livou konverzací, vyhrožováním, či dokonce použitím 
pěstí. O něčem horším ani nemluvě. Tento trend bohu-
žel rok od roku stoupá a počet osob, které se dokonce 
oboří i na strážce zákona, se zvyšuje. Někdo tvrdí, že je 
to dobou. Ano, doba je opravdu na pováženou. Špatná 
výchova, stres, alkohol, drogy a neúcta k zákonům. Jak 
ale z toho ven? Těžko říct...  (mik)

Pøíštì: Mánesova ulice

Jak šel èas Prostìjovem ... REC

Nerudova ulice

STARÉHO PŘÍPADUPO STOPÁCH

Opilá svìdkynì plivala na policajty!
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PROSTĚJOV Velké emoce vzbu-
dilo zveřejnění snímků koní ze 
stáje Cavalo v lesoparku Hloučela. 
Někteří z kolemjdoucích upozor-
ňovali, že na ně není vůbec pěkný 
pohled. Pohublá zvířata postáva-
la v  bahně, které zaplňovalo celý 
prostor jejich výběhu. Chovatelé 
argumentovali tím, že se o  zvířa-
ta svědomitě starají a  jejich stav 
plně odpovídá jejich pokročilému 
věku. Na základě podnětu situaci 
řešila krajská veterinární správa, 
její zprávu dostal Večerníku k dis-
pozici. 

Martin ZAORA L
Kontrola v  Cavalu zkoumala zdraví 
celkem osmi koní, žádné pochybe-
ní ze strany chovatelů ani v jednom 
z  případů neodhalila. „Během kon-
troly nebylo zjištěno porušení zá-
kona o  veterinární péči, ani zjevné 
porušení zákona na ochranu zvířat 
proti týrání v  platném znění,“ píše 
se v závěru zprávy, kterou vyhotovila 
trojice krajských veterinářek. 
Chovatelé tento závěr pochopitelně 
uvítali. „O koně se už třiapadesát let 
starám prakticky každý den, naši koně 

v  minulosti vyhrávali i  dostihy. Stále 
jim dáváme kvalitní krmení, které 
vybíráme, přestože to stojí stále více 
peněz,“ vyjádřil se majitel prostějov-
ských stájí Cavalo Miloslav Zajíček, 
který viděl hlavní problém v tom, že 
některým ze zvířat je na lidský věk už 
osmdesát až devadesát let. „Nám je 
ovšem líto je zatím dát uspat. Máme 
tu však i koně, kteří by mohli jít rov-
nou na výstavu,“ dodal Zajíček. 
Kolemjdoucí si mimo jiné po-
všimli, že zvířata stojí v blátě a ve 
výběhu nemají možnost schovat 
se do stínu. „Oni tam ale rozhod-

ně nebývají celý den. Někdy je dá-
váme do travnaté ohrady, kterou 
máme o  kousek dál, pravidelně 
pak tráví svůj čas ve stájích. I  tak 
je třeba říci, že bláto není pro 
koně větší problém, dokonce pro-
spívá jejich kopytům,“ ohradil se 
Zajíček, který připustil, že zatrav-
nit stávající ohradu by byl vzhle-
dem k  jejímu povrchu problém. 
„Co se týče stínu, tak ten tam sice 
není, ale podle veterinární správy 
tam ani být nemusí, pokud koně 
na přímém slunci nejsou celý den. 
Pouze musí mít přístup k  vodě, 
což je splněno,“ dodal Zajíček 
s  tím, že koně také pravidelně 
vodí koupat do nedaleké říčky 
Hloučely.
Někteří z  diskutujících na sociál-
ních sítích také osazenstvu Cavala 
vytýkali poněkud příkrý způsob vy-
jadřování ve chvílích, kde jejich děti 
koně krmily. „Skutečně jsme v  této 
věci opatrní, jsem přesvědčen, že 
nám loni někdo nevhodným krme-
ním otrávil kobylu. Samozřejmě že 
pokud lidé mají mrkev či jablka, mo-
hou je koním dát, u pečiva to ovšem 
může být výhradně tvrdý chleba, 
jinak nic. Co se týče trávy, i ta může 
být hlavně ze strany od pole postří-
kaná přípravkem proti plevelům. 
I proto tu všude máme velké cedule 
‚Zákaz krmení‘. Pokud ovšem někdo 
projeví opravdový zájem, může na 
večerní krmení dorazit,“ uzavřel Mi-
loslav Zajíček.  

  Foto: Martin Zaoral  

  Foto: www.mapy.cz

PROSTĚJOV V aktuálních dnech 
je ve městě lidově řečeno horko 
k  zalknutí. Natož na sídlištích. 
Právě tady chybí u některých pa-
nelových domů zeleň, která by 
teploty zcela jistě „srazila“ o něco 
málo dolů. Požadavek na novou 
výsadbu navrhla magistrátu oby-
vatelka Sídliště Svobody v Prostě-
jově, ovšem neuspěla. 
„Vzhledem ke zvyšujícím se ne-
snesitelným horkům, která se rok 
od roku zvyšují, mám dotaz, nebo 
spíše prosbu. Bylo by možné vysa-
dit řadu stromů před blokem 5 na 
Sídlišti Svobody podobně, jako to 
mají o  kousek dál na stejném síd-
lišti před bloky domů číslo 17 a 18?  
Hodily by se i lavičky tam, kde byly 
kdysi odstraněny, a to na cestě ko-
lem polikliniky směrem k  Penny 
Marketu. Stromů není nikdy dost, 

snižují teplotu, dělají stín a  v  ne-
poslední řadě nám dodávají kys-
lík,“ napsala do diskusního fóra na 
webových stránkách města Yveta 
Soldánová z Prostějov.  
Referentka informační služby pros-
tějovského magistrátu Lenka Gart-
nerová ubezpečila pisatelku, že její 
požadavky byly předány odboru 
správy a  údržby majetku města. 
Odpověď odboru však obyvatele 
uvedené části sídliště rozhodně ne-
potěší. „S  lítostí oznamujeme, že 
výsadba stromů před blokem 5 na 
Sídlišti Svobody bohužel není mož-
ná kvůli tomu, že jsou zde vedeny 
veškeré inženýrské sítě. To znamená 
vodovodní řad, plyn i elektrické ve-
dení. V současné době zde ani neu-
važujeme umístit lavičky,“ tlumočila 
odpověď odboru města Lenka Gart-
nerová.  (mik)
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PROSTĚJOV Nedaruju nikomu nic. Takto sám sebe 
charakterizuje osmnáctkrát trestaný Milan Štancel 

(38). Otec šesti dětí pocházející ze Slovenska naposledy 
přespával na ubytovně v Olomouci, odkud vyrážel na 
krádeže do širokého okolí. Navštívil i Lipovou, kde za-
čátkem loňského listopadu vykradl obchod. Díky stopě 
jeho DNA měli policisté usnadněnou práci a recidivista 
u prostějovského soudu neměl šanci. 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
„Ahoj kamarádi, má prosím někdo 
zahradní domek, kde se dá zatopit?“ 
poptával v závěru loňského roku Mi-
lan Štancel na sociálních sítích. V té 
době byl již na útěku před policií. 
Do vězení byl nakonec dodán letos 
10. února. Za sérii krádeží dostal 3,5 
roku nepodmíněně, dalších 10 měsí-
ců mu k tomu přibylo za neplacení 
alimentů. Výživné neposílal, přesto-
že bylo stanoveno opravdu značně 
nízké. Otec šesti dětí, které má se 
dvěma ženami, měl měsíčně posílat 
celkem 8 tisíc korun. 
Před stěhováním na ubytovnu 
žil Milan Štancel dle svých slov 
nějaký čas v  Uničově. „Měl jsem 
v  práci úraz, byl jsem na nescho-
pence, peníze se zdržely a  už jsem 
neměl ani na nájem a  ani na to, 
aby se děti dostaly autobusem do 
školy,“ snažil se najít obhajobu 
pro své četné krádeže obžalovaný. 
Jisté bylo, že v jeho případě se roz-
hodně nejednalo o  náhodné pro-

vinění, trestní rejstřík s  18 zázna-
my v  jeho případě hovořil za vše.  
U  prostějovského soudu byl Milan 
Štancel ve čtvrtek 18. července ob-
žalován z  toho, že loni v  listopadu 
rozbil výlohu prodejny Coop v  Li-
pové, z níž si následně v nákupním 
košíku odnesl cigarety a cukrovinky 
v hodnotě více jak dvacet tisíc korun. 
Na prodejně přitom napáchal škodu 
za 43,5 tisíce korun. Při vloupání se 
však zřejmě pořezal, policisté tak na 
místě objevili krev, z níž nebylo těžké 
určit jeho DNA. Přestože obžalova-
ný nejprve u výslechu na policii vše 
zarytě popíral, u soudu se pod tíhou 
důkazů rozhodl k  vloupání doznat. 
„Vzhledem k doznání a zejména výši 
předchozích trestů soud naznal, že 
by bylo zbytečné je dále navyšovat,“ 
přijala soudkyně Adéla Pluskalová 
návrh státní zástupkyně.  
Přestože by si tedy Milan Štancel 
měl i  po tomto rozsudku odsedět 
„pouze“ předchozích 52 měsíců, 
horším trestem pro něj zůstává to, že 
musí uhradit škodu ve výši 66 tisíc 
korun, kterou svojí krádeží v Lipové 
napáchal. Dostat případně peníze 
z člověka, na něhož jsou vedené čet-
né exekuce, bude opravdu husarský 
kousek. Rozsudek je již pravomocný.   Milan Štancel nikomu nic nedaruje. 

LUPIÈSKÝ GANG DOPADEN!
PROSTĚJOV Krajští krimi-
nalisté zadrželi a  obvinili čty-
ři členy organizované skupiny 
z  loupežného přepadení v  Pro-
stějově. Kriminalisté odboru 
obecné kriminality Krajského 
ředitelství Policie ČR Olo-
mouckého kraje zahájili trestní 
stíhání čtyř osob pro zvlášť zá-
važný zločin loupeže a  přečin 
neoprávněného opatření, pa-
dělání a  pozměnění platebního 
prostředku. O  úspěchu krajské 
kriminálky informoval Večer-
ník v pátek dopoledne policejní 
mluvčí Libor Hejtman. 

Michal KA DLEC
Obvinění muži ve věku od jednadva-
ceti do pětapadesáti let měli vytvořit 
organizovanou skupinu osob s cílem 
získat finanční prostředky ve výši 
300 až 400 tisíc korun. „Každý z nich 
měl ve skupině dílčí úlohu. Dva pět-
apadesátiletí muži v podstatě zosno-
vali a řídili průběh loupežného pře-
padení. Jeden z nich zjistil informace 
k  dvaačtyřicetiletému muži z  Pros-
tějova, který měl mít u sebe statisíce 
korun a  druhý mimo jiné obstaral 

na přepadení plynovou pistoli. Sa-
motnou loupež pak vykonali jejich 
dva mladší kolegové. O zisk se měli 
všichni podělit rovným dílem,“ sdělil 
na úvod mluvčí krajské policie Libor 
Hejtman. 
V neděli 14. dubna tohoto roku do-
poledne obviněná čtveřice přijela 
vozidlem do Prostějova. Starší muži 
poté instruovali mladší, jak mají po-
stupovat při činu. „Ti se dozvěděli, 
že přepadený bude mít u sebe větší 
hotovost, odhadem 300 až 400 ti-
síc korun, kterou mu musí ukrást. 
Jakmile z  domu v  ulici Za Drahou 
v  Prostějově vyšel označený muž 
se svou o  dva roky mladší přítel-
kyní, oba mladíci vystoupili z  auta 
a s rouškami na tvářích se rozeběhli 
k páru. Jeden z nich zamířil plyno-
vou pistolí na muže se slovy ‚policie, 
k zemi‘. Poté se oba útočníci na něj 
vrhli, strhli jej na zem a stále opako-
vali, že jsou od policie. Přitom mu 
sebrali koženou tašku, kterou měl 
přes rameno,“ popisoval samotný 
čin Libor Hejtman. 
Překvapená žena na útočníky křiče-
la, že jestli jsou od policie, ať ukáží 
průkazy. „Jeden z nich k ní přistou-

pil a  snažil se jí vytrhnout kabelku, 
kterou měla v  ruce, ale tu nakonec 
ubránila. Agresoři se pak s  taškou 
jejího druha dali na útěk na domlu-
vené místo, kde je starší společníci 
vyzvedli autem. Místo očekávaných 
statisíců však objevili v tašce jen pár 
stokorun a  dvě platební karty,“ po-
dotkl Libor Hejtman s  tím, že pří-
padem se okamžitě začali zabývat 
prostějovští policisté a  kriminalisté. 
„Ti zjistili, že se na činu podílela sku-
pina čtyř osob. Tuto čtveřici se jim 
podařilo ztotožnit. Věc konzultovali 

s krajskými kriminalisty, kteří si pří-
pad převzali až v průběhu realizace. 
Společně se jim podařilo všechny 
čtyři pachatele vypátrat a  zadržet. 
Dva nejstarší z  nich čin popírali 
a shodou okolností byli v minulosti 
opakovaně odsouzeni pro majetko-
vou trestnou činnost. Soudce poslal 
oba muže do vazby. Jednadvacetiletý 
a  pětadvacetiletý muži jsou stíháni 
na svobodě,“ uzavřel mluvčí krajské 
policie Libor Hejtman. 
Všem obviněným hrozí tresty odnětí 
svobody od pěti do dvanácti let.

Nezletilí vandalové demontovali lavièky 
PROSTĚJOV Zásah proti nezletilým vandalům mají za sebou stráž-
níci městské policie. V odpoledních hodinách v pátek 19. července 
řešili skupinku osob, z nichž dva hoši demontovali z laviček a her-
ních prvků na Neumannově náměstí matky ze šroubů. Při této čin-
nosti je spatřila oznamovatelka, která strážníky přivolala.  
Ve skupince mladých vandalů byli 
tři hoši a jedna slečna ve věku od 12 
do 16 let. „Všichni nejprve jakouko-
li manipulaci s  lavičkami a  herními 

prvky na hřišti popírali. Patnáctiletý 
hoch se nakonec pod tíhou důkazů 
strážníkům přiznal, že matičky z lavi-
ček odšrouboval právě on. Dle jeho 

slov to bylo ze srandy. Devět kusů 
matiček a klíč, kterým je odšroubo-
val, měl u sebe jeho o tři roky mladší 
kamarád. Ten se stejného počínání 
dopustil již v  minulých dnech, jak 
sám uvedl. Strážníci oba hochy pře-
dali rodičům, kteří byli o  počínání 
svých ratolestí informováni,“ uvedla 
Tereza Greplová z  Městské policie 

Prostějov. Jak dodala, dvanáctiletý 
hoch strážníkům přinesl z  domu 
ještě dalších 75 kusů matiček, které 
v  předchozích dnech demontoval. 
Všechny odmontované matičky 
strážníci hochům odebrali. Celý pří-
pad projedná příslušný správní or-
gán pro podezření z přestupku proti 
majetku.  (mik)
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je mladý pejsek, který byl nalezen vyhublý letos 

VÁŽENÍ RODIČE,

Fotografie narozených miminek pořizujeme každou 
středu v porodnici Nemocnice Prostějov. Pokud již 
miminko na pokoji nezastihneme a máte zájem, 
aby snímek miminka byl zveřejněn na  této straně 
Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na světě“, zašlete 
fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cz 
a dodejte k tomu údaje: jméno a příjmení miminka, 
datum narození, výška a váha při narození a také 
adresu bydliště, na kterou vám pak zašleme jako 
dárek graficky redakčně zpracovaný obrázek.  Pro 
snazší a rychlejší komunikaci uvádějte i tel. kontakt.

Děkujeme! 
 Redakce PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Viktorie MENŠÍKOVÁ
22. 07. 2024 | 51 cm | 3,26 kg

Němčice nad Hanou

Vítek ROZSÍVAL
21. 07. 2024 | 48 cm | 2,62 kg

Vícov

PLUMLOV V sobotu 29. června se do 
Plumlova sjely mladé hasičské nadě-
je, aby se v rámci Okresní dětské ligy 
utkaly v požárním útoku. Další závod 
Okresní dětské ligy hostilo tamější 
skvěle připravené fotbalové hřiště. 
A  tak není divu, že padaly i  rekordy. 
Dalším důvodem byla skutečnost, že 
závodníky čeká dvouměsíční prázdni-
nové volno. 
V  kategorii mladších žáků zvítězil Krum-
sín, druhé byly Krasice a  třetí Bousín. 
V  nejpočetněji zastoupené kategorii star-

ších žáků zvítězily Mostkovice, stříbrný 
skončil Senetářov a bronz putoval do Sy-
chotína. Skvělou formu v Plumlově potvr-
dil dorost Mostkovic, který trhl rekord, čas 
družstva byl 11,94 vteřiny. Druhý stupí-
nek obsadily Krasice, třetí skončil Bousín. 
„Bylo to páté kolo ODL, poslední před 
prázdninovou přestávkou. Teď se sejdeme 
až v neděli 25. srpna v Pěnčíně, pokračo-
vat budeme dalšími šesti závody napříč 
regionem až do 21. září, kdy bude sezóna 
ukončena v Krasicích,“ doplnila za úspěšná 
bousínská družstva Dana Minxová.  (kib)

o Pohár městao Pohár města
PlumlovaPlumlova

Do soutěže se zapojili žáci z celkem 24 škol-
ských zařízení z  celého Prostějovska. Jejich 
práce bylo možné vidět na výstavě v  sídle 
pořádajícího prostějovského zahrádkářského 
svazu v ulici Daliborka. „Nejlepší z nich byly 
odeslané do celostátního kola do Prahy. Mezi 
tisícovkami prací z celé republiky uspěly i naše 
děti. Z  celkového počtu 80 vyhodnocených 
prací v 8 věkových kategoriích putovalo 16 cen 
do Prostějova,“ radovala se předsedkyně pros-
tějovských zahrádkářů Ivana Hasalová. 

Největších úspěchů dosáhly v kategorii kresba 
a malba Anna Horlová ze ZŠ v Majakovského 
ulici, která zvítězila v kategorii B, Julie Navráti-
lová z MŠ v Mánesově ulici, jež získala 3. mís-
to mezi nejmladšími a také Lukáš Pinkava ze 
Speciální školy v Komenského ulici, jenž bral 
bronz v kategorii D.  
V  kategorii Polytechnické práce zvítězila 
Laura Glaic z  DDM Sportcentrum v  ka-
tegorii E a na druhém místě v kategorii D 
skončilo společné dílo Maxmiliána Šmída, 

Ludovíta Oláha, Khomycha Artema a  Štěpán 
Grenara ze Speciální školy v Komenského ulici. 
Vítězové okresního kola a úspěšní autoři z ce-
lostátního kola byli v polovině června pozvaní 
do obřadní síně prostějovské radnice, kde jim 
náměstkyně prostějovského primátora Milada 

Sokolová předala diplomy a  věcné ceny. 
„Nové téma pro následující 32. ročník naší 
výtvarné soutěže je Úroda ze zahrádky,“ 
uzavřela místopředsedkyně prostějovských 
zahrádkářů Vlasta Ambrožová.  (mls)

Do soutěže se zapojili žáci z celkem 24 škol celého regionu

PROSTĚJOV  Spousta krásných kreseb, maleb i keramických 
či papírových výrobků s převážně rostlinnými motivy dorazi-
la do letošního 31. ročníku výtvarné soutěže pořádané pros-
tějovskými zahrádkáři. K organizátorům doputovalo celkem 
450 děl vytvořených na téma Kvetoucí zahrada. Ti nejlepší au-
toři byli nedávno oceněni v prostorách prostějovské radnice.

Vítězové Kvetoucí zahrady 
si na radnici převzali ceny
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Pamatujete si, jak jste někdy 
v  osmdesátkách skládali jeden 

populární hlavolam z  nedalekého 
Maďarska a jak vás štvalo, že nemů-
žete složit poslední stranu? No tak 
vězte, že jste pekelně staří, ostatně 
stejně jako já, jelikož tento hlavolam 
slaví letos padesát let a  jeho vyná-
lezce let osmdesát. Ten vynálezce 
se jmenoval Rubik a  jeho kostka 
pobláznila svět. Ernő Rubik, naro-
zený 13. července 1944 v Budapeš-
ti, původně navrhl kostku v  roce 
1974 jako učební pomůcku pro své 
studenty architektury. Jeho cílem 
bylo demonstrovat trojrozměrné 
pohyby objektů v prostoru. Netušil 
však, že se jeho vynález stane jednou 
z nejpopulárnějších hraček na světě. 
V  roce 1975 si nechal Rubik svůj 
vynález patentovat a  o  několik let 
později, v roce 1980, byla Rubikova 
kostka uvedena na mezinárodní trh. 
Věhlasný vynález, jenž se skládá z 54 
barevných čtverečků ve tvaru krych-
le, se stal výzvou pro logické myšlení 
a  trpělivost. Cíl složení Rubikovy 
kostky je jasný, složit všech šest stran 
kostky do jednobarevných ploch. Za 
posledních 50 let se Rubikova kost-
ka vyvinula nejen jako populární 
hračka, ale také jako předmět zájmu 
profesionálních speedcuberů, kteří 
se snaží kostku složit v co nejkratším 
čase. Vznikly stovky soutěží a  mis-

trovství, kde se nejlepší z nejlepších 
utkávají o  tituly a  světové rekordy. 
Rekord ve složení Rubikovy kostky 
činí pouhých 3,13 sekundy.

U  nás vznikla o  tomto
 hlavolamu dokonce pís-

nička. „Jde to se mnou ke dnu, 
nemám na to bednu, tak si někde 
sednu, dám si nejmíň jednu, já 
se asi zhroutím, marně kostkou 
kroutím dál,“ zpíval v  roce 1982 
zpěvák Karel Zich ve své písni 
nazvané Rubikova kostka. Nejen 
v Československu tehdy vrcholila 
mánie spojená s tímto maďarským 
hlavolamem. V  kulisách z  Rubi-
kových kostek se v  televizi natá-
čely zábavné pořady, pořádala se 
soutěžní klání ve skládání kostky, 
vycházely časopisy nebo LP des-
ky, které měly Rubikovu kostku 
na titulní straně. „Jeden člověk mi 
tvrdil, že ji složí za tři minuty, ale 
nesnáší, když ho kdokoli pozoru-
je. Vždy odešel do vedlejší míst-
nosti a po třech minutách se vrátil 
se složenou kostkou. Později jsem 
zjistil, že ji rozebírá a  skládá me-
chanicky, kostičku po kostičce. 
Originálnější metodu zvolil šes-
tiletý chlapec, který přemístil ba-
revné samolepky na jednotlivých 
kostičkách,“ vyprávěl v roce 1982 
v  časopise Mladý svět bansko-
bystrický psycholog Stanislav Fil-

la, který napsal o Rubikově kostce 
publikaci.

„Pomocí počítače se podařilo 
vyčíslit, že při otáčení stran 

„kouzelné“ kostky je 43 252 003 
274 489 856 000 (43 trilionů) 
možných variant rozložení částic. 
K vyřešení úlohy je pak třeba udě-
lat minimálně dvaadvacet operací, 
i když v praxi se zatím nikomu tuto 
královskou cestu najít nepodařilo. 
A tak se mi zdá, že tahle kostka není 
zrovna moc jednoduchá věc,“ pro-
hlásil Rubik před více než čtyřiceti 
lety v rozhovoru s maďarským no-
vinářem Andrásem Faberem.

    Ve skládání Rubikovy kostky se 
bude v Česku soutěžit i letos. Czech 
Open proběhne ve druhé polovině 
července v Pardubicích. Tuzemským 
rekordmanem ve složení klasické 
kostky (3 x 3) je Matěj Grohmann 
z Červeného Kostelce. Zvládl ji po-
skládat za 4,97 sekundy. A  světový 
rekord? Od března 2023 ho drží Čí-
ňan Yusheng Du – jeho čas je 3,47.

A  moje zkušenost s  tímto
 hlavolamem? Mám-li být 

upřímný, sám jsem ho nikdy ne-
složil, ale jako odběratel časopisu 
ABC jsem ho skládal podle ná-
vodu. To jsem ještě netušil, jak se 
do tohoto hlavolamu zažere můj 
dědeček, stavební inženýr, který si 
pomocí svých propočtů vybudoval 

systém vlastních návodů na slože-
ní, a  tak jsem používal i  ty jeho. 
Kostka tehdy stála 50 tehdejších 
korun, což v osmdesátkách nebylo 
málo, ale prostě kdo kostku neměl, 
jakoby nežil. Sám vynálezce Rubik 
nezakrněl u  jednoho hlavolamu 
a  vymyslel jich ještě spoustu, ale 
popularity kostky už nikdy nedo-
sáhly.

Tak, milá kostko, jdu tě najít 
a třeba tě konečně složím sám.

O jedné kostce a o jejím vynálezci

G LO S A 
Kristýny 

A N A L Ý Z A
Martina
Mokroše

HLAS LIDU
Většina z  nás si jistě nenechala ujít bonbónek 
v podobě ME v kopané v Německu. Až na vý-
sledek našeho mužstva jsme mohli být s průbě-
hem a napínavostí zápasů spokojení. Nádherné 
stadiony, vynikající atmosféra, napínavý průběh 
zápasů a maximální pohodlí pro diváky.
Jsem velmi rád, že náš dlouhodobě nejpopulár-
nější sport v Prostějově kopaná bude ve středu 31. 
července při zápase CHANCE Národní ligy proti 
FC Zlín současně otevírat přestavěný fotbalový 
stadion. I  když úplné dokončení bude pokračo-
vat a  budou tak splněny podmínky fotbalového 
svazu – tribuny, hrací plocha, nový trávník, odvod-
nění, vyhřívání, výběhová místa a osvětlení. A tím 
se mohou u  nás v  Prostějově hrát profesionální 
soutěže v  kopané, po dokončení i  mezinárodní 
soutěže. Další podmínkou bylo zůstat ve druhé 
nejvyšší soutěži. A  to se také podařilo, i  když to 
byl doslova nervák pro nás všechny, tedy vedení 
klubu, realizační tým, hráče a nás fanoušky. Už je 
to splněno a tak vzhůru na fotbalová utkání nové 

sezóny! A kdo se na hřiště Za Místním nádražím 
ještě nebyl podívat, bude velmi mile překvapený. 
Vše se změnilo k nepoznání. Postávání za plotem, 
jedno WC, špatné přístupové cesty kolem hřiště – 
to vše je nenávratně minulostí!
Nově postavená velká tribuna poskytuje pro nás 
fanoušky pohodlná místa k sezení, kde je ze všech 
míst nádherný rozhled na hřiště, několik WC, 
občerstvení v novém. A tak by se dalo pokračo-
vat. Fotbalové zápasy, jež se zde budou hrát, mají 
přinášet nejen sportovní vyžití, ale i společenské. 
Mohou se zde setkávat celé generace, rodiny 
a kamarádi. A proč?
Konečně si totiž můžeme říci, že jako v  di-
vadle, které nám jiná města závidí, nebo 
v  našem kině, kde je velmi příjemné kultur-
ní prostředí, tak i  v  areálu našeho nového 
fotbalového hřiště je pro diváky vytvořeno 
odpovídající prostředí, jež budou rádi na-
vštěvovat, no a  hráči tam budou rádi hrát!
Předně se musí poděkovat všem těm, jimž se po 

dlouhé strastiplné cestě podařilo přebudovat 
stávající nevyhovující komplex v  krásný a  mo-
derní stadion nejen pro hráče, ale i pro všechny 
fanoušky z  Prostějova a  širokého okolí. Dále 
celému vedení 1. SK Prostějov v čele s primá-
torem města Františkem Jurou, vedení města, 
radě města a zastupitelům. Tedy všem těm, kte-
ří věřili, že myšlenka mít v  našem městě nové 
sportoviště pro kopanou dozná realizace.
Věřím, že první utkání nové sezóny proti Zlínu 
a nový stadion si nenechají ujít všichni, kteří mají 
fotbal rádi a  rádi se setkávají v nádherném kul-
turním prostředí s  podobně naladěnými lidmi. 
Hráčům bych chtěl vzkázat, ať se jim u nás v Pro-
stějově moc líbí a podávají skvělé výkony. A my 
všichni jim můžeme slíbit, že je budeme podpo-
rovat a co nejvíce povzbuzovat v letošní pro nás 
„nové sezóně“. Budeme, jak se říká, dvanáctým 
hráčem! Mgr. A. Dušek, 

zastupitel a člen sportovní komise 
města Prostějova

Prostìjov se rozrostl o jedno další špièkové sportovištì 

Při svých cestách stále čas-
těji vídám pomníčky do-
svědčující pomíjivost lid-
ského bytí. Každé blikající 
světýlko je připomínkou toho, že 
stačí chvilka nepozornosti a  ne-
zbude nic, jen prázdnota v srdcích.
V  loňském roce zemřelo jen na 
silnicích v  Olomouckém kra-

ji sedmnáct lidí. K  1. červen-
ci letošního roku jich policej-
ní statistika hlásí třicet dva…
V  našem regionu byla tou po-
slední havárie u  Runářova, kde 
v červnu po střetu dvou osobních 
aut zemřel osmnáctiletý mladík.
V  červenci si „paní Smrt“ vybra-
la další oběť, tentokrát mladého 

muže z malé obce na Prostějovsku. 
Dodávka, v  níž byl spolucestují-
cím, se na Znojemsku střetla s ka-
mionem. On zemřel na místě, další 
čtyři lidé skončili v nemocnici…   
Provoz na silnicích je stále vět-
ší. Nezáleží, jestli jezdíme „ko-
lem komína“, nebo se vydáme 
na dalekou cestu za dovolenko-

vým rájem. Mysleme na to, že 
nemáme v  rukou jen svůj ži-
vot, ale i  životy svých blízkých 
a  lidí zcela neznámých. Mysle-
me na to, že auto je zbraň, a  to 
velmi nebezpečná. A  jako s  ta-
kovou s  ní musíme zacházet. 
Chovejme se tak, aby po nás nezů-
stal jen smutek a otázka „PROČ?“

Pomníèky a pomíjivost bytí 



ZDĚTÍN Vesnice a  města v  kraji, které rozvíjí 
rodinnou politiku a záleží jim na tom, aby se ro-
dinám dobře dařilo, obdržely základní certifikát 
z projektu audit familyfriendlycommunity (obec 
přátelská rodině). Bylo jich celkem deset. Certi-
fikáty jim v  pondělí 10. června předali náměstci 
hejtmana Ivo Slavotínek a  Jan Šafařík. Je mezi 
nimi i Zdětín.
„Nejde o přísné posuzování, nakolik jsou naplňovány 
normy a  kritéria. Hlavním cílem je motivace obča-
nů, aby měli zájem zasahovat do dění v obci a využili 
všech existujících možností,“ popsal náměstek hejt-
mana Olomouckého kraje Ivo Slavotínek, náměstek 
hejtmana Olomouckého kraje pro sociální oblast.
Způsobů, jak podpořit prorodinný život, je 
celá řada. Nemusí jít nutně jen třeba o  projekty 
stavby nových dětských hřišť, ale také o  inici-
ativy, které jsou zaměřené na společné trávení 
volného času mezi dětmi, dospělými a  seniory.
Certifikát obdržela obec Zdětín jako jediná z našeho 
regionu. Dalšími se staly Červenka, Hlubočky, Hra-
bová, Pavlovice u Přerova, Rouské a města Hranice, 
Litovel, Velká Bystřice a Zábřeh. 
Základní certifikát znamená, že obce absolvovaly 
první část, kdy se jejich obyvatelé mohli vyjádřit, 
které aktivity nebo opatření by v  obci rádi viděli. 
Tato opatření budou postupně po dobu tří let napl-
ňována. Po uplynutí tříletého období obec prokáže, 
zda stanovená opatření naplnila. Pokud ano, obdrží 
plný certifikát.
Projekt obec přátelská rodině je v Olomouckém kra-
ji realizován od roku 2022 a jeho úspěšnost dokazuje 
již 22 zapojených obcí a měst. Příležitost k zapojení 
do třetího kola projektu budou mít obce Olomouc-
kého kraje opět na podzim letošního roku.  (kib)

Zhruba čtyři kilometry dlouhá trasa 
nabídla dětem plnění celé řady úko-
lů, mohly si vyzkoušet i tíhu svých 
hříchů. V cíli je kromě drobných od-
měn čekaly obří skluzavky a výstava 
vojenské a hasičské techniky. Do-
spělí si zase mohli vychutnat občers-
tvení, jež pamatovalo i na milovníky 
pěnivého moku. „Jako vždy je vše 
perfektně připravené, organizátoři 
opět nezklamali. Děcka jsou nadše-
ná a já si mohl prohlédnout zdejší 
staré vojenské stavby,“ nechal se sly-
šet Mirek, který s potomky dorazil z 
nedaleké Konice.
Akci pořádala Association Milita-
ry Fan, obec Skřípov a společnost 
Linaplast za finanční podpory Olo-
mouckého kraje. 

Kristýna BOHATOVÁ
původní reportáž  pro Večerník
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Kralice podporují Klas

Kralice (kib) – Dotaci ve výši 195 
tisíc korun přiklepl městys Hanáck-
ému souboru písní a  tanců KLAS. 
Hanáci z  ní pořídí nové krojové 
součásti, doplní a opraví kroje a také 
zaplatí dopravu na vystoupení a fes-
tivaly. Peníze poslouží i na víkend-
ová soustředění a pořízení rekvizit, 
hudebních nástrojů a  technického 
vybavení včetně převozních obalů 
na rekvizity a kroje.  

Plumlov (kib) – Sběrný dvůr 
v  Plumlově je otevřen každou 
sobotu v  době od 8 do 12 ho-
din. Město vychází vstříc 
i zahrádkářům, a to provozem ko-
munitní kompostárny. Umístěna 
je v areálu ZD Plumlov a otevřena 
každé pondělí, středu a  pátek od 
15 do 18 hodin a  každou sobotu 
od 8 do 12 hodin. 

Drahany (kib) – Historická akce 
DRAHANY 1945 se uskuteční 
10. srpna 2024. Návštěvníky čeká 
jedinečná kombinace leteckého 
umění a  vojenské techniky. Těšit 
se mohou na letadla z  různých 
období a  válečných let, která se 
představí vedle moderní i  his-
torické pozemní techniky, včetně 
pásových a  kolových vozidel. 
K  vidění bude velkolepá bitva 
i moderní letadla.  

Brodek u  Prostějova (kib) – 
Téměř 19 let byla cisterna CAS 
16 Renault velkým pomoc-
níkem zdejších hasičů při řešení 
mimořádných událostí, kterých 
bylo 1 051. Spolehlivě najezdila 
téměř 19 000 kilometrů a  vždy 
je dovezla tam i zpět. V minulých 
dnech se s ní rozloučili a poslali ji 
na nové působiště k jednotce SDH 
Budišov.  

RYCHLÉ INFO

ZPRÁVY
Z  REGIONU

• Konicko
• Kostelecko
• 

• 
• 

Strašidelný les ve Skřípově
dal nahlédnout do vojenské historie
SKŘÍPOV Strašidla, klekánice, 
bílé paní, vodníci, duchové, čer-
ti a řada dalších pohádkových 
bytostí – ti všichni čekali v sobo-
tu v místním strašidelném lese 
na stovky malých a velkých ná-
vštěvníků. Trasu s devíti stano-
višti účastníci procházeli v are-
álu, který byl kdysi muničním 
skladem Československé lidové 
armády. Velkou část pozemku 
získala od armády v roce 2008 
obec Skřípov, sídlí zde i  firma 
Linaplast.
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URČICE O  půlnoci se rozhodla 
jet automobilem šestasedmde-
sátiletá dáma z  Určic. Cestou do 
Alojzova ji ale podle všeho pře-
mohl mikrospánek. Seniorka 
postupně nabourala do tří zapar-
kovaných vozidel, otřela se o svo-
didla, porazila dopravní značku 
a  narazila do zděné zídky. Žena 
skončila v nemocnici, ale nic moc 
se jí naštěstí nestalo. 
„V  úterý 23. července přibližně deset 
minut po půlnoci jela šestasedmdesá-
tiletá žena ve vozidle Mazda po silnici 

v Určicích směrem na Alojzov. Dle její 
výpovědi ji při projíždění táhlé levo-
točivé zatáčky postihl mikrospánek 
a částečně vyjela vpravo, kde se otřela 
o  svodidlo. Pokračovala dál a  narazila 
do vpravo zaparkovaného osobního 
automobilu Škoda Octavia. Stále po-
kračovala v jízdě a vyjela přes chodník, 
kde narazila do zděné zídky, od které se 
auto odrazilo, přejelo přes celou silnici, 
kde narazilo do dopravního značení. 
Následně přejela přes obrubník, kde 
jí stála v cestě další dvě vozidla značky 
Ford,“ popsala velmi krkolomnou jíz-

du seniorky i s následky tisková mluvčí 
Krajského ředitelství Policie ČR v Olo-
mouci Miluše Zajícová. 
U  seniorky byla provedena dechová 
zkouška, která vyloučila, že by řídi-
la pod vlivem alkoholu. „Žena byla 
z místa z preventivních důvodů převe-
zena vozidlem záchranné služby do ne-
mocnice na vyšetření. Hmotná škoda 
byla předběžně vyčíslena na 190 tisíc 
korun,“ uvedla mluvčí krajské policie 
Miluše Zajícová s  tím, že nehoda je 
i nadále v šetření dopravních policistů. 

(mik) 

Hygienici 

SUCHOHRDLY, PROSTĚJOV, 
KRUMSÍN Bílé květy, potoky slz, 
stovky lidí, které obřadní síň ne-
mohla pojmout. A  nad tím vším 
obrovská bolest ze ztráty mláden-
ce se zlatým srdcem. Optimistu, 
věčného smíška, skvělého kolegu, 
syna, bratra, přítele, kamaráda, 
milovníka přírody, myslivce, rybá-
ře. Dosah tragédie podtrhl i výběr 
skladeb, které při obřadu zazněly, 
mimo jiné Letokruhy kapely Trak-
tor. Strom života mladého muže už 
žádný letokruh nepřidá…   
V úterý 16. července necelé půl ho-

diny po poledni vyjížděli hasiči, po-
licisté a záchranáři k nehodě na sil-
nici poblíž Suchohrdel u Miroslavi. 
Dodávka tam ze zatím neznámých 
příčin vyjela do protisměru, kde 
se čelně střetla s  protijedoucím ka-
mionem. Při nehodě bylo zraněno 
celkem pět lidí, z nichž jednomu už 
záchranáři nedokázali pomoci. „Ři-
diče dodávky jsme museli vyprostit, 
jeden ze spolujezdců přes veškerou 
snahu hasičů, policistů a záchranářů 
zemřel,“ uvedl mluvčí jihomorav-
ských hasičů Jan Dvořák.
Informaci o  úmrtí potvrdila mluv-

čí jihomoravských záchranářů Mi-
chaela Bothová. „Kromě toho jsme 
měli v  péči muže, který utrpěl těžká 
zranění. Po ošetření jsme ho letecky 
transportovali do Fakultní nemocnice 
Brno. Dalším pacientem byl muž, kte-
rý utrpěl středně těžká zranění, toho 
jsme převezli do brněnské Úrazové ne-
mocnice. Dva lidi s lehkými až středně 
těžkými zraněními jsme odvezli do 
znojemské nemocnice," doplnila Bo-
thová. „Dopravní nehodou a  jejími 
okolnostmi se stále zabýváme,“ uvedl 
pro Večerník v pátek mluvčí jihomo-
ravských policistů Pavel Šváb.  (kib)

PLUMLOV Na základě vyhod-
nocení vzorků, které odebrali 22. 
července z  plumlovské přehra-
dy, krajští hygienici vyslovili ve 
čtvrtek nelítostný verdikt – zákaz 
koupání. Ukazatel jakosti vody se 
totiž zastavil na nejhorším stupni 
5 a označil ji za nebezpečnou.
 „Voda neodpovídá hygienickým po-
žadavkům a  hrozí akutní poškození 
zdraví.  Vyhlašujeme  zákaz koupání," 

potvrdila informaci  mluvčí KHS Olo-
mouckého kraje Markéta Koutná. 
Letošní rok je pro přehradu smolný. 
Její voda totiž splňovala požadavky 
hygieny pouze při prvním měření 13. 
května. Od té doby se  neustále zhor-
šuje. Tak špatná ale na konci červen-
ce nebyla od roku 2014 ani jednou. 
O vyjádření k celé situaci redakce po-
žádala Povodí Moravy. Odpověď do 
uzávěrky tohoto čísla nepřišla.  (kib)

z titulní strany

LEŠANY Od poloviny dubna je kvůli opravám uzavřena silnice III/37752 mezi 
Kostelcem na Hané a Lešany. Původní termín dokončení rekonstrukce byl do 31. 
července. Správa silnic Olomouckého kraje ale na úředních deskách dotčených 
obcí i  Prostějova zveřejnila informaci, že termín prodlouží minimálně do konce 
září. Důvodem je demolice mostu u lešanské prodejny masa. 

Kristýna BOHATOVÁ„V  průběhu 
výstavby došlo k  neočekávaným okolnostem na 
mostním objektu. Místo opravy nosné konstrukce 
musel být demolován a bude postaven nový,“ sdě-
lila vedoucí kanceláře ředitele Správy silnic Olo-
mouckého kraje Jindřiška Ochmannová. Na stav-
bě se ale dosud nezačalo pracovat, místo mostu 
zeje díra, kterou nepřekonají ani chodci. „Chodí-

me do prodejny po polních cestách a  zkratkou 
mezi domy. Vytahovat auto nebo kolo nemá cenu, 
nechci něco urazit, nebo se zmrzačit,“ posteskla si 
starší dáma. Komplikace je to i pro mladou rodinu, 
která má příbuzné v domě naproti prodejny: „Jez-
díme sem po polní cestě z Bílovic. Naštěstí máme 
vyšší auto, tak nehrozí, že bychom ho rozbili. S ko-
čárem se k  rodině jinak nedá. 
Naštvaní jsou i  majitelé chat z  nedalekého 

Zdětína, pro které je cesta k  nemovitostem 
dobrodružstvím, spojeným mimo jiné se sta-
vebními pracemi v Hluchově, kde provoz řídí 
semafory. „Buď to musíme objet přes Ohro-
zim, nebo si vystát frontu. Nechápu, kdo to 
v  těch Lešanech prohlížel, když nezjistil, že 
most je po smrti,“ netajil se pan Tomáš.   
Ani konec září ale není zřejmě posledním termí-
nem uzavírky. „Režim omezení dopravy v dané 
lokalitě je vždy v dostatečném časovém předsti-
hu oznámen veřejnosti, vždy však až na základě 
vydaných platných rozhodnutí správních or-
gánů," tlumočila stanovisko Správy silnic Olo-
mouckého kraje Jindřiška Ochmannová.

PPRRROOOSSTTĚĚĚJĚJOOOVVSSSKKOO Olomoucký 
kraj se loučí s oblíbeným dotačním 
programem kotlíkových dotací. Do 
konce srpna mají obyvatelé kraje 
poslední možnost požádat o  fi-
nanční podporu na výměnu starých 
kotlů za ekologičtější varianty. Pátá 
vlna programu nabízí dotace s cel-
kovou částkou 75 milionů korun. 
Na pořízení kotle na biomasu může 
žadatel získat maximálně 130 tisíc 
korun a  na nové tepelné čerpadlo 
až 180 tisíc korun. O dotaci mohou 
požádat také domácnosti, které mají 
od 1. ledna 2021 kotel vyměněný.

Žádat mohou senioři a  invalidní 
důchodci – žadatel i  všichni čle-
nové domácnosti musí pobírat sta-
robní nebo invalidní důchod pro 
invaliditu 3. stupně – a domácnosti 
s  příspěvkem na bydlení. Tam ale 
žadatel nebo některý ze členů do-
mácnosti musel pobírat příspěvek 
na bydlení alespoň jednou od 1. 
ledna 2022 do podání žádosti.
Žádost je nutno podat prostřed-
nictvím elektronického formuláře, 
který je dostupný na webu kraje. 
Zájemci mohou podávat své žádos-
ti do 30. srpna do 12 hodin.  (kib)
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Pane primátore, je instalace kurtu na plážový vo-
lejbal na náměstí podle vás jedním z receptů, jak oživit 
centrum Prostějova? 
„Určitě je to jedna z  cest, kterými chceme na naše krásné 
náměstí přivést občany. Je důležité, aby centrum města žilo, 
a právě sport je tam samozřejmě láká. Ať už je to třeba ak-
tuální start cyklistických závodů, nebo třeba nedávné boxer-
ské utkání. Obyvatelé města dávají najevo, že je jim to blíz-
ké a mají o podobné události zájem. A platí to samozřejmě 
i o aktivním sportování, k němuž už řadu let v zimním období 
patří ledová plocha před budovou muzea. Doplnit tuto na-
bídku o letní aktivitu a postavit hřiště na beachvolejbal je pak 
dalším logickým krokem. A věřím, že nikoliv posledním. Na 
náměstí by se v budoucnu mohly odehrávat i některé další 
sporty, ale nechci zatím nic prozrazovat.“ 

 Činí aktuálně vedení města nějaké další kroky, jak 
dostat na náměstí opět čilý život a atraktivní akce? 
„Myslím, že právě probíhající Prostějovské kulturní léto je 
skvělou akcí, jež umí do centra města přilákat spoustu lidí. 
Ukazují to i koncerty populárních interpretů, kteří dokáží ná-
městí zaplnit. Ale my samozřejmě chceme, aby bylo v památ-
kové zóně živo celý rok. Chceme, aby sem lidé chodili nejen 
za kulturou a sportem, ale také nakupovat, využívat zdejších 
služeb, posedět na lavičkách a setkat se s kamarády a známými. 
Jak čtenáři PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku vědí, na jaře jsme 
uspořádali setkání s podnikateli a ptali jsme se jich, co by jim 
nejvíce pomohlo udržet se v centru města a rozvíjet své služby 
pro jeho obyvatele. Dostali jsme konkrétní zpětnou vazbu, na 
niž budeme reagovat. Už brzy spustíme projekt marketingo-
vé podpory, která pomůže drobným obchodníkům a malým 
živnostníkům konkurovat velkým řetězcům a  celým nákup-
ním zónám. Intenzivně se zabýváme možností vjet přímo na 
náměstí a řešíme i parkovací kapacity poblíž centra, abychom 
lidem usnadnili jeho návštěvu, pokud jedou autem.“

 Jak se vám osobně jako sportovci zamlouvá prá-
vě plážový volejbal? Zkoušel jste ho někdy hrát? 
„Na plážový volejbal se moc hezky dívá. Je to 
velmi dynamický sport a každý, kdo se mu věnu-
je, má můj obdiv. Pokud jde o můj vlastní vztah 
k hraní, tak já jsem především fotbalista.  Samo-
zřejmě jsem klasický volejbal i jeho plážovou varian-
tu mnohokrát hrál, ale spíše jako volnočasovou aktivitu 
s dětmi a s kamarády než jako sport, do kterého jdu ‚hlava 
nehlava‘. Ale i když moje srdce patří kopané, tak beach vo-
lejbal si samozřejmě rád zahraju.“

 Může si beach volejbal na náměstí přijít zahrát 
každý? Co byste v této souvislosti vzkázal Prostějo-
vanům? 
„Hřiště je tady opravdu pro každé-
ho. Budeme moc rádi, když si 
přijdou zahrát všechny věko-
vé skupiny našich občanů od 
rodičů s  menšími dětmi přes 
kamarády ze školy, kolegy 
z  práce až po seniory. Je to 
vynikající aktivita na udržení 
pozornosti, rovnováhy a  ko-
ordinace pohybů. Případný 
pád nebolí, člověk se snad-
no zvedne a utká-
ní dohraje. 
Takže nevá-
hejte a hřiště 
je tady pro-
to, aby si 
zahrálo co 
nejvíce lidí.“ 

 Paní první náměstkyně, má již v Prostějově instala-
ce kurtu na plážový volejbal nějakou tradici? A co si sli-
bujete od letošní sezóny?
„První beachvolejbalové hřiště bylo na náměstí instalováno 
v roce 2019 a mělo tak zpestřit nabídku Prostějovského kul-
turního léta. Ač se jednalo o ‚poprvé‘, lidé si novou aktivitu 
užívali, hráli fotbálek, volejbal, ale na místě samém probíha-

ly i  tréninky, například florbalistů. Od 
letošní sezóny si slibuji opětovné 

větší oživení centra města. Jelikož 
aktivitu doplní i  tvorba písko-

vých soch, stejně jako tomu 
bylo před lety, věřím, že do-
razí nejen řada dospěláků za 
sportem, ale i  rodičů s  dět-
mi na workshopy tvoření 
soch z  písku. Zbylý písek 

bude využit do konce srpna 
jako hrací pískoviště právě pro 

menší děti. Nezbytnou 
součástí je i stánek, ve 

kterém se lidé ob-
čerství, ale snad se 
budou cítit i  jako 
na skutečné pláži 
s  lehátky, drinky 
a pochutinami.“

 Jak dlouho bude na náměstí k dispozici kurt na beach 
volejbal a jaké jsou základní podmínky pro jeho využití?
„S  instalací beachvolejbalu se začne v  pondělí 29. července, 
v provozu by měl být už ve středu 31. K dispozici bude celý mě-
síc, tedy do konce srpna. Chod beachvolejbalu si pod svá křídla 
vzalo Sportcentrum – dům dětí a mládeže, registrovat si čas pro 
svoji potřebu bude možné prostřednictvím on-line systému. 
Nebude chybět samozřejmě sprcha ani nezbytné toalety.“

 Zkoušela jste vy osobně někdy tento sport? A pokud 
ano, jak vám to šlo?
„To bych nebyla já, abych si ihned při první příležitosti v roce 
2019 beachvolejbal nezahrála…  Skončila jsem s přetrhaný-
mi vazy v kolenou a následně musela na operaci. Ale to se 
jistě nestane nikomu jinému než mně...!“

 Dalo by se podle vás podobným způsobem využívat 
centrum města častěji, než tomu bylo doposud?
„Vždy je potřebné počítat s  tím, že ‚vyblokováním‘ celého 
měsíce pro jednu akci již neumožníme konání těch druhých. 
I  v  případě letošního beachvolejbalu jsme museli počítat 
s  prostorem pro červnové zahájení Prostějovského kultur-
ního léta tanečními vystoupeními, v  minulém týdnu pro-
běhl i cyklistický závod. Termín je tedy vždy potřebné sladit 
s možnými dalšími aktéry. Ale osobně se domnívám, že prá-
vě Prostějovské léto ve spojení s plážovým volejbalem může 
být pro letní měsíce důvodem, proč lidé náměstí navštíví. 
Pevně věřím, že budou restauratéři, kavárníci i další obchod-
níci s vyšším pohybem obyvatel spokojeni.“

„Slibuji si od toho opětovné oživení
centra města,“ říká první náměstkyně

primátora Milada Sokolová

PROSTĚJOV Už dnes začne na náměstí T. G. Masaryka instalace kurtu pro plážový volejbal, který bude 
zájemcům k  dispozici až do konce prázdnin. Beachvolejbalové hřiště doplní podle první náměstkyně
 primátora Prostějova i další aktivity, například tvoření soch z písku.

PROSTĚJOV První muž Prostějova František Jura se rovněž těší z toho, že až do konce prázdnin bude 
na náměstí T. G. Masaryka živo díky kurtu na plážový volejbal. Primátor ale v rozhovoru pro Večerník 
vyjádřil své přání, aby v centru bylo živo po celý rok. 

Michal
KA DLEC



Informace o odstávkách naleznete 
na www.egd.cz nebo v mobilní aplikaci EG.D DISTRIBUCE

Náš tým pro vás vytvořil jedinečný bodovací systém, 
dle nějž vám budeme každý týden hlásit umístění jednotlivých shopů dle právě zvoleného sortimentu. 

Systém je zcela fairový, protože zohledňuje odlišnou gramáž a zároveň i spravedlivě trestá nedostupnost.

PRODUKT / SHOPPRODUKT / SHOP

3vrstvé  10×10 ks 19,90 32,90 39,90 29,90 39,90 19,90

2vrstvé box  200 ks
32,90

(150 ks)
21,90

(120 ks)
54,90

(100 ks)
26,90

(150 ks) 24,90 23,90

balení  72 ks 21,90 8,90
(15 ks) 23,90 22,90 34,90 24,90

(56 ks)

Toaletní papír 3vrstvý
 8 rolí 49,90 54,90 49,90 79,90 48,90 39,90

Vatové kosmetické 29,90
(80 ks)

16,90
(140 ks)

37,90
(84 ks) 61,90 34,90 24,90

 200 ks 24,90 21,90 44,90 51,90 18,90 24,90

SHOPY

Oznámení

Obec: Čehovice
Dne: 05. 8. 2024 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
T3. Dále u  ZD: Oboustranně 
ulice od č.26 a 91 po konec obce 
směr Čelčice s  čísly 208 a  165. 
Ulice od č.41 a  parc. č.199 po 
č.124 a 37 a dále oboustranně uli-
ce od č.168 a 164 po č. 162 a 189. 
Dále č.p.193 a  195. Jednostran-
ně ulice od č.118 po č.110 (vč. 
č.127).

Obec: Prostějov
Dne: 08. 8. 2024 od 7:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ul. 
Hvězda mimo č. 13, Vrchlického, 
Svatoplukova č. 80 (Švehlova 
střední škola polytechnická Pro-
stějov), Sokolská č.1.
Obec: Prostějov
Dne: 08. 8. 2024 od 7:30 do 
16:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Odběratelská trafostanice TO-
RAY (č. 300038).

Obec: Zdětín
Dne: 15. 8. 2024 od 7:30 do 13:00 
hodin. Vypnutá oblast: celá obec 
Zdětín včetně chatových lokalit 
Blata, Mokřiny, Bělecký mlýn - celá 
oblast od kamenolomu po č. 213 
(sm. Ptení), 7, 53, 14, 17, včetně  
penzionu Bělecký Mlýn, přejezdu 
ČD atd., dále část obce Lešany od 
č.p. 59, 60 a 10 (obchod) u křižova-
tky po konec obce směr Zdětín vč. 
přilehlých ulic. EG.D, a.s.

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy
- rekonstrukcí, oprav, údržbových a revizních prací - 

bude přerušena dodávka elektrické energie:

1. PENNY

2. ALBERT

3. LIDL

4. TESCO

5. KAUFLAND

6. BILLA

SHRNUTÍ 
číslo sortiment kam ANO kam NE

27 pivo Tesco Lidl
28 sprchové gely Kaufland Penny
29 káva Billa Lidl
30 grilování Kaufland Penny
31 toaletní potřeby Penny Billa

Toaletní potřeby jsou nezbytnou součástí naší každodenní hygieny, 
ačkoliv je často bereme jako samozřejmost. Toaletní papír zajišťuje 
základní čistotu, zatímco vlhčené ubrousky přinášejí jemnost a důkladné 
očištění. Šulky do uší jsou klíčové pro šetrnou péči o ušní hygienu, 
a papírové kapesníčky nás zachraňují při nachlazení. Ženy denně 
spoléhají na různé hygienické pomůcky, které nám pomáhají udržovat 
upravený vzhled. Investice do kvalitních toaletních potřeb nejen zvyšuje 
naše pohodlí, ale také přispívá k lepšímu zdraví a celkové spokojenosti.

Příjemné smrkání! :)
Průzkum byl proveden v úterý 23. července 2024
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POZOROVÁNÍ SLUNCE
Sluneční aktivita je téměř na vrcholu. Její projevy, mezi které patří sluneční skvrny a protuberance, pozoru-
jeme z hvězdárny za jasného počasí každý čtvrtek a pátek od 15:00 hodin.

VEČERNÍ POZOROVÁNÍ
Komentované prohlídky hvězdné oblohy pomocí astronomických dalekohledů probíhají za jasného počasí 
každý čtvrtek a pátek od 23:00 hodin.

OBJEDNÁVEJTE SE (9:00 - 16:00) NA ČÍSLE 724 013 039.
Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 

toaletní 
potřeby

Začátek nastalého týdne bude pro mnohé Prostějovany hodně ospalý, takže se zhruba 
první tři dny nepouštějte do žádných složitějších akcí. Hektický bude naopak závěr tohoto 
období. Během víkendu budete muset stihnout velmi mnoho aktivit. 

Dbejte na svoji bezpečnost více než 
kdy jindy, hrozí vám zranění při ma-
nuální práci. Vyhýbejte se domácí-
mu úklidu, partner to snad pochopí. 
Nezapomeňte pak na konci týdne na 
narozeniny v rodině. 

BERANI 21.3. – 20.4. LVI 23.7. – 22.8. 

V  práci vám začnou kolegové házet 
klacky pod nohy, zřejmě jim vadí vaše 
přílišná horlivost v  době, kdy nadří-
zení mají dovolenou. Nepřestávejte 
ale ve svém úsilí, za snahu budete po 
návratu šéfa odměněni. 

Spoustu času strávíte na úřadech. 
Je to ale vaše vina, většinu úředních 
záležitostí jste dříve házeli za hlavu 
a  vše nechali na poslední chvíli. 
Nyní si musíte vytrpět stání v dlou-
hých frontách. 

PANNY 23.8. – 22.9. 

Získáte známost, bohužel však pou-
ze na jedinou noc. Přestože se do 
tohoto člověka bezhlavě zamilujete, 
on vaši lásku nechce a nebude opě-
tovat. Pokud hledáte pevný vztah, 
musíte na to jít úplně jinak. 

KOZOROZI 22.12. – 20.1. 

Nestyďte se chodit do společnosti, 
nová seznámení vám rozhodně neu-
škodí. Možná jste raději sami a k zá-
bavě vám stačí občasná návštěva re-
staurace, sami ale dobře cítíte, že to 
není to pravé ořechové.

VÁHY 23.9. – 23.10. 

Někteří členové rodiny vás budou 
otravovat svým chováním, logicky si 
tak od nich budete chtít odpočinout. 
Nikdo se tedy nebude divit, že odje-
dete pryč z města a budete hledat klid 
a odpočinek. 

Kolega z práce se vám svěří se svým 
soukromým tajemstvím. Docela se 
zhrozíte toho, co všechno ho trápí. 
Okolnosti vás donutí mu pomoci, 
ovšem jen v omezené míře. Sami se 
sebou totiž máte co dělat. 

Není divu, že se těšíte na víkend. 
V tomto období vás totiž čeká velice 
romantický výlet s vaším partnerem. 
Konečně budete sami, dosud se oko-
lo vás pohybovali lidé, kteří vám v lás-
ce nepřáli. 

RYBY 21.2. – 20.3. 

Můžete si dovolit utratit více peněz, 
čeká vás totiž zasloužená odměna 
v zaměstnání. S investicemi to ale ne-
přehánějte, boháč z vás rozhodně ne-
bude. Určitě si ale můžete od podlahy 
změnit svůj šatník. 

Cestování moc nemusíte, ovšem bě-
hem dovolené vám ani nic jiného 
nezbyde. Neměli jste partnerovi nic 
slibovat, nyní musíte dlouhou cestu ně-
jak přežít. Přestože byste raději zůstali 
doma, nedávejte na sobě znát zklamání. 

Budete se hodně nudit, zábavu si to-
tiž sami nedokážete najít. Možná by 
pomohlo, kdybyste si našli kamará-
da či kamarádku. Někdo by vás měl 
vyvést do společnosti a ukončit tak 
vaši nečinnost. 

Čeká vás série služebních cest, proto 
si na tento týden nedomlouvejte nic 
soukromého. Ve světě vás nemine za-
jímavé setkání, které vás může ovliv-
nit na celý zbytek života. Ale pozor na 
vaši důvěřivost. 

Zveřejňujeme aktuální přehled, kde bude probíhat blokové 
čištění ulic města Prostějova. KDY A

P 2024
úterý 30. července – blok č. 30
Bulharská, Bulharská vnitroblok + zeleň (Okružní 
– Waitova), Dr. Horáka (Určická – Bulharská), Na 
Hrázi (Bulharská – Určická), Na Hrázi vnitroblok, 
Okružní (Brněnská – Určická) + cyklostezka + 
zeleň, St. Manharda (Bulharská – Určická), Weri-
chova, Waitova + vnitroblok, Drozdovice zastávka 
(BUS).

čtvrtek 1. srpna – blok č. 31
J. Olivetského, Raisova, B. Šmerala, Ztracená, B. Šmerala – 
Anenská: cyklostezka a chodník + 2× most mlýnský náhon + 
parkoviště a  vnitrobloky, B. Němcové, Pod Záhořím, U  Boží 
muky, Na Hrázi, B. Šmerala – Drozdovice, Průchozí (spojka 
mezi Šmeralova – Drozdovice), Určická kom. SSOK (Na Hrázi 
– U Boží muky vč. kruhového objezdu), Okružní – cyklostezka 
Určická – Krasická.

Šič/šička 22 680 jednosměnný střední odborné Gamsbart, s.r.o., Pv
Operátoři 19 700 třísměnný základní+praktické Železárny-Annahütte, Pv
Zedníci 21 300 pružná prac. doba střední odborné Pozemstav a.s., Pv
Operátoři 22 680 třísměnný střední odborné Kendrion,s.r.o., Pv
Řidič/řidička 21 300 pružná prac. doba základní+praktické Hopi CZ s.r.o., Kralice n/H
Operátoři 20 000-35 000 nepřetržitý provoz střední odborné Amcor Flexibles s.r.o., Pv
Skladník/-ce 23 400 třísměnný základní+praktické Hopi CZ s.r.o., Kralice n/H
Řezníci uzenáři 28 000 jednosměnný základní+praktické Makovec a.s., Kostelec n/H



Prostějov (mik) – Během před-
posledního červencového dne se 
uskuteční další jednání Rady statu-
tárního města Prostějova. V úterý 
30. července dopoledne začnou 
konšelé nejdříve projednávat vý-
sledky valných hromad společ-
ností Domovní správa Prostějov 
a  Lesy města Prostějova. „Poté 
budeme projednávat generel ze-
leně či podzimní výsadbu Nadace 
ČEZ v  našem městě. Zabývat se 
budeme rovněž druhou etapou 
revitalizace Sídliště Svornosti ve 
Vrahovicích, stavebně historickým 
průzkumem Wolkerova domu, 
budeme schvalovat nejrůznější 
rozpočtová opatření na stavební 
investice včetně plánované rekon-
strukce Českobratrské ulice,“ sdě-
lil Večerníku  primátor Prostějova 
František Jura s tím, že na progra-
mu jednání rady budou jako vždy 
mnohé majetkoprávní záležitosti. 
„Schvalovat budeme poměrně 
značné množství prodejů, proná-
jmů či výpůjček městských po-
zemků,“ potvrdil primátor s  tím, 
že konšelé budou v  úterý jednat 
také o smlouvách ohledně propa-
gačních služeb pro město ze strany 
sportovních klubů 1. SK Prostějov, 
VK Prostějov a TK Prostějov. 
V  příštích vydáních Večerníku 
seznámíme čtenáře s  výsledky 
jednání Rady statutárního měs-
ta Prostějova.

Venkovní hledištì u školy

Prostějov (mik) – Před budovou 
školy na Husově náměstí nově 
vznikl prostor pro lepší trávení 
volného času. „Je zde umístěna 
netradiční dřevěná pergola, vytvo-
řeny byly také pobytové schody 
a  květinové záhony,“ přiblížil ná-
městek primátora Jiří Rozehnal. 
Veřejné prostranství bude moct 
využít každý. „Prostor zde bude 
využíván i  pro konání kulturních 
akcí studentů střední školy ART 
ECON nebo venkovní divadelní 
představení pro Divadlo POINT. 
Právě Divadlo POINT zahájí pre-
miérově provoz, a  to multižánro-
vým festivalem Cirkus Wolker,“ 
doplnila první náměstkyně primá-
tora Milada Sokolová.

Peníze pro „parlament“

Prostějov (mik) – Radní na svém 
zasedání odsouhlasili rozpočtové 
opatření ve výši 350 tisíc korun na 
úpravu projektové dokumenta-
ce rekonstrukce bytového domu 
v  ulici Šárka, kterému Prostějova-
né říkají „parlament“. Důvodem 
je připravovaný dotační program, 
v  rámci něhož je potřeba upravit 
stávající projektovou dokumentaci. 
„Z posudku vyplývá, že bude třeba 
stanovit nový průkaz energetické 
náročnosti, dále zohlednit úpravu 
zateplení, vytápění, posouzení sta-
tiky střechy, úpravu elektroprojektu 
a podobně. Náklady na úpravu pro-
jektu jsou odhadovány na necelých 
350 tisíc korun včetně DPH, tedy 
ve výši schváleného rozpočtového 
opatření,“ upřesnil náměstek pri-
mátora Jiří Rozehnal.

RYCHLÉ INFO
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NEFUNGUJE
ani v Prostìjovì

pro Večerník 

původní
zpravodajství

MichalMichal KADLEC KADLEC
„V současné době bohužel nelze pl-
nohodnotně pracovat v  novém In-
formačním systému stavebního říze-
ní, který připravilo Ministerstvo pro 

místní rozvoj, v němž jsme povinni 
zpracovávat všechny žádosti a  pro-
vádět všechny úkony stavebního 
úřadu. Tuto problematiku jsme také 
intenzivně řešili v rámci Sdružení ta-
jemníků městských a obecních úřa-
dů ČR a apelujeme na Ministerstvo 
pro místní rozvoj, aby urychleně 
podnikalo kroky k  plně funkčnímu 
systému,“ uvádí tajemník prostějov-
ského magistrátu Libor Vojtek. „Na-

sazená verze uvedeného systému 
není dle našeho názoru zatím dosta-
tečně efektivní a přetrvávají zásadní 
nedostatky,“ potvrzuje vedoucí sta-
vebního odboru Jan Košťál, který 
zmiňuje nedostatky, jako například 
to, že systém nevyplňuje předepsa-
né formuláře zadanými údaji, text 
těchto vzorů nelze formátovat, vy-
tvořené dokumenty nelze vymazat 
a nahradit jinými, dokument předa-

ný k odeslání dne 17. července není 
stále doručen a tak dále.
Laická i  odborná veřejnost měla 
již před 1. červencem tohoto roku 
značnou nedůvěru k  připravenosti 
Portálu stavebníka i  Informačního 
systému stavebního řízení, což se 
projevilo nahromaděním podání 
a  žádostí před 1. 7. 2024, kdy sta-
vební úřad v období od 10. 6. do 28. 
6. 2024 obdržel celkem 793 podání 

a  žádostí, jež nyní operativně vyři-
zuje. „Omlouváme se za případné 
komplikace, které jsme nezpůsobili. 
Věříme, že se situaci Ministerstvu 
pro místní rozvoj podaří v  rozum-
ném čase napravit. Naši pracovní-
ci dělají vše pro to, aby i  za těchto 
okolností zvládali vyřizovat všechny 
doručené žádosti a  podání,“ dodal 
tajemník prostějovského magistrátu 
Libor Vojtek.

„Omlouváme se za potíže, které jsme nezpůsobili,“
vzkazuje veřejnosti tajemník magistrátu Libor Vojtek

ze strany 3
PROSTĚJOV Po delším čase 
otřásá prostějovskou komunální 
politikou třaskavá kauza. A  ne-

chtěným hlavním hrdinou je ná-
městek primátora pro školství 
Miloš Sklenka. Právě na něj má 
teď největší pifku šestice opozič-
ních zastupitelů z  hnutí Na ro-

vinu! společně se zastupitelem 
Pirátů Janem Mochťákem. Jde 
o  to, že Miloš Sklenka prostřed-
nictvím speciálního komunikač-
ního systému mezi školami a  ro-
diči dětí zvanému Bakalář právě 
informoval rodiče o  „výhodách“ 
pětadvacetimetrového krytého 
plaveckého bazénu s  deseti dra-
hami. Opozice z  toho šílí, neboť 
ta prosazuje dvojnásobně delší 
bazén. A oheň je na střeše... 

Michal KA DLEC
„Náměstek primátora pro oblast 
školství, výchovy, vzdělávání a spor-
tu Miloš Sklenka opakovaně zneuží-
vá své postavení tím, že prostřednic-
tvím škol zřizovaných statutárním 
městem Prostějov nechává své pod-
řízené rozesílat politické informace, 
které sám podepisuje, zákonným 
zástupcům nezletilých žáků a  takto 
nezákonným způsobem ovlivňu-

je veřejné mínění. Tyto informace 
nijak nesouvisí ani s  posláním škol 
zřizovaných městem, ani s jejich pe-
dagogickou a  výchovnou činností. 
Je tak zneužíván bez souhlasu ro-
dičů administrativně komunikační 
systém Bakalář, popřípadě mailové 
adresy rodičů. Tato síť a  mailové 
adresy rodičů jsou přitom určeny 
pro komunikaci mezi zákonnými 
zástupci a školskou institucí ve věci 
vzdělávání dítěte či spolupráce mezi 
rodiči a  pedagogy. K  tomuto i  zá-
konní zástupci vydávají souhlas se 
zpracováním osobních údajů! Kro-
ky náměstka Sklenky považujeme 
za politickou propagandu, která je 
v  rozporu jak se samotným škol-
ským zákonem, tak s  obecným na-
řízením o  ochraně osobních údajů 
na úrovni EU, které je závazné pro 
všechny členské státy EU. Uvedené 
jednání považujeme za společensky 
natolik nebezpečné, že žádáme jeho 

okamžité odvolání z funkce náměst-
ka primátora,“ píše se v  prohlášení 
hnutí Na rovinu! v čele s jeho lídrem 
Alešem Matyáškem. „Požadujeme 
dále, aby se město Prostějov všem zá-
konným zástupcům nezletilých žáků, 
kterým byly tyto politické zprávy pro-
tizákonně rozeslány, omluvilo, a  to 
veřejně s tím, že do budoucna se již 
nic podobného opakovat nebude,“ 
uzavřel Aleš Matyášek. 
PROSTĚJOVKÝ Večerník okamži-
tě po obdržení tohoto prohlášení 
zástupců opozice v  prostějovském 
zastupitelstvu oslovil náměstka pri-
mátora Miloše Sklenku, aby se k ob-
viněním vyjádřil. „Vyjádření vám 
poskytne mluvčí magistrátu paní 
Gáborová,“ odepsal na žádost Ve-
černíku Miloš Sklenka. 
A vyjádření prostějovského magis-
trátu skutečně dorazilo hned záhy. 
A Večerník ho zveřejňuje v plném 
znění. 

V  pondělí 1. července 2024 byl primátorovi města Pros-
tějova Františku Jurovi doručen dopis, na základě kterého 
mimo jiné žádá klub Na rovinu! odvolání z funkce náměstka 
primátora Bc. Miloše Sklenku. Ten dle názoru opozičního 
klubu postupoval v rozporu se školským zákonem a s obec-
ným nařízením o ochraně osobních údajů. Z prošetření celé 
záležitosti právním oddělením a  pověřencem pro ochranu 
osobních údajů a po telefonické konzultaci u Úřadu na ochra-
nu osobních údajů vyplývá následující: Statutární město 
Prostějov, jako zřizovatel základních a  mateřských škol na 
území města Prostějova a  jako správce osobních údajů ob-
čanů a  klientů města Prostějova, oslovilo školy se žádostí 
o  informování zákonných zástupců žáků o  dění ve městě 
týkající se VÝHRADNĚ školních a  mimoškolních aktivit. 
Školy této žádosti vyhověly přeposláním informací přes in-
formační kanál Bakaláři. Ke zpracování osobních údajů do-
šlo v  souladu s  Nařízením Evropského parlamentu a  Rady 
(EU) ve veřejném a oprávněném zájmu správce – města jako 
zřizovatele škol. Jedná se o  pouhé informování zákonných 

zástupců žáků bez získávání dalších informací o  zpracová-
ní a je jen na příjemci, jak se zaslanou informací dále naloží.
Co se týče konkrétního obsahu zpráv, informace se týkají plá-
novaných nebo nově vybudovaných sportovišť, která je nebo 
bude možné využívat jak ve školní výuce, tak i mimo ni, pří-
padně projektu Corrency, který taktéž mimo jiné podporuje 
zájmové aktivity žáků a studentů. Z obsahu nevyplývá žádná 
politická propagace, což výslovně zakazuje školský zákon 
v platném znění. Na základě výše uvedeného je zjevné, že Bc. 
Miloš Sklenka, náměstek primátora, kterému Zastupitelstvo 
města Prostějova svěřilo zabezpečování záležitostí patřících 
do samostatné působnosti statutárního města Prostějova 
v oblasti školství, výchovy a vzdělávání, neporušil žádný práv-
ní předpis ani nepřekročil svoji působnost.
Na závěr je nutno konstatovat, že dle zákona o obcích náměst-
ky do funkce volí, a tudíž i odvolává zastupitelstvo města ni-
koliv primátor, což je členům Zastupitelstva města Prostějova 
jistě známo. Jana Gáborová, vedoucí oddělení 
 vnějších vztahů Magistrátu města Prostějova 

Miloše
 Sklenky Sklenky

PROSTĚJOV Kauza, která aktuálně hýbe celou republikou. Ministerstvo pro místní rozvoj prvního července spustilo Portál stavebníka pro ve-

řejnost a Informační systém stavebního řízení pro úředníky. Oba propojené systémy jsou součástí digitálního stavebního řízení, s nímž počítá 

nový stavební zákon. Jak je ale patrné z mnohých televizních reportáží a dalších ohlasů z řad úředníků, portál absolutně nefunguje a hrozí 

u mnohých řízení i závažná prodlení. Ke kauze se uprostřed minulého týdne vyjádřil také tajemník prostějovského magistrátu Libor Vojtek.

PROSTĚJOV Česká obchodní inspekce (ČOI) 
uložila ve druhém letošním čtvrtletí řetězcům 
za porušení zákona o ochraně spotřebitele pra-
vomocně 56 pokut v  celkové výši 5,8 milionu 
korun. S  pokutou skončila i  prodejna Penny 
Market v Prostějově.
„V Penny v Prostějově loni na jaře nabízeli ve slevě 
Lentilky Orion za 39,90 koruny, s  deklarovanou 

slevou 27 procent z ceny 54,90 koruny doporučené 
výrobcem. Chyběl ale údaj o nejnižší ceně výrob-
ku ve výši 39,90 koruny, za kterou jej supermarket 
prodával 30 dnů před poskytnutím slevy, jak ukládá 
zákon. Vlastně tedy o žádnou slevu nešlo,“ uvedl ře-
ditel ČOI Jan Štěpánek. Podle  vedení Penny Mar-
ketu se jedná o případy individuálních pochybení, 
ke kterým došlo při přeceňování stovek položek 

zboží na prodejnách. „V případě odhalené chyby na 
místě zákazníkovi vyrovnáme rozdíl v ceně,“ dodá-
vá řetězec. 
Penny Market dostal sedm pokut celkem za 
2,03  milionu korun a  Kaufland osm pokut za 
1,3 milionu korun. Přes milion zaplatí Billa, 600 ti-
síc Lidl. Nejlépe dopadl Albert, který tentokrát do-
stal pokuty jen ve výši 195 tisíc korun.  (kib)



Pane primátore, co pro vás znamená 120 let 
„eskáčka”?
„Je to samozřejmě především velká úcta k našim před-
kům, kteří tento klub založili. Patřili k  průkopníkům 
kopané na Moravě a  vznik klubu je stál mnoho úsilí. 
Nikomu z nich už pochopitelně nemůžeme poděkovat 
osobně, od té doby už uplynulo mnoho času. Ale mů-
žeme na ně vzpomínat a  snažit se pokračovat v  jejich 
myšlenkách, tedy hrát v Prostějově kvalitní fotbal, bavit 
diváky a vést děti a mládež ke sportu.“

 Vy sám jste ovšem do historie klubu také výraz-
ně zasáhl, takže patříte k legendám…
„Za legendu bych se určitě neoznačil. Ale fotbalem žiju 
celý život. Byl jsem hráčem, který nastoupil snad na kaž-
dém hřišti v celém našem okrese. Později jsem začal tré-
novat a postupně jsem vedl svěřence od těch nejmenších 
až po muže. A nakonec jsme si s Petrem Langrem umíni-
li, že vrátíme fotbal v Prostějově na profesionální úroveň. 

On jako předseda klubu a já jako trenér. A nemůžeme 
samozřejmě zapomenout ani na další naše kolegy. Nako-
nec se nám to podařilo a s výjimkou jednoho klopýtnutí 
se od té doby ve druhé lize držíme. Petr už tady s námi 
bohužel sedm let není, ale jeho duch tu zůstal a my na 
něj s vděčností vzpomínáme. Jsem hrdý, že jsem u vzkří-
šení prostějovského fotbalu mohl společně s ním být.“

 Klub si letos k  jubileu nadělil rekonstrukci 
stadionu. Kdy na něm poprvé nastoupíte k soutěž-
nímu utkání?
„Především si modernizaci areálu Za Místním nádražím 
nenadělil samotný klub, ale primárně město za velmi vý-
razné podpory státu zastoupeného Národní sportovní 
agenturou. A pomohl nám také Olomoucký kraj. Pokud 
jde o první zápas, ten je připraven už na tento týden, kdy 
ve středu 31. července od 17.30 budeme hostit Zlín. Sa-
mozřejmě zvu všechny naše fanoušky na stadion, ať se 
přijdou podívat na změny v areálu a také ať si přijdou užít 

první letošní domácí zápas. Čekali jsme na něj všichni 
společně celý rok, tak ať stojí za to. Náš ‚A‘ tým nechá 
na hřišti všechno, aby si podporu domácího publika za-
sloužil. Také jsme se rozhodli, že polovinu vybraného 
vstupného z prvního zápasu věnujeme dětskému oddě-
lení prostějovské nemocnice. Chceme opětovně ukázat, 
že sport je nedílnou součástí života ve městě a že spole-
čenská odpovědnost je pro nás důležité téma. Na tomto 
místě musím poděkovat a  pochválit všechny, kteří se 
zasloužili o to, že ve středu 31. července opravdu bude-
me hrát po roce opět doma. Byla to spousta práce a ner-
vů, zvláště poslední měsíc. Ale zvládli jsme to, tak jako 
vždycky. Důležité je naše heslo: Nikdy se nevzdávat!“

 Vzhledem k hodině zápasu a dlouhým letním 
dnům asi nemůžeme počítat, že už se bude hrát 
pod umělými světly, že?
„To ještě ne, ale 16. září od 19 hodin přivítáme doma 
Zbrojovku Brno a tam se s novými světly počítá. Dokon-
ce pracujeme s variantou, že utkání bude vysílat ČT Sport, 
ale konečné rozhodnutí ještě nepadlo, proto to nemohu 
stoprocentně slíbit. Budeme se těšit, že zápas bude mít 
zase trochu jinou atmosféru a bude atraktivní nejen pro 
občany našeho města, ale pro celé Prostějovsko.“

 Můžete shrnout, v čem bude stadion Za Míst-
ním nádražím „nový“?
„Vybudovali jsme zcela novou hlavní tribunu, položili 
vyhřívání a na něj zcela nový trávník. A postavili jsme 
umělé osvětlení. Vyhřívaný trávník a  světla byly poža-
davky, na nichž stojí naše další setrvání ve druhé lize, 
tam nebylo kam takzvaně ‚uhnout‘. Tribuna je nová, 
protože stará částečně zasahovala do nové hrací plochy. 
Plus doděláváme dvě menší hřiště s umělou trávou, kte-
rá budou sloužit i  nedaleké základní škole. Ještě nám 
zbývají vybudovat další tribuny kolem hřiště, ale na ty 
dojde později. Nechtěli jsme na jedno sportoviště vyčle-
nit více finančních  prostředků, než je nezbytně nutné. 
Od začátku plánované rekonstrukce jsme avizovali, že 
půjde o celkem čtyři etapy. Nyní tedy máme dvě etapy 
úspěšně za sebou. Věřím, že budeme v modernizaci na-
šeho stánku nadále pokračovat, samozřejmě rozumně 
a s přihlédnutím k dalším důležitým investičním akcím, 
jež město čekají. Tady musím zmínit někdy až hloupou 
hysterii některých zastupitelů našeho města, poslanců 
v osobě paní Naiclerové a bohužel také několika noviná-
řů, kteří buď z absolutní neznalosti věci, anebo úmyslně 
vypouštěli do veřejného prostoru nesmyslné informace. 
Těžko říct co je horší.“

 Které informace máte konkrétně na mysli?
„Předně ty zavádějící informace o  tom, že stadion 
nemá certifikát UEFA, tudíž na něm nebudeme moci 
hrát druhou nejvyšší soutěž, tedy Chance Národní 
ligu. To je ta absolutní neznalost sportovního prostře-
dí, což se třeba u paní poslankyně dá pochopit, ale mi-
nimálně někteří novináři by si tyto zásadní informace 
mohli zjistit a ověřit. Opravdu skoro každý pochopí, že 
když máme hotové dvě etapy modernizace stadionu 
a další dvě nás ještě čekají, že opravdu těžko splníme 
parametry pro certifikát UEFA. V  praxi to znamená, 
že se u nás zatím nebudou moci hrát například mezi-
státní utkání českého národního týmu nebo že 1. SK 

Prostějov nebude moci hostit Ligu mistrů. Až někdy 
budeme mít celý stadion v novém, potom se můžeme 
bavit o potřebné certifikaci. Domnívám se, že to není 
tak složité. Co je ovšem důležité pro všechny příznivce 
a fanoušky, je zpráva, že po těchto dvou etapách mo-
dernizace bude náš stadion plně způsobilý, aby se na 
něm mohla hrát druhá nejvyšší fotbalová soutěž v ČR. 
Druhý nesmysl, jenž tito lidé neustále akcentovali, byla 
cena. Nesmyslně a lživě, tak jako skoro vždy informo-
vali veřejnost, že tyto dvě etapy stály město 200 milio-
nů korun. Je to samozřejmě hloupost. Celkově tyto dvě 
etapy stály 144 milionů a z toho jsme 40 milionů získali 
v rámci dotace z Národní sportovní agentury.“ 

 Jak hodnotíte stav dalších sportovišť v Pro-
stějově?
„Město v posledních letech hodně investovalo do hoke-
je, vybudovalo velmi kvalitní zázemí pro mládež. Opra-
vili jsme také samotný hokejový stadion a  například 
na komfortu diváků je to velmi znát. Sám rád na hokej 
zajdu, takže můžu posoudit, jak šla například nahoru 
kvalita zdejších sedaček. Určitě jsme v tomto směru ne-
řekli poslední slovo, ale udělalo se toho opravdu hodně. 
Čekají nás velmi finančně náročné práce na našem zim-
ním stadionu v podobě nové ledové plochy, respektive 
betonového podkladu, a potom samozřejmě ta největší 
oprava, a to je střecha zimáku. V této souvislosti se zno-
vu otvírá otázka případné výstavby druhé ledové plochy. 
Nyní jsme u fotbalového stadionu, jehož komfort pro di-
váky šel také výrazně nahoru a také jsme splnili důležité 
regule pro druhou ligu, které jsem zmínil v jedné z před-
cházejících odpovědí. Také v případě fotbalu máme další 
plány, ale všechno má svůj čas.“

 A jak jsou na tom aktuálně plány města na vý-
stavbu krytého bazénu? 
„Ano, třetím klíčovým sportovištěm je samozřejmě pla-
vecký stadion. Tady jsme se posunuli výrazně kupředu, 
pracujeme na všech náležitostech a připravujeme se na 
zahájení stavby. Mluvili jsme s řadou odborníků z oblasti 
sportu i ze sféry provozovatelů podobných zařízení a ne-
opomněli jsme žádný detail přípravy. Opakovaně jsme 
o všem psali a náš záměr jsme nedávno představili i ve 
zvláštním vydání Prostějovských radničních listů. Každý 
si tak mohl udělat obrázek, jak zodpovědně jsme k celé 
věci přistoupili a  kolik jsme toho poctivě odpracovali. 
Pokud se nestane něco mimořádného, například stavbu 
nezastaví nepříliš promyšlený záměr referenda, vznikne 
skutečně důstojný areál pro všechny generace našich 
občanů. Nicméně já věřím, že plavecký stadion v  této 
podobě, tedy 25 metrů krát 10 drah, postavíme. A  to 
hlavně pro všechny naše občany. Pro všechny generace. 
Bude to sportoviště a relaxace, na niž všichni čekáme už 
velmi dlouho. Jsem si jist, že ekonomicky a také sportov-
ně je to ta nejlepší možná varianta. V Prostějově žijí lidé, 
kteří takové věci umí vyhodnotit, přemýšlí a mají rozum. 
Jsem přesvědčen, že právě rozum a odpovědnost v této 
otázce zvítězí. Ale protože Prostějov je městem sportu, 
podporujeme samozřejmě řadu menších hřišť a areálů. 
Připomenu třeba běžecký tunel pro atlety, modernizaci 
školních hřišť a podobně. Myslím, že pro sport toho dě-
láme v Prostějově opravdu hodně a že to je i vidět.“ 

FRANTIŠEK JURA:

FOTBALU jsem hrdý

PROSTĚJOV Fotbalový klub 1. SK Prostějov si na podzim připomene 120. výročí 
od svého založení. Jeho novodobá historie je spojena s Františkem Jurou, který se 
později stal primátorem Prostějova. Položili jsme mu na to téma několik otázek. 
První muž Prostějova Večerníku zřetelně popsal vývoj při rekonstrukci fotbalového 
stadionu Za Místním nádražím, ale dal nahlédnout i do plánů města ohledně další 
rekonstrukce zimního stadionu či výstavby krytého plaveckého bazénu.

2x foto: Michal Kadlec 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

MichalMichal KADLEC KADLEC
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Ruku už Ti nepodáme,Ruku už Ti nepodáme,
abychom Ti mohli abychom Ti mohli 

k narozeninám přát, k narozeninám přát, 
jen kytičku Ti na hrob dáme jen kytičku Ti na hrob dáme 

a budeme vzpomínat.a budeme vzpomínat.

Dne 1.srpna 2024Dne 1.srpna 2024
by se dožil 80 letby se dožil 80 let 

pan Josef pan Josef MIKEŠMIKEŠ
z Prostějova.z Prostějova.

Za tichou Za tichou 
vzpomínku děkuje vzpomínku děkuje 
manželka Marie, manželka Marie, 

synové Petr a Pavel,synové Petr a Pavel,
dcera Ivana dcera Ivana 
s rodinami.s rodinami.

Odešel jsi, Odešel jsi, 
jak si to osud přál, jak si to osud přál, 

v našich srdcích a vzpomínkách v našich srdcích a vzpomínkách 
zůstáváš dál. zůstáváš dál. 

Roky plynou, jak tiché řeky proud, Roky plynou, jak tiché řeky proud, 
jen bolest nedá zapomenout.jen bolest nedá zapomenout.

Dne 30. července 2024Dne 30. července 2024
vzpomeneme 7. rok,vzpomeneme 7. rok,

kdy nás navždy opustilkdy nás navždy opustil
drahý a milovaný manžel,drahý a milovaný manžel,

tatínek a dědečektatínek a dědeček
pan Petr CRHONEKpan Petr CRHONEK

z Drahan.z Drahan.
S bolestí v srdci a láskouS bolestí v srdci a láskou

vzpomíná manželka Eva,vzpomíná manželka Eva,
synové Petr a Lukáš s rodinami,synové Petr a Lukáš s rodinami,

syn David a vnoučata Eliška,syn David a vnoučata Eliška,
Josef, Jakub a Ema.Josef, Jakub a Ema.

Dne 31. července 2024 Dne 31. července 2024 
vzpomeneme vzpomeneme 

40. smutné výročí úmrtí 40. smutné výročí úmrtí 
pana Josefa HAVLENY pana Josefa HAVLENY 

z Plumlova. z Plumlova. 
S láskou a bolestí vzpomíná S láskou a bolestí vzpomíná 

a nikdy nezapomene a nikdy nezapomene 
rodina Havlenova a Burešova.rodina Havlenova a Burešova.

Nelehké je pro nás rozloučeníNelehké je pro nás rozloučení
s těmi, které milujeme. s těmi, které milujeme. 

Dne 2. srpna 2024 Dne 2. srpna 2024 
vzpomeneme vzpomeneme 

1. smutné výročí úmrtí 1. smutné výročí úmrtí 
paní Věry VÉVODOVÉ paní Věry VÉVODOVÉ 

z Přemyslovic. z Přemyslovic. 
S láskou a úctou vzpomíná S láskou a úctou vzpomíná 

manžel a synové manžel a synové 
s rodinami.s rodinami.

Dne 1. srpna 2024 Dne 1. srpna 2024 
vzpomeneme vzpomeneme 

15. smutné výročí úmrtí 15. smutné výročí úmrtí 
našeho tatínka a dědečkanašeho tatínka a dědečka
pana Josefa KOHOUTA pana Josefa KOHOUTA 

z Mostkovic. z Mostkovic. 
Stále vzpomíná syn Ladislav Stále vzpomíná syn Ladislav 

s rodinou a vnoučata. s rodinou a vnoučata. 

www.vecernikpv.cz14

František Zapletal 1950  Domamyslice
Zdeněk Poláček 1973  Kostelec na Hané
Radovan Dočkal 1954  Prostějov
Ing. Milan Julinek 1932  Prostějov
Vincencie Hájková 1960  Držovice
Josef Stara 1963  Protivanov
František Pírek 2000  Krumsín
Růžena Korhoňová 1929  Čechůvky
Jiří Bureš 1959  Brodek u Prostějova
Jaroslav Vítek 1941  Plumlov
Františka Svobodová 1936  Vyškov
Jaroslav Blaha 1968  Kostelec na Hané
Ludmila Grmolcová 1934  Prostějov
Jana Musilová 1942  Čechy pod Kosířem

František Tichý 1952  Prostějov Alois Žák 1958  Prostějov Karel Hejčík 1958  Prostějov 

Jaroslav Čížek 1961  Prostějov Antonín Hampl 1949  Prostějov František Mraček 1951  Ivaň 

Pondělí 29. července 2024
 Jindřiška Pospíšilová 1938 Otaslavice 9.00 kostel Otaslavice  
 Miroslav Kratochvíl 1960 Krasice 11.00 Obřadní síň Prostějov 
 Drahomír Motal 1953 Plumlov 13.00 Obřadní síň Brněnská 104 
Středa 31. července 2024
 Jiří Dočkal 1962 Prostějov 11.30 Obřadní síň Brněnská 104  
Čtvrtek 1. srpna 2024
 Oldřich Přikryl 1944 Vrahovice 11.30 Obřadní síň Brněnská 104 
 Ing. Milan Zatloukal 1934 Prostějov 10.00 Obřadní síň Brněnská 104 
Pátek 2. srpna 2024
 Kamila Blahová 1932 Plumlov 14.30 Obřadní síň Brněnská 104  

Sadařské a zahradnické služby 
Kroupa – řez a výživa ovocných stromů, 
údržba zahrad, sekání travnatých ploch, 

údržba živých plotů, čištění 
zanedbaných pozemků. Bc. Ivo Kroupa. 

Tel.: 605 864 140, 
 www.seceni-kaceni.cz

Údržba zahrad a zeleně. 
Sečení travnatých ploch. 

Rizikové kácení. Řez živých plotů. 
www.zahradymatovcik.cz, 720 420 618 

Ing. Igor Maťovčík

JE DOBRÉ VĚDĚT 
A ULOŽIT SI!! 

Otvírání zaklapnutý dveří.
Opravy vodovodních baterií, 

WC, plynové ohřívače 
(karmy Po 35-370-371). 

JSEM ZDE PRO 
VÁS JIŽ 30 LET. 

KONTAKT 777 135 540 

Prodám hrobové místo -
– hřbitov Prostějov, jednohrob

o rozměrech 115 × 250 cm. 
Tel.: 735 756 530.

Dlouhodobě pronajmu pěkný 
byt 1+1 v prvním poschodí 

v Prostějově, po částečné rekonstrukci 
s vlastními měřiči a novým 

úsporným kotlem. 
Vhodné pro 1 až 2 osoby. Bez realitky. 

Více info na tel.: 732 864 744

Vykoupíme nábytek ze 60. - 70. let,
ale i jiný starší zajímavý jako židle, 

křesla, stoly, stěny, 
knihovny, skleníky a další.

Velký zájem máme také o veškeré
bytové doplňky jako obrazy, hodiny, 

lustry, lampy, sklo, porcelán,
keramiku a jiné.

Hledáme i sběratelské mince,
vyznamenání, odznaky, pohlednice, 

známky, staré šperky, hodinky,
vojenské věci, staré knihy, gramodes-

ky, staré hračky atd.
Kvalitní věci umíme ohodnotit.

Zavolejte, přijedeme. 
Tel.: 605 138 473

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV, 
nám. Svatopluka Čecha 2
(vchod za Zlatou bránou) 

vykupuje a zdarma oceňuje veškeré 
obrazy a starožitnosti, 

zlaté šperky 1 g / 1000 Kč. 
Neprodávejte překupníkům, 

ale odborníkům za nejvyšší ceny. 
Jindřich Skácel, tel.: 608 805 775, 

www.gupv.cz 

Koupím nefunkční elektromotory, 
svářečku Triodyn, kabely, 

autobaterie, železo, barevné kovy. 
Tel.: 702 809 319

Očím jsi odešel,Očím jsi odešel,
v srdcích jsi zůstal.v srdcích jsi zůstal.

Dne 26. července 2024Dne 26. července 2024
jsme vzpomnělijsme vzpomněli

30. smutné výročí,30. smutné výročí,
kdy nás navždy opustilkdy nás navždy opustil
pan Bedřich pan Bedřich POLÁKPOLÁK

z Přemyslovicz Přemyslovic
S láskou vzpomínají vnučkyS láskou vzpomínají vnučky

s rodinami.s rodinami.

Děkujeme za cestu, Děkujeme za cestu, 
kterou jsi s námi šel.kterou jsi s námi šel.

Dne 2. srpna 2024 Dne 2. srpna 2024 
uplyne rok, kdy nás opustiluplyne rok, kdy nás opustil

náš drahý a milovaný tatínek, náš drahý a milovaný tatínek, 
dědeček a pradědeček,dědeček a pradědeček,
pan Zdeněk pan Zdeněk POLÁKPOLÁK.. 

Dne 18. srpna 2024Dne 18. srpna 2024
vzpomeneme jeho nedožitévzpomeneme jeho nedožité

74. narozeniny.74. narozeniny.
Kdo jste ho znali, vzpomeňteKdo jste ho znali, vzpomeňte

s námi. Dcery Martina a Ivanas námi. Dcery Martina a Ivana
s rodinami.s rodinami.

Svobodná, 74 let, 168 centimetrů
vysoká hledá kamaráda

nebo kamarádku z Prostějova a okolí.
Telefon: 603 314 949 
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Omyté maso osolíme, (1.tajenka)
a na másle (2.tajenka). Poté maso 
vyjmeme a do výpeku dáme osmah-
nout nakrájenou zeleninu a nadrob-
no pokrájenou cibuli. Opečené 
maso dáme zpět k zelenině, přidáme 
pepř, podlijeme vodou a  dusíme 
pod poklicí. Ke konci pečení pokli-
ci odděláme, aby maso zhnědlo. Ke 
konci přidáme oloupaná, pokrájená 
rajčata. Zahustíme jíškou z  másla 
a mouky, přilijeme víno a krátce po-
vaříme. Jako přílohu můžeme použít 
knedlíky, noky nebo rýži.

800 g hovězího masa
 (plec nebo zadní)
500 g rajčat
100 ml červeného vína
50 g slaniny
1 cibule
1 PL másla
1 hrnek pokrájené kořenové zeleniny
 (celer, petržel, mrkev)
citronová kůra
5 kuliček pepře
sůl
voda

1 PL polohrubé mouky
1 PL másla.

Odpověď A: V pražské osadě na pravém břehu Vltavy

Vstupenky na akci vyhrává: Lenka Dřevínková

PODSKALÁK:

AUŤÁK, 
BLOUD, 
DEMENTI, 
DRYÁK, 
DŘEVINA, 
FLEKY, 
FORTE, 
FOSFÁT, 
IKONA, 
JEANS, 
KAROSOL, 
KLOTY, 
KNÍRY, 
KRYTY, 
NAVRCH, 
NEROSTY, 
NITRO, 
ODÉRY, 
POKOJE, 
RATAN, 
RUŠNO, 
SERAF, 
STRŽE, 
TORZO, 
VRTÁK

Prásk, šleh,
já se neurazím,

šlehej si mě, jak jen chceš,
prásk, šleh, já se nenapravím,

třebaže mě bičuješ.
Točím se tu jak na bále
a ty z toho radost máš,
přec šleháš mě neustále,

oddechnout mě
nenecháš.

?

Správná odpověď: ...A POHODY

Správná odpověď: 4, 4, 9, 5

1. tajenka: ...čokoládu, práškový cukr…

…Tajenka: odstraníme a nakrájíme…

Správná odpověď: Oční víčka

2. tajenka:



Kino 
Metro 70

Školní 1, Prostějov
pondělí 29. července
17:00 DEADPOOL
  & WOLVERINE
akční komedie
20:00 ELVÍRA  MADIGANOVÁ
životopisná romance
úterý 30. července
15:00 MOTORKÁŘI
krimi
17:30 ZÁPISNÍK ALKOHOLIČKY
drama
19:30 V HLAVĚ 2
animovaná komedie
středa 31. července
15:30 V HLAVĚ 2
17:45 ZÁPISNÍK ALKOHOLIČKY
20:00 MUŽ NA STŘEŠE
krimi thriller
čtvrtek 1. srpna
17:00 HAROLD A  KOUZELNÁ 
PASTELKA 
fantasy komedie
19:00 DEADPOOL 
 & WOLVERINE
pátek 2. srpna
15:30 HAROLD A  KOUZELNÁ 
PASTELKA 
17:45 DEADPOOL 
 & WOLVERINE
20:30 ZÁPISNÍK ALKOHOLIČKY
sobota 3. srpna
14:30 V HLAVĚ 2
16:45 ZAHRA DNÍKŮV ROK
19:00 DEADPOOL 
 & WOLVERINE
21:30 PAST
thriller
neděle 4. srpna
15:30 V HLAVĚ 2
17:45 ZÁPISNÍK ALKOHOLIČKY
20:00 PAST

Zámek 99, Plumlov

Zámek
Plumlov

sobota 3. a neděle 4. srpna
9:30 ŠERMÍŘSKÝ VÍKEND
Bojové dovednosti středověku, 
sokolnické ukázky výcviku dravých 
ptáků, koně, dobový tábor, řemesla, 
stánky...

Galerie
Špalíèek

Uprkova 18, Prostějov
do 15. září
VZPOMÍNKY NA PROSTĚJOV
výstava ikonických kreseb Zdeňka Horáka

www.vecernikpv.cz16

sobota 3. srpna
10.00 Mořice run (pátý ročník 
běžeckého závodu v Mořicích 
spadajícího pod soutěž liga 100, 
Mořice před zámkem)

BÌH

sobota 3. srpna
13.30 TJ Sokol Mostkovice – SIGI 
tým (exhibiční utkání Mostkovic proti 
legendám českého fotbalu v rámci 
oslav 80+1 roku od založení klubu)

FOTBAL 

KDE SE CO DÌJE?

608 960 042, 
KULTURNÍ AKCEKULTURNÍ AKCE

chcete-li se nechat ohromit

TIP VEÈERNÍKUTIP VEÈERNÍKU
doporuèujeme navštívit

KDY:  SOBOTA 3. SRPNA 2024 OD 19:00 HODIN 
KDE:  PODZÁMECKÁ LOUKA KRAKOVEC  

Na louce v  Krakovci bude k  vidění operetní příběh o  Václa-
vovi z Podskalí, jenž se z války vrací domů a zjišťuje, že jeho 
chudobná matička již není mezi živými, zatímco bohatý otec 
se k němu nezná. Představení Podskalák v podání sólistů Mo-
ravského divadla Olomouc za doprovodu klavíru a harmoniky 
nabídne v  letním večeru jistě romantický zážitek. Cena vstu-
penky je 450 korun. „Předprodej vstupenek probíhá na poště 
v Laškově nebo po telefonické domluvě na čísle 605 852 542 
v sídle našeho spolku na adrese Krakovec 40,“ uvedl Martin Bě-
hal z pořádajícího zahrádkářského spolku Nerosteto Krakovec. 

„Hoši od gestapa, vy tu pěkně spíte, vy se odtud 
domů nikdy nevrátíte,“ zpíval za války Karel Hašler. 
Nebylo to jediné, čím německé okupanty provoko-
val. Nakonec si pro něj gestapo přišlo přímo na na-
táčení filmu. Dva dny před Štědrým dnem roku 1941 
ho v  koncentračním táboře umučili, když na něj 
v  mrazu pustili ledovou sprchu. Právě na jeho pís-
ních je založeno představení Podskalák, které bude 
k vidění v sobotu 3. srpna od 19:00 hodin na podzá-
mecké louce v Krakovci. 

Knihovna

Vápenice 9, Prostějov
pondělí 29. července
11:00 PIZZA KVÍZ
Ze správných odpovědí budou 
vylosovaní 2 výherci, kteří dostanou 
pizzu. Určeno pro děti a mládež od 10 
do 15 let. 
středa 31. července
10:00 PRÁZDNINOVÉ STŘEDY 
 S DESKOVKA MI
Hry pro malé, náctileté, skupinky 
i samotáře. 

SOCIÁLNÍ AKTIVITYSOCIÁLNÍ AKTIVITY
chcete-li se do nìèeho zapojit

Husovo nám. 67, Prostějov

EKOCENTRUM IRIS

úterý 30. července
9:30 DEN NA LOUCE 
 S MOTÝLY
Vycházka pro rodiny s dětmi za hmy-
zími kamarády do okolí Dětkovic. 
Ráno odjezd autobusem na zastávku 
Určice-pošta v 9:30 (st. č. 12), návrat 
autobusem z Dětkovic do 13:30.
Délka trasy asi 4 km. Trasa je vhodná 
pro sportovní kočárky.
středa 31. července
8:45 RAKOVSKÉ ÚDOLÍ
Vycházka nejen pro seniory povede 
Rakovským údolím. Ráno společný 
odjezd autobusem do Laškova-Kan-
die v 8:45 (st. č. 1). Návrat z Ochozu 
do 13:30. Délka trasy asi 7 km.
čtvrtek 1. srpna
16:00 OBOJŽIVELNÍCI 
 V NAŠICH ZAHRADÁCH
Hravé aktivity o  našich obojživelní-
cích budou doplněny pozorováním 
života v  našem zahradním jezírku. 
Následně si vyrobíme domečky pro 
žáby.
do 31. srpna
HLEDAČKA V BOTANICKÉ 
ZAHRADĚ
Pro děti i dospělé 
je připraven quest = hledačka. 

Provozní doba botanické zahrady:
pondělí - zavřeno

úterý - pátek 8.00 - 18.00 hod.
sobota - neděle 10.00 - 16.00 hod.Svatoplukova 15, Prostějov

SONS PROSTÌJOV

Prostějovská pobočka Sjednocené org. nevidomých 
a slabozrakých (SONS) 

poskytuje zrakově postiženým klientům základní poradenství, sociálně aktivizační služby 
a dopomoc v rámci dobrovolnické služby. Dále nabízí možnost zapůjčení kompenzačních 
pomůcek a zajišťuje pomoc při vyřizování záležitostí v rámci výhod a dávek soc. péče.
Kontakt: Svatoplukova 15, Prostějov, e-mail: prostejov-odbocka@sons.cz,
tel.: 770 101 434, 778 710 647. Sjednání schůzky po tel. domluvě.

Knihovna

Skálovo nám. 6, Prostějov
do 31. srpna
HADIVADLO: 
JAK TO VŠECHNO ZAČALO
Výstava fotografi í Boba Pacholíka. 

(podkrovní sál)

RÙZNÉ . . .

Svaz tělesně postižených v ČR, o.s. 
v Prostějově, Kostelecká 17, 

nabízí k zapůjčení rehabilitační 
a kompenzační pomůcky, 

např. polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, pevná a pojízdná chodítka, 

pevná a pojízdná WC křesla, 
servírovací stolky aj. 

Úřední hodiny: 
PO, ST 9:00 - 15:00

Provozní doba: 
 PO – ČT  9:00 – 15:00
 PÁ  9:00 – 13:00 

Bližší informace na tel.: 
588 008 095
724 706 773
704 526 518

SETKÁNÍ ANONYMNÍCH ALKOHOLIKŮ
se koná každý čtvrtek v 18:00 hodin, na adrese: Šárka 10a, Prostějov. 

Kontakt: 728 354 716, e-mail: prostejov@aamail.cz.
Ani silná vůle, ani láska tvoje či blízkých nestačí. 

Neboj se požádat o pomoc. Nám se jí dostalo a teď ji nabízíme tobě.

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH 

OSOB V ČR, z.s.
Svatoplukova 15, 
Prostějov 796 01, 
tel. 775 549 777
Provozní doba: 

ÚT a ST:  
8:30 – 11:30 a 13:00 – 16:30 

ČT
jen pro objednané klienty

Můžete využít služeb našeho zaříze-
ní v podobě odborného sociálního 
poradenství a  nabídky baterií do 
sluchadel a drobné příslušenství ke 
sluchadlům (hadičky, čisticí tablety 
či ušní tvarovky různých velikostí).

Kostelní 46, Konice

Zámek
Konice

do 1. září
RUČNÍ MALBA MIKA LOOU
výstava Michala Dvořáka

Regionální pracovištěTyfloCentra Olomouc v Prostějově
nadále poskytuje služby nevidomým a  slabozrakým občanům na adrese: 

Kostelecká 17, Prostějov. 
 PO:  8.00 – 12.00 a 12.30 – 14.00Provozní doba:  ÚT a ST:   po telefonické domluvě

PODSKALÁK V  KRAKOVCI 

AKCE V REGIONUAKCE V REGIONU
chcete-li vyrazit za hranice mìsta

Šermířský víkend na zámku v Plumlově 
V sobotu 3. a v neděli 4. srpna se na zámku v Plumlově 
bude konat Šermířský víkend, při němž budete moci od 
9:30 do 17:30 sledovat bojové dovednosti středověku. 
Vystoupí skupina historického šermu Malberk, 
divadelní společnost Malartes, mušketýrský elitní 
regiment Corporal, skupina historických tanců Roseta. 
Připraveni budou lukostřelci, ale i  sokolnické ukázky 
výcviku dravých ptáků, koně, dobový tábor, zvířátka, 
řemesla či stánky. V ceně vstupenky budou komentované 
prohlídky s  názvem Zámkem nebo Pohádkovými 
hradními sklepy. K  dispozici bude hlídací koutek 
s dílničkou a Baby centrum pro matky s dětmi. 

Bezsoucitu fest v kempu Žralok   
V sobotu 3. srpna od 17:00 hodin se bude v kempu Žralok 
pořádat akce Bezsoucitu fest! Vystoupí na ní kapely My 
Own Star, Bezsoucitu, From Beyond či Group of Cocks.   

PlumlovMan na přehradě  
První ročník triatlonového závodu PlumlovMan 
na distanci 500 m plavání, 19 km na horském kole 
a  závěrečného 5 km běhu se bude konat na plumlovské 
přehradě v sobotu 3. srpna 2024 na pláži U Vrbiček. Start 
závodu je naplánován na 11:00 hodin. Registrovat se 
můžete na webu www.plumlovman.cz. 

Divadelní Kytice na zámku 
Erbenova Kytice se stala podkladem pro intenzivní desetidenní práci na přípravě divadelního představení na zámku 
v Plumlově. To bude v premiéře k vidění ve čtvrtek 1. srpna od 19:00 hodin a v repríze o dva týdny později.  

Pernštýnské nám. 176

Zámek
Prostìjov

pátek 2. a sobota 3. srpna
13:00 PROFEST COUNTRY
Country hudba na nádvoří 
prostějovského zámku.
do 28. srpna
IVAN MLÁDEK 
- VŠESLOVANSKÁ EPOPEJ 
výstava

TIP K OBRAZOVCETIP K OBRAZOVCE
doporuèujeme zhlédnout

KDY:  ÈTVRTEK 1. SRPNA OD 21:45
KDE:  ÈT2        VÁLEÈNÉ DRAMA

T O B R U K
K  obraně lybijského města Tobruk, které 
obléhá Afrikakorps a  čtyři italské divize, 
jsou na podzim roku 1941 odeveleni vo-
jáci Československého 11. pěšího praporu 
– Východního. Mezi jeho příslušníky patří 
i dva nováčci: vojín Jiří Pospíchal a židov-
ský voják Jan Lieberman. Pospíchalovy ide-
alistické představy o hrdinství a o válce jsou 
konfrontovány s nesnesitelným peklem af-
rické pouště a se všudypřítomnou smrtí.

Letní kino
Mostkovice

Letní, Mostkovice
středa 31. července
21:30 SLADKÝ ŽIVOT
komedie
pátek 2. srpna
21:00 ZÁPISNÍK ALKOHOLIČKY
drama
sobota 3. srpna
21:00 MATKA  V TRA PU
komedie 
neděle 4. srpna
21:00 RYCHLE A NEMOŽNĚ
akční komedie

do 6. října
KRA JINA MÉHO SRDCE
výstava Antonína Vojtka
do 30. listopadu
BOTANICKÁ ZAHRA DA 90
výstava
do 31. prosince
#JIRIWOLKER 2024
Výstavní projekt představuje na pozadí 
života a vybraných historických událostí 
tvorbu mladého prostějovského básníka 
Jiřího Wolkera (1900–1924). 

 nám. T. G. Masaryka 2 , Prostějov

Muzeum a galerie
v Prostìjovì

Vojáčkovo nám. 1, Prostějov

Mìstské divadlo
Prostìjov

pátek 2. srpna
17:00 Q-STYL BOB MOUDRÝ
hudební večer

Letní kino
Prostìjov

nádvoří prostějovského zámku
čtvrtek 1. srpna
21:00 JEDEME 
 NA TEAMBUILDING
komedie
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KRESLENÝ HUMOR 
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Jan Tatarka s herci a kreslíři

odhalil další dvě postavičky odhalil další dvě postavičky 

slavné Žraločí epopejeslavné Žraločí epopeje

Tenisté startují
olympijský turnaj
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Rozhovor s americkou
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DRUHÝ BOD, ZNOVU
BEZ BRANEK

PROSTĚJOVPrvní dva zápasy za sebou mají fotbalisté eskáčka a v obou případech se 
jim povedlo získat na půdě soupeřů po bodu. Směrem do defenzivy zatím předvádějí 
velmi slušné výkony, ale jediná střela na branku za dva zápasy 
je skutečně málo. Podaří se mužstvu tuto bilanci napravit už ve 
středu, kdy se poprvé po rekonstrukci stadionu představí na 
domácí půdě? O tom se můžete přijít přesvědčit na vlastní oči 
ve středu od 17.30 hodin.

více čtěte
 na stranách

22 a 23

Jan FREHAR



KULTURA www.vecernikpv.cz18

PROSTĚJOV Třídenní sochařský maraton Prostějovské 

dřevosochání začal ve středu 17. července odpoledne 

na hlavním prostějovském náměstí, kde poutaly po-

zornost živé sochy v dobových kostýmech ze 30. let. 

Skončil v sobotu 20. července, kdy trojice prostějov-

ských řezbářů představila ve Smetanových sadech svá 

díla, jejichž tématem byly básně Jiřího Wolkera.

pro Večerník 

původní
reportáž

KristýnaKristýna BOHATOVÁ BOHATOVÁ

U  sochy T. G. Masaryka to byla dáma s  kočárkem, 
u  cukrárny Florida socha cestovatelky a  na náměstí E. 
Husserla u sochy Jiřího Wolkera své umění předváděla 
švadlenka. „Jsou úžasné, se všemi třemi jsme se vyfotili. 
Vypadají opravdu jako sochy, neuvěřitelné,“ svěřila 
se Dana Hájková. Skupinu Živé sochy Sinela založila 
v roce 2014 mistryně republiky v malbě na tělo Zdeňka 
Rylka Dovályová. Sinela je pořadatelem mezinárodních 
Festivalů živých soch a soutěží v bodyartu. Své umění 
úspěšně reprezentuje doma i v zahraničí, sochy okouzlily 
publikum v  Belgii, Holandsku, Izraeli, Slovensku, 
Polsku, Maďarsku, Německu a Rakousku.
Ve Smetanových sadech  se o  pár hodin později 
představili u  obrovských dubových kmenů sochaři. 
Jaroslav Trnečka si vybral Baladu o námořníku, Radek 

Kaprál Poštovní schránku a Ondřej Procházka Hřbitov.  
O dva dny později v sobotu 20. července díla slavnostně 
odhalili. „Moje dílo je vlastně lavička, na kterou se lidé 
budou moci usadit,“ představil sochu první jmenovaný. 
Na schránce Radka Kaprála  se usadil brouk a Ondřej 
Procházka vtělil do svého listu život a  smrt. Na tom 
budou návštěvníci mít možnost si i  poležet, jak autor 
vzápětí předvedl se svými syny.
Všechna tři díla najdou nový domov v Mládkových sadech. 
„Prostějovské dřevosochání po třinácti letech obnovilo 
tradici dříve konaných sochařských sympozií. Já doufám 
a budu prosazovat, aby se konalo každý rok, vždy s jiným 
motivem. Letošní první ročník byl věnován stému 
výročí úmrtí Jiřího Wolkra,“ doplnila 1. náměstkyně 
Milada Sokolová, která se slavnostního aktu účastnila.

nabídlo i živé sochy
Prostějovu přibyl námořník,

brouk i postel

PROSTĚJOV Tohle datum by si 
měli do kalendářů zapsat všichni 
prostějovští milovníci kultury. 
Od čtvrtka 5. do neděle 8. září 
bude probíhat multižánrový 
festival Cirkus Wolker, během 
nějž si na své přijdou všichni 
včetně dětí, teenagerů, rodičů 
a  seniorů. Tyto čtyři dny budou 
totiž patřit zejména milovníkům 
hudby, filmu, soutěží nebo jen 
letní pohody.  
V  letošním roce si připomínáme 
památku básníka Jiřího Wolkera. 
Také pro Divadlo Point představuje 
Jiří Wolker jednu ze stěžejních 
osobností. Díky představení Nahý 
Wolker si hanácké divadlo dokonce 
odneslo vavříny z  Wolkrova 
Prostějova.
Festival bude zahájen ve foyeru 
Divadla Point na Husově náměstí 
ve čtvrtek 5. září večerní vernisáží 
fotografií z  dvacetileté historie 

Divadla Point. „K  vidění budou 
nejen fotografie z  představení, ale 
také ze zákulisí – a  to z  doby, kdy 
mnozí současní členové ještě nebyli 
na světě,“ přiblížil principál souboru 
Aleš Procházka. 
Na vernisáž naváže zábavná 
kvíz show na téma Jirka Wolker 
z Prostějova – život, doba a co s tím 
souvisí. Kvíz vznikl ve spolupráci 
s  Městskou knihovnou Prostějov 
a Barem Wolker a je určen především 
těm, kteří si rádi hrají, nebojí se 
riskovat a  mají všeobecný přehled 
a postřeh. 

Cirkus Wolker

Už následující pátek 6. září 
dopoledne bude program 
pokračovat divadelním 
představením Divadla Point 
a  workshopem pro školy. 
Odpolední část proběhne 

v cirkusovém šapitó před budovou 
školy na Husově náměstí. „Nejprve 
uslyšíme Koncert pro Jirku v podání 

skvělého zpěváka a kytaristy Marka 
Soldána. Akce bude určena hlavně 
rodičům s dětmi. Na ni pak naváže 

slavnostní zahájení večerního 
bloku koncertem pěveckého 
sboru Proměny, který nazkoušel 
zhudebněné básně Jiřího Wolkera. 
Následovat bude premiéra hry 
Host do domu provedená formou 
scénického čtení v  podání členů 
Divadla Point. A  pak dlouho 
očekávaná premiéra show Cirkus 
Wolker – pásma básní a cirkusových 
výstupů souboru Divadla Point,“ 
vyjmenoval Aleš Procházka. Večer 
pak zakončí v  sále Divadla Point 
svým vystoupením pohotový 
a vtipný slamer Anatol Svahilec.
Během odpoledne bude 
možné využít venkovní stánky 
s  občerstvením, zúčastnit se 
workshopů pro rodiče s dětmi, které 
zajišťují lektoři tradičního filmového 
tábora #Tábor bude. Pro seniory 
a další případné zájemce bude určen 
workshop s  Městskou knihovnou 
Prostějov.

V  sobotu 7. září v  šapitó cirkusu 
zahraje pohádky Divadlo Plyšového 
Medvídka a Námořnickou pohádku 
přivezou Klauni Hubert a  Olina. 
Nepřijdou zkrátka ani malí milovníci 
soutěží s hledáním pokladu a ti, kteří 
rádi tvoří a  hrají si. „Odpoledne 
nás čeká především hudebním 
program, jenž zpříjemní atmosféru 
plnou workshopů,“ dodal Procházka 
s  tím, že ve stejný den to rozjede 
kapela OKAP, Divadlo Point svým 
tradičním Rozsvěcením světel zahájí 
svou 20. sezónu. „Festival zakončíme 
v neděli 8. září dopoledne přehlídkou 
vytvořených prací a promítáním filmů 
pro děti a mládež z historie filmových 
táborů v  Sobotíně a  #Tábor bude,“ 
uzavřel Aleš Procházka. Akce probíhá 
za podpory statutárního města 
Prostějova.  (mls)

Kristýna BOHATOVÁ
Mezi Benovy největší hity patří 
skladby Bomby (29 mil. zhlédnutí 
na YouTube), Těžký váhy (32 mil.), 
Padam (35 mil.). Celkem mají jeho 
klipy na YouTube téměř 414 milionů 
zhlédnutí. Jeho první mezinárodní 
hit se jmenuje Future Champs, 
vznikl ve spolupráci s  polským 
producentem a  DJem Tribbsem. 
Na ten navázal také v  roce 2023, 
a to songem Brighter Day s polskou 
zpěvačkou Sarou James. Obě 
skladby hrají přední polská rádia.
Ben Cristovao spolupracuje na 

hudební scéně s  různými umělci, 
a to od mainstreamových interpretů 
až po alternativní žánrové umělce 
z Čech a Slovenska. Ben patří k našim 
nejposlouchanějším umělcům na 
Spotify, měsíčně mají jeho skladby 
na této platformě poslechovost 
k  milionu. Jeho poslední album 
ZVÍŘE vyšlo loni v  listopadu. Na 
červen 2025 má jasný plán, chce 
vyprodat pražský Stadion Eden.
Program v  Prostějově začal v  18 

hodin vystoupením prostějovské 
amatérské skupiny Club 17, Ben 
vystoupil ve 20 hodin. Od 18 
hodin byly na náměstí rovněž 
soutěže pro děti, které pod názvem 
Cesta do pravěku připravili 
prostějovští ochránci přírody. 
„Podle návštěvnosti akce, která 
byla obrovská, i  ohlasů, které se ke 
mně dostávají nejen na sociálních 
sítích, si myslím, že pozvání 
tohoto atraktivního mládence 

s  neskonalým šarmem a  smyslem 
pro show bylo dobrým tahem. 
Doufám, že se ve stejně početné 
společnosti sejdeme na dalších 
kulturních akcích letošního léta,“ 
doplnila 1. náměstkyně primátora 
Milada Sokolová. Jak dodala, 
v srpnu v Prostějově zahrají  Botox, 
Divokej Bill revival a Jaroslav Uhlíř, 
konat se bude divadelní představení 
v  Kolářových sadech a  nebude 
chybět ani módní přehlídka.

Na Husově náměstí vyroste
začátkem září cirkusové šapitó

PROSTĚJOVPROSTĚJOV Ben Cristovao je český zpěvák, textař, herec, sportovec a písničkář, zpívá v češtině
i angličtině. Jeho matka je z Čech, otec z Angoly. V roce 2009 byl finalistou talentové soutěže 

Česko Slovenská Superstar, kde skončil na 7. místě. A ve středu 24. července vystoupil
na prostějovském  hlavním náměstí v rámci kulturního léta. Aplaudovaly mu tisíce nadšených lidí.

 2x foto: Marek Gerhard

BEN CRISTOVAOCB CB OOST VAVATOIRNE OOSR AB
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DEJTE HLAS
BOUSÍNSKÉ LÍPÌ
V ANKETÌ STROM ROKU

BOUSÍN Anketu Strom roku pořádá Nadace Partnerství už 22 let. 
Chce tak podpořit aktivní lidi v péči o stromy v jejich okolí a před-
stavit veřejnosti zajímavé stromy s jejich příběhy.  V letošním finále 
je jako jediný zástupce Olomouckého kraje lípa velkolistá vysazená 
30. dubna 1919 v Bousíně.
Sto pět let starý zástupce bousínských lip je jedním ze symbolů houžev-
natosti předků, kteří se po 2. světové  válce vrátili do zpustošené vesničky, 
přestože jejich domovy byly ruinami. Kořeny tu prý měli tak hluboko, že 
nemohli jinak. 
Lípy jsou tak jednou z mála připomínek dramatických příběhů obyva-
telstva Drahanské vrchoviny, kteří byli říšským protektorem násilně 
vystěhováni ze svých domovů. Místní nechali vysadit lípu jako symbol 
svobody a vzniku Československa v roce 1919. 
O několik desítek let později byla vysazena alej na počest návratu obyva-
tel Bousína po jejich vyhnání Němci během druhé světové války. Bousín 
byl jednou z 33 obcí Drahanské vrchoviny, které byly násilně vystěhová-
ny kvůli vytvoření vojenského prostoru pro německou armádu.
Pro houževnatou dámu můžete hlasovat na https:
www.stromroku.cz/finaliste/aktualni/Lipa-svobody-v-Bousine  
do 6. října.  (kib)

 Foto: stromroku.cz

Tvůrcem epopeje je známý kreslíř a humorista Jan „Oraz“ 
Tatarka, který dílo o rozměrech 3,5 x 14,5 metru veřejnos-
ti poprvé představil v srpnu 2019. Od té doby k ní přibyly 
další postavičky, mimo jiné vdova po neznámém pijanovi 
a  čurající chlapeček. V  sobotu byly slavnostně odhaleny 
další dvě, s  úzkou návazností na region. „Jde o  kuchaře 
a odkaz na hotel Zlechov, kterému vládne rodina Koláčko-
va. Druhým je upír sosající Hefron. Má v zásobě i soudek 
Staré žitné myslivecké. Obojí vyrábí prostějovská Palírna 
U Zeleného stromu,“ doplnil autor, který s upírem nezapře 
jistou podobu. Prý se podobá i ostatním postavám epope-
je, maluje je totiž podle sebe.
Letos se výstavy zúčastnily na dvě desítky českých a sloven-
ských kreslířů, kteří se pochlubili 170 kreslenými vtipy. „Je tu 
i tvůrce večerníčků VHRSTI a ilustrátorka Alice Slavicek. Té 
jsme za její slepici v čapím hnízdě odhalili pamětní destičku. 
Hrdinka komiksu o super slepici Marcele bojuje proti zave-
deným pořádkům ve svém kurníku,“ přiblížil Tatarka.
Odpoledne okořenilo i  vystoupení skupiny Romantica 
Band. „Výstava bude k  vidění až do konce letní sezóny, 
tak se zatavte. Stojí za zhlédnutí, vzkazuje správce kempu 
Milan Piňos.

PLUMLOV Milovníci kresleného humoru si v sobotu 

přišli na své v kempu Žralok u Podhradského rybní-

ka v Plumlově. V rámci výstavy kresleného humo-

ru Jana Tatarky a Klubu Kreslířů a Humoristů byly 

odhaleny i další dvě postavy zdejší Žraločí epopeje. 

V rolích moderátorů se představili herci, bratři Petr 

a Pavel Batěkovi.

bavilibavili
Žraločí epopeji přibyly

dvě nové postavy

pro Večerník

původní
reportáž

Kristýna Kristýna BOHATOVÁBOHATOVÁ



PROSTĚJOV – Čechovice Od pátku do nedělního večera trvají v Če-
chovicích tradiční hody. I letos je zahájil skvělý koncert kapely Kon-
takt, prostějovské muzikantské legendy. Do areálu sokolovny si  po-
slechnout, zatancovat a zazpívat s muzikanty staré pecky, přišlo kolem 

patnácti set fanoušků. V sobotu  si na své přišli milovníci fotbalu, 
místní TJ Sokol nastoupil v 1. kole proti 1.HFK Olomouc. Ne-

dělní ráno patřilo hodové mši a  odpoledne charitativnímu 
koncertu  kapel Kepler 22 a Putyk Rock Acoustic. Celý vý-

těžek poputuje na konto těžce zraněného Honzy Koneviče.

Kristýna
BOHATOVÁ
Skupina, jejímiž za-
kladateli byli Lubo-
mír Hruban, Josef 
Štuller a Pavel Hrubý, 

ke k nimž se později přidal bube-
ník Zdeněk Milar,  patří k regionál-
ním hudebním legendám. Vznikla 
v  roce 1978, od roku 1980 nesla 
název Kontakt. Po dvouleté pauze, 
kdy hudebníci oblékli uniformy, 
pokračovala až do roku 1993,  za-

nikla. K jejímu znovuzrození došlo 
v roce 2009 na hudební akci Rock 
Memory of II. na plumlovské pře-
hradě a  od té doby hraje dodnes.  
„Jsme tady s  kámoškama každý 
rok. Hlavně kvůli kapelníkovi 
Pepovi Štullerovi, což je náš spo-
lužák,“ smála se jedna z  tančících 
dam. O  pár metrů dál si zrovna 
připíjeli  postarší pánové: „Muzika 
našeho mládí. Jsme moc rádi, že 
se kapela dala znovu dohromady, 
borcům to furt šlape. A my máme 
důvod se sejít.“  
Pořadatelé z místní Tělovýchovné 
jednoty Sokol se i  letos pořádně 

zapotili. Zajistit pro tak obrovskou 
masu lidí vše potřebné je ale pro 
ně věcí cti. A nezklamali. V nabíd-
ce občerstvení bylo pro každého 
něco, a  to od nealko nápojů přes 
pivo po kořeněný  bitter Aperol. 
Stejné to bylo s pochutinami, v na-
bídce bylo vepřové, klobásy, cigá-
ro. „Každému dle chuti,  my si byli 
už podruhé pro kousek kýtičky. 
Je jak máslo,“ netajili se mastnými 
prsty starší manželé.
Sobotní podvečer už se místním tak 
nepovedl. V  utkání 1. kola MOL 
Cupu podlehl čechovický výběr 
1.HFK Olomouc  0:6. „Berem to 

sportovně, sice mohli aspoň jeden 
gól dát, ale co už, je to hra,“ sdělil Ve-
černíku fanda Viktor. 
V  neděli dopoledne se čechovičtí 
setkali v kapličce u svaté Anny,  kde 
se konala tradiční hodová mše svatá. 
Odpoledne se opět rozezněla mu-
zika v  areálu sokolovny, kde kapely 
Kepler 22 a  Putyk Rock Acoustic 
hrály pro osmadvacetiletého Honzu 
Koneviče. Mladý muž  z  Čechovic 
utrpěl vloni fatální zranění, po skoku 
do bazénu si poranil míchu a ochr-
nul. Jen díky kamarádům tehdy 
nepřišel o  život. Výtěžek koncertu 
putoval právě jemu.

ČELECHOVICE NA HANÉ Letos je to už devětadvacet let, kdy na budoucí kozí 
farmu Rozinka přivedla chovatelka Jarmila Zelenská první obyvatelku. O té doby 
vybudovala vysoce ceněný chov českých bílých čistokrevných koz, které poklá-
dá za odkaz předků. V roce 2015 získala ocenění Žena regionu, jež nebere jako 
svoje osobní ocenění, ale spíše poctu pro Rozinku, potažmo propagaci zdravé 

výživy spojené s produkty z kozího mléka, které se po celá léta věnuje. Vynikající 
mléko a sýry si můžete dopřát buď na prostějovském trhu, nebo přímo na farmě.
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PLUMLOV Nevšední podívaná 
se v  těchto dnech připravuje na 
plumlovském zámku. Po dobu 
deseti dnů zde herci z řad profesi-
onálních umělců, studentů kon-
zervatoří a  místních dětí zkouší 
divadelní představení na motivy 
Erbenovy Kytice.
„Naše inscenace nabídne zpra-
cování šesti balad. Příběh diváky 

provede celým rokem s  tím, že 
začíná i končí na Velikonoce. Hra 
se navíc odehrává v  tajuplných 
prostorách zámeckého sklepení 
a nechybí ani originální hudba vy-
tvořená na míru našemu předsta-
vení,“ prozradila Laďka Jančíková 
z realizačního týmu.
Divadelní workshopy byly v minu-
lých letech nedílnou součástí léta 

na zámku. Nyní se je po čase sna-
ží tým pod vedením právě Laďky 
Jančíkové oživit. Největší kouzlo je 
v  tom, že celé představení vzniká 
přímo na zámku a mohou se zapo-
jit i místní.
„Ráda bych pozvala všechny diváky 
na představení plné příběhů, které 
vás jistě chytnou za srdce,“ dodala 
s úsměvem Jančíková.

Za srdce vás možná chytne už sa-
motné video, které představuje Ky-
tici na Plumlově. Podívat se na něj 
můžete zde: https://www.youtube.
com/watch?v=mB0DWxzOqNg.
Slavnostní premiéra proběhne ve 
čtvrtek 1. srpna 2024 od 19 ho-
din. Repríza pak 15. srpna 2024 od 
18 hodin. Vstupenky jsou již v pro-
deji na pokladně zámku.  (jit)

Premiéra inscenace 

Na plumlovském
zámku si čichnete
k Erbenově Kytici

„Když si pro mléko přijde maminka 
s  nemocným dítětem nebo onkologicky 
nemocný, a chutná jim, tak to je pro mě 
nejlepší odměna. Měla jsem těžce ne-
mocného pána, ten zase ujížděl na syro-
vátce, říkal kozinka – životabudič. Mléko 
není lék, ale zmírní to příznaky, protože 

napomáhá vytvářet zdravé prostředí ve 
střevech, a když je zdravé trávení, tak se 
to projeví na zdraví organismu, imunitě 
i  na kůži,“ vysvětluje chovatelka Jarmi-
la Zelenská. Na mléku od jejích dojnic 
vyrostla spousta osiřelých zvířat, a to od 
štěňat po hříbata. 

Zatímco mléko prodává každý pátek odpo-
ledne ze dvora, v  sobotu ji s  vynikajícími 
sýry najdete na již zmíněném prostějov-
ském trhu. „Myslím, že už jsem za ta léta 
dokázala, že koza není fuj, ale že je to dob-
rota. A  mnohdy je ta pochoutka koupená 
z  farmy lepší než z  obchodu. Tam je vše 

kvůli trvanlivosti vakuováno a  to potom 
o čerstvosti nemůže být řeč,“ dodává.  
Vše ale záleží na hygieně a  zdraví zvířat. 
Kozy z  Rozinky prochází každý rok zdra-

votní prohlídkou a testy krve. Mléko a vý-
robky se testují ve Veterinárním ústavu 
v Olomouci, přihlíženo je i k  wellfahre ne-
boli pohodě zvířat.

„Syrovátka je prý kozinka – životabudič,“
usmívá se chovatelka Jarmila Zelenská

MLÉKO Z ROZINKY POMÁHÁ NEMOCNÝM, 
pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Kristýna Kristýna BOHATOVÁBOHATOVÁ

Třídenní čechovické
hody zahájili nadupaní
„Kontakti“ Výtěžek poputuje na

konto těžce zraněného
Honzy Koneviče.



Hanáci mají nového trenéra

DVAKRÁT O TOP CYKLISTICE

O Tour de France psal na tomto místě už před týdnem ko-
lega, ale nedá mi to, abych se o daném závodě také aspoň 
krátce nezmínil. I já ho totiž každoročně v rámci možností 
aktivně sleduji a musím říct, že s přibývajícími lety je fakt 
velká radost se dívat.
Hlavně tedy na soupeření těch úplně nejlepších borců v ho-
rách, kde z mého pohledu laika v ježdění na kole předvádějí 
něco úžasného. Zejména tedy fantastický Tadej Pogačar, 
v jehož podání se plným právem používá slovní spojení to-
tální cyklistika.
Skutečně je to nový Eddy Merckx, kterému nedělá žádné 
problémy jezdit do těch největších krpálů takovou rychlos-
tí, že i jeho úhlavní soupeři nemají žádnou šanci. A na rozdíl 
od někdejší nadopované slávy Lance Armstronga vše zvlá-
dá čistě, což jeho top úroveň zvýrazňuje.
Obrovskou radost pak můžeme mít v Prostějově z toho, že 
zde již několik let pořádáme start etapy nejvýznamnější sil-
niční akce na území ČR. Současné obsazení Czech Tour je 
totiž také mezinárodně parádní a alespoň trochu se blíží té 
zmíněné totální cyklistice.

Ve Večerníku 8. července vyšel můj článek o  talentované 
prostějovské boxerce Ester Dvorské, která se připravuje na 
srpnové mistrovství Evropy školní mládeže 2024. V  tom 
článku jsem se snažil vysvětlit současnou zamotanou situ-
aci v tomto tradičním bojovém sportu.
Kvůli ní se Ester musela stát členkou České federace boxu, 
aby na blížícím se kontinentálním šampionátu vůbec moh-
la startovat. Neboť se mi takové podmiňování (snad jen) 
dočasně rušící její členství v  OHBC Prostějov nelíbí, kri-
tizoval jsem ho.
Uznávám, že po přečtení článku mohl u nezaujatých čtená-
řů vzniknout dojem, že Dvorští souhlasí s ruskou válečnou 
agresí na Ukrajině. Proto mě zpětně nepřekvapila ostřejší 
reakce Oldy Dvorského, který právem dostal prostor celou 
situaci vysvětlit ze svého pohledu.
Plně chápu jeho názory i konání, ale zároveň si pevně stojím 
i  za těmi svými. Hlavně jsem přesvědčen, že bohužel není 
možné oddělovat sport a politiku v případě země, která váleč-
ně napadne jiný suverénní stát a jejíž diktátor Vladimir Putin 
má svou propagandu mocně postavenou právě na sportu.

Pro opravdové příznivce českého sportu je letošní rok 
skutečně nadmíru výživný. V květnu jsme tu měli domácí 
mistrovství světa v ledním hokeji vyšperkované báječným 
ziskem titulu. V červnu následoval evropský šampionát ve 
fotbale, jenž tuzemským fanouškům naopak moc radosti 
nepřinesl.
A  teď na přelomu července a  srpna odstartovaly Letní 
olympijské hry 2024 s účastí 112 sportovců ČR. Když uvá-
žím, že na řadě předchozích letních olympiád získali naši 
vyslanci vždy okolo deseti medailí, je i sledování aktuálních 
LOH z fandovského hlediska dost lákavé.
Na jednu stranu je pravda, že valná většina zástupců České 
republiky v Paříži nedisponuje reálnou šancí atakovat cen-
ný kov. Na stranu druhou však stále máme hodně vynikají-
cích mužů i žen, kteří takovou naději oprávněně vzbuzují.
A  pevně věřím, že přibližně desítka z  nich to ve Francii 
zase dokáže. Podle mě je přitom úplně jedno, kdo konkrét-
ně medailovou slávu pro naši zemi vybojuje. Fandit všem 
a držet jim pěsti bude pro správného příznivce v každém 
případě vzrušující.
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SONDA 
MARKA

SONNEVENDA

PROSTĚJOV Sobotní odpoledne bude v  rámci fotbalu 
patřit areálu v Mostkovicích, kde se bude slavit 80 + 1 rok 
od založení zdejšího oddílu. A  na co se mohou fanoušci 
těšit? Kromě domácích oblíbenců se představí i  místní 
mládež a  ženy a  hlavními hvězdami budou hráči skvě-
le obsazeného SIGI týmu, který dává dohromady jeden 
z nejlepších střelců historie české nejvyšší soutěže Horst 
Siegl. Program startuje už krátce po obědě a organizátoři 
slibují řadu zážitků. 
Jako první vykopnou program svátečního odpoledne žáci, kteří 
odehrají přátelské utkání proti Nezamyslicím. Od 13:30 hodin 

přijde na řadu jeden ze zlatých hřebů, čímž bude přátelský duel 
domácích mužů proti SIGI týmu. Dění na hrací ploše zakončí od 
15:30 hodin ženy, které se v přátelském zápase utkají s Vyškovem. 
Během odpoledne nebude chybět autogramiáda známých fotbalo-
vých jmen i výstava fotografií dokumentujících fungování domácí-
ho klubu. Pro děti bude připraven i bohatý doprovodný program 
s dominujícím skákacím hradem, malováním na obličej či fotba-
lovými šipkami. Pro jejich rodiče i další dospělé pak nebude chy-
bět spousta pro Mostkovice tradičního občerstvení, navíc přibude 
kýta či hovězí guláš. Vstupné na tuto celodenní akci je 150 korun. 
Děti do patnácti let mají vstup zdarma.  (jaf)

Mostkovice oslaví
80 + 1+ 1

Jan FREHAR

PROSTĚJOV Do nového ročníku, kdy se po delším čase vrací Haná Prostějov do „A“ skupiny I.B třídy, se v klubu 
děje více změn, než byli fanoušci v posledních letech zvyklí. Do dalšího ročníku už mužstvo nepovede Daniel 
Kolář, který si jako svého nástupce vybral Lubomíra Keluce, jenž skončil v polovině jarní části v divizním Kostelci. 
„Nabídek bylo skutečně dost, až jsem byl sám překvapený. Po všech stránkách mi ale největší význam dávala 
právě ta od Hané a věřím, že se nám podaří nastartovat něco úspěšného,“ prozradil lodivod na úvod. Kromě něj 
by zeleno-bílé dresy měly obléknout i nové posily, díky kterým by mohli Hanáci patřit mezi favority soutěže. více čtěte

 na straně 26



„Hráli jsme dvakrát venku a dvakrát 
proti týmům, které byly na špici. Mu-
síme se od toho nyní odrazit. Každý 
bod z venku se totiž počítá. Nebyl to 
krásný fotbal, ale my máme zase bod 
a takových výsledků si cením. Do de-
fenzivy jsme pracovali skvěle, i  když 
jsme chtěli být více nahoře, ale musíte 
se také přizpůsobit hře soupeře, což je 
pro úspěch důležité,“ začal své hod-
nocení dalšího týdne kouč Prostějova 
Radim Kučera. 
Do utkání nastoupila Sigma ve velmi 
pozměněné sestavě oproti prvnímu 
kolu a v její sestavě se objevilo hned 
několik prvoligových fotbalistů. 
„Obavy jsme neměli, i  když jsme 
samozřejmě věděli, že soupeř na-
stupuje hodně posílen. Kluci jejich 
kvalitu ale dobře pohlídali a  v  tom 
vedru už bylo ve druhé půli znát, že 
síly dochází na obou stranách, nikdo 
nechtěl udělat větší chybu,“ pokračo-
val lodivod. 
V čem se však zatím Prostějov trápí, 
tak je ofenziva, za dva zápasy vypro-
dukoval jen jedinou ránu mezi tři 
tyče. „Určitě bych si toho směrem 

dopředu představoval víc. Je to čas-
to i o mikro situacích, kde to může-
me vyřešit lépe. V prvním poločase 
jsme tam měli dvě situace tři na tři, 
ale nedotáhli jsme to. Dnes jsme 
to i  celkově pojali více směrem do 
defenzivy a  nastoupily dvě klasické 
šestky, tedy Lahodný a  Habusta. 
Nám navíc chybělo i zachování vět-
šího klidu na soupeřově polovině. 
Ve Vyškově jsme nějaké šance měli, 
tady ani nebyly. Ve druhém poločase 
jsme ale byli lepší na míči a věřím, že 
finalizace přijde už v dalším zápase,“ 
věří kouč. 
Co do ofenzivy chybělo, mohl na-
opak chválit směrem dozadu, kde 
obrana zatím odvádí skvělou práci. 
„To je rozdíl oproti jaru, kdy jsem 
přišel. Tam jsme tu stoperskou dvo-
jici dlouho hledali, aby to bylo opti-
mální. Pořád se to měnilo. Teď spolu 
hráči trénují a  hrají stabilně. Jediná 
změna přišla na pozici levého beka, 
kde Kauan nemohl nastoupit, proto-
že je po otřesu mozku,“ vysvětlil Ku-
čera, kde vidí aktuálně největší rozdíl 
oproti jarní části. 

Na závěr vyzdvihl stoperskou dvo-
jici, kterou má Prostějov velmi zku-
šenou. „Dvojice Šindelář – Ševčík 
je skvělá. Je tam zkušenost, kterou 
oba mají za sebou a  dokáží skvěle 

organizovat hru. Jde to vidět a  cítí-
te tam obrovskou pomoc, protože 
oba si ukočírují všechny před sebou 
a dodají vám klid a jistotu,“ zakončil 
Radim Kučera. 

MARTIN ŠINDELÁØ

11 SKSK PODLEPODLE 

Tohle byla trefa do černého. Fotbalisté Prostějova získali 
v  podání Martina Šindeláře zkušenost do defenzivy 
i  skvělého parťáka k  Ondřeji Ševčíkovi. Tato dvo-
jice zatím ukazuje pevnost, celistvost a dovede si 
hráče před sebou dirigovat tak, aby nenastala 
žádná komplikace. Druhá nula v řadě nepřišla se 
štěstím, ale v důsledku dobré práce. 

2. kolo: Jihlava – Vyškov 1:1 (1:0). 
Branky: 

86. Sylla. * Opava – Zbrojovka Brno 1:1 
(1:1). Branky:

* Zlín - Táborsko 1:0 (0:0). Branka:

* Vlašim – Chrudim 
2:0 (1:0). Branky:

Branky: 

* Slavia Praha „B“ – Sparta Praha „B“ 2:1 
(1:1). Branky:
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Prostějov (jaf) – Čekání bylo dlou-
hé, ale nyní se opět představí fotbalisté 
1.   SK Prostějov před televizními ob-
razovkami. V  rámci třetího kola zavítá 
štáb České televize na zápas se Zlínem, 
kde domácí odehrají první zápas na 
zrekonstruovaném stadionu. Poslední 
jejich duel, který bylo možné ve veřej-
noprávní televizi sledovat, se přitom 
udál roku 2022, kdy mužstvo prohrálo 
se Zbrojovkou Brno.  

Kozákùv návrat domù 

Prostějov (jaf) – Už se o tom šuškalo 
delší čas, ale potvrzení přišlo teprve nyní. 
Libor Kozák se domluvil na pokračování 
své bohaté kariéry v  domovské Opavě 
a druhá liga tak má další velkou hvězdu. 
Vytáhlý útočník se nejvíce proslavil v Itá-
lii, kde patřil mezi stabilní hráče základní 
sestavy a exceloval v Evropské lize. Nyní 
se na něj mohou těšit fanoušci zase zpát-
ky doma. V prvním soutěžním utkání se 
mu skórovat nepodařilo. 

Zbrojovka nepoèítá s Øezníèkem

Prostějov (jaf) – Překvapivá zpráva 
vyplavala na povrch už v minulém týd-
nu, kdy nový kouč Brna Jaroslav Hy-
nek oznámil, že se službami nejlepšího 
střelce mužstva posledních tří sezón 
už nepočítá a  že do jeho systému hry 
nezapadá. Sám šestatřicetiletý útočník 
se nyní netají tím, že by rád ještě získal 
ligové angažmá a završil tak stovku gólů, 
díky kterým by se dostal do klubu ligo-
vých kanonýrů. Aktuálně mu chybí dva 
zásahy a v případě nabídky má od vede-
ní klubu slib, že může odejít zadarmo. 

Prostějov (jaf) – Minulý týden v  ne-
děli rozhodl v nastaveném čase o výhře 
Hradce Králové nad Teplicemi odcho-
vanec prostějovského fotbalu Karel 
Spáčil, který vstřelil branku ze střední 
vzdálenosti. V  sobotu se zase zadařilo 
krajnímu obránci Jaroslavu Harušťá-
kovi, který ještě na jaře válel v  dresu 
Prostějova. Jeho branka do sítě Sparty 
ale k  bodům nevedla. V  týdnu se pak 
prosadil i Vasil Kušej a pomohl Mladé 
Boleslavi k úspěšnému vstupu do před-
kol Konferenční ligy. 

RYCHLÉ INFO

Kdo by neznal staré známě přísloví, že anglická královna, pardon teď už král, 
otevře ráno noviny a jediné, co jej bude zajímat, je výsledek. Něco takového se 
dá nyní říct i o úvodních dvou výkonech Prostějova. Nemá cenu si něco nalhávat, 
pro oko diváka se jednalo o dva zápasy, kde by vlastně o nic nepřišel, pokud by 
je neviděl. Co je však daleko důležitější, to jsou body. A ty má Prostějov ze hřišť 
soupeřů v obou případech. Zatím se ukazuje, že realizační tým a vedení vyti-
povaly správné posily směrem do defenzivy, kde to aktuálně šlape. Nyní ale bude 
cílem vymyslet i něco směrem dopředu, protože takovou nudu úplně nebude chtít 
fanoušek v domácím prostředí vidět.  

BOD JE HLAVNÍ
G LO S A

Jana FREHARA

2 ZÁPASY, 2 BODY, SKÓRE 0:0
PROSTĚJOV Pro oko fotbalového diváka to ani v jednom ze zápasů nebylo něco, co by se 

mohlo líbit. Na druhou stranu eskáčko ukázalo, že dokáže bojovat a nedá soupeři ani metr 

zadarmo. Po dvou kolech na půdě soupeřů, navíc těch, kteří minulý ročník čeřili vody na špici, 

se tak dva body dají brát jako velké povzbuzení směrem do dalších bojů. O tom, co je třeba 

ještě zlepšit směrem do ofenzivy, ale i o pochvale do defenzivy, se kouč rozhovořil po druhém 

utkání. Zatím i u něj je vidět spíše spokojenost. Po anglickém týdnu pak bude zase jasněji. 

pro Večerník 

původní
zpravodajství

JanJan FREHAR FREHAR

Domácí premiéra 
na „novém“ stadionu
PROSTĚJOV Ve dvou venkov-
ních duelech zatím fanoušci Pros-
tějova branku neviděli. Nyní se ale 
v domácím prostředí budou chtít 
všichni činovníci klubu ukázat 
v tom nejlepším světle. Ve středu 
totiž přijde na řadu první utkání 
na zrekonstruovaném stadionu 
Za Místním nádražím a  pro tuto 
premiéru si eskáčko téměř ne-
mohlo vybrat lepšího soupeře. 
V  rámci třetího kola totiž přivítá 
fotbalisty Zlína, kteří by se chtěli 
ideálně hned vrátit zpátky do pe-
lotonu nejvyšší soutěže. Utkání 
má výkop v 17.30 hodin a sledo-
vat jej bude možné i  na obrazov-
kách České televize.
„Už se na to moc těšíme, že se po 
roce stráveném v azylu zase potkáme 
na domácím hřišti, kde to přeci jen 
známe nejlépe. Stadion vypadá krás-
ně a pevně věříme, že i pro fanoušky 
to bude místo, na které budou s chu-
tí a radostí chodit. Vše bude záležet 

i na našich výkonech a nechceme je 
zklamat. Hned první utkání bychom 
tak rádi zvládli a  pevně věřím, že 
nám přijdete fandit,“ vzkázal spor-
tovní ředitel Jiří Balcárek. 
Eskáčko zatím nedalo branku, 
ale ani neinkasovalo. Kouč pevně 
věří, že první část se jim podaří ve 
středu smazat. „Venku musíte hrát 
ze zabezpečené obrany, obzvláště 
když jste narazili na dva velmi silné 
týmy. Doma chceme ale ukázat více 
i směrem dopředu a pevně věřím, že 
se nám to podaří. Určitě uděláme 
všechno pro to, abychom hned prv-
ní zápas doma zvládli,“ nastínil lodi-
vod Radim Kučera. 
Pro přímý přenos si utkání vybrala 
i  Česká televize, která jej bude živé 
vysílat. I z tohoto důvodu si hráči a re-
alizační tým přejí, aby fanoušci uká-
zali správnou kulisu a dorazili fandit. 
Přelom prázdnin tak bude patřit této 
slavnostní akci a  ve středu se na vás 
budou všichni těšit na stadionu.  (jaf)

PROSTĚJOV Kolotoč druhé ligy 
se rozjel ve vysokých obrátkách 
a v neděli dopoledne odehrají fot-
balisté Prostějova už čtvrté kolo. 
V  něm se v  Chance Národní lize 
představí už potřetí na půdě sou-
peře a zamíří tam, kde loňský roč-
ník končili, tedy na půdu Viktorky 
Žižkov. V  loňském roce s  tímto 
soupeřem zapsalo eskáčko plný 
počet bodů a šňůru by hráči chtěli 
protáhnout i  nyní. Výkop zápasu 
je tradičně na tomto místě v nedě-
li 4. srpna v 10.15 hodin. 
Viktorka Žižkov přede dvěma roky 
zcela jasně opanovala třetí ligu a vrá-
tila se do profesionálního fotbalu. Po 
podzimu to vypadalo na záchranář-
ské starosti, ze kterých se ale doká-
zala včas dostat. Letos se bude chtít 

zase posunout tabulkou výš. „Čeká 
nás další nepříjemný soupeř, ale 
soutěž bude opět vyrovnaná a  bu-
dou rozhodovat detaily. Pojedeme 
tam s tím, že bychom se rádi v neděli 
odpoledne vraceli i  s  body domů,“ 
prozradil kouč Prostějova Radim 
Kučera. 
Podpořit Prostějov může i  vzájem-
ná bilance, kdy poslední dva duely 
dokázalo mužstvo zvládnout. Ten 
minulý byl navíc klíčový k záchraně. 
„Vzpomínky na poslední zápas se-
zóny zůstaly naštěstí pozitivní, nyní 
ale budou oba celky v jiném rozpo-
ložení a  kádry také prošly určitými 
změnami. Roli může hrát i  únava, 
přeci jen v těch vedrech není anglic-
ký týden úplně nejjednodušší,“ tuší 
Kučera.  (jaf)

VS.VS.

NAVŠTIVTE

AKTUALIZOVANÝ
WEB
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OLOMOUC Vrátil se tam, kde to 
velmi dobře zná. Jakub Matou-
šek (na snímku) je odchovancem 
Sigmy a  v  zimě z  ní zamířil do 
Prostějova. Nyní se tak poprvé 
v  tomto dresu vrátil na Andrův 
stadion a  po zápase prozradil, že 
si jej dokázal užít. Zároveň je rád, 
že mužstva pobralo v  úvodních 
dvou venkovních bitvách vždy po 
bodu a nyní věří, že toho společně 
se spoluhráči ukáže i  daleko více 
směrem do ofenzivy. 
  Jan FREHAR

Jak hodnotíte dnešní duel?
„Pro nás dobrý bod určitě. Hráli jsme 
dva zápasy venku a  jsme spokojení, že 
jsme ani jeden neprohráli. Dnes proti 
nám nastoupila zcela jiná sestava Sigmy 
než minulý týden, takže hodně nečitel-
né. Jsem rád, že jsme to zvládli.“

Jak jste si užil návrat na Andrův 
stadion?
„Hraje se tu skvěle a užil jsem si to. Po-
tkal jsem zase i kluky, se kterými jsem 
tu něco odkopal a snažil jsem se i si to 
užít. V první řadě mi ale samozřejmě šlo 
o úspěch našeho týmu, což se povedlo.“

Proběhla i nějaká sázka, či něco 
před zápasem?
„Ne, do toho jsme se nepouštěli. V kon-
taktu jsme ale byli, šlo však spíše o přá-
telské povídání, jak to aktuálně vypadá 
a další věci, takže spíše jen takhle před 
zápasem a stejně tak po zápase.“

Za dva zápasy dozadu dobré, ale 
co tomu chybí směrem dopředu? Za 
dva zápasy je jedna střela na branku 
málo.
„To souhlasím. My jsme se dnes sou-
středili hlavně na defenzivu a podobně 
to bylo i minulý týden. Hráli jsme hlav-
ně u druhého a třetího týmu loňské se-
zóny, což není zrovna jednoduché. Na 

domácím hřišti chceme ukázat, že umí-
me i  do ofenzivy. Musíme se tam více 
cpát, chodit do zakončení a být celkově 
agresivnější.“ 

Domácí zápas se už blíží, jak se 
na něj těšíte?
„Těšíme se všichni moc. Je tam téměř 
nový stadion. Nebude to zase jedno-
duché, protože nás čeká Zlín, který je 
favoritem soutěže. My ale doma body 
rozdávat nechceme a věřím, že to i uká-
žeme. Hned v neděli nás ještě čeká i Žiž-
kov, tak snad to bude úspěšný týden.“

FOTBALOVÁ ROZHLEDNA

Derby o  Hanou je vždy soubojem, kde 
se mohou misky vah dostat na jednu či 
druhou stranu. To stejné platilo i  nyní. 
Domácí do utkání vstupovali po nevy-
dařeném zápase v  Chrudimi s  notnou 
dávkou změn, kde nechyběly i  ještě na 
jaře opory „A“ mužstva, které se staly přes 
letní přestávku nepotřebnými. Kouč Ku-
čera se zase rozhodl sestavu po prvním 
remízovém kole příliš neměnit a  udělal 
jen dvě změny. 

Po celou první půli byli lepším týmem do-
mácí hráči, kteří byli daleko více na míči 
a  snažili se dostat do tlaku. Nutno však 
říct, že to byl spíše platonický tlak a mno-
ho šancí k vidění nebylo. Za zmínku stály 
jen asi tři akce, které však neznamenaly 
větší problémy pro brankáře Vejmolu. 
Hosté se pak nedostali vůbec k  ničemu 
a ani nějaký náznak, po kterém by mohli 
skórovat, k vidění nebyl. Nudný fotbal tak 
logicky zůstal po poločase bez branek. 
Do druhého poločasu vstoupili lépe hos-
té a  hra se vyrovnala, když se oba celky 
dokázaly dostávat s míčem na kopačkách 

k  vápnům soupeře. Na větší šance se ale 
stále čekalo a prvních dvacet minut nabíd-
lo zase boj mezi šestnáctkami. Druhá část 
druhého poločasu toho taky příliš nena-
bídla a dvě šance ke skórování měli domá-
cí, jenže jim scházela přesnost. Prostějov se 
sice dokázal držet více na míči, ale žádná 
výrazná šance a zakončení z toho nebyly. 

Poklidnější a  oťukávací úvod z  obou 
stran. V  první vážnější příležitosti se 
ocitl domácí Pospíšil, který se dostal 
k ráně zpoza šestnáctky, ale mířil těsně 
mimo zadní tyč branky. Sigma byla ak-
tivnější a ve dvanácté minutě to hlavou 
zkoušel Vodháněl. Vejmola si ale připsal 
první úspěšný zákrok. Moses byl ve 20. 
minutě v dobré pozici, ale trefil pouze 
obránce. Zákrok na Muritalu zaváněl 
penaltou, ale sudí Doubrava okamžitě 
rozpažil. Další pokus si připsal Křišťál, 
ale pro Vejmolu šlo o  jednoduchou 
práci. Půlhodina ale přinesla spíše nudu 
než pohledný fotbal. 
Eskáčko mohlo zahrozit ve 33. minutě, ale 
po kostrbaté rozehrávce domácích se Bar-
tolomeu k  zakončení nedostal. Do velké 
šance se pak dostali domácí, kdy nejprve 
ránu Pospíšila zblokovala obrana, ale míč 
se dostal k Vodhánělovi, který však z otoč-

ky z  hranice penalty pálil mimo. Šance 
z přímáku se zrodila těsně za hranicí vápna 
pro domácí ve 43. minutě. Vodháněl však 
trefil jen před sebou stojící zeď. Poločas se 
dohrál v podobném duchu. 
Do druhé půle vstoupili hosté prvním za-
končením, kdy se k hlavičce dostal Jedlič-
ka, ale mířil nad branku Macíka. O chvíli 
později zkoušel i Lahodný, ale prvním do-
tykem si míč nenachystal ideálně a pak jen 
předal míč do rukavic brankáře. Na druhé 
straně se k  zajímavému zakončení dostal 
Pospíšil, který zkoušel štěstí šajtlí, ale pálil 
mimo tři tyče. Oba kluby si následně vy-
měnily po žlutém kartonku. 
Na pořádnou šanci se čekalo do 84. mi-
nuty, kdy napřáhl střídající Proniuk, který 
si udělal prostor za vápnem. Brankář Vej-
mola byl rád, že jeho tvrdý projektil skončil 
nad brankou. Hra byla jinak rozkouskova-
ná a moc toho stále k vidění nebylo. V 90. 
minutě ale mohl rozhodnout hlavičkou 
Ikugar, jenže jeho pokus skončil mimo 
branku, když proletěl zhruba metr od před-
ní tyče. V nastavení měl naopak Prostějov 
k  dispozici standardní situaci a  následně 
roh, ale ani z  těchto mraků nezapršelo. 
Duel tak skončil zaslouženou remízou.

Z  domácích hráčů bychom vypíchli 

středního záložníka, který se snažil tvo-
řit hru Sigmy a byl i u dvou zajímavých 
příležitostí. Bohužel pro něj a  dobře 
pro Prostějov, že se ani v jedné z těchto 
šancí nedokázal prosadit. Na hostující 
straně je třeba vypíchnout stoperskou 
dvojici, která fungovala po celý duel 
znamenitě.  

K  utkání v  dresu Sigmy nastoupila 
i  trojice hráčů, která nečekala, že by 
už v  letošním ročníku neměla prostor 
na ligové scéně. V  brance se tak ocitl 
brankář Macík, obranu dirigoval dal-
ší zkušený stoper Beneš a  v  záloze se 
představil Pospíšil, který se před ro-
kem vracel jako velká posila. 

Poklidná. Ani na jedné straně se ve 
velkém vedru nevytvářely zbytečné 
emoce, které by ještě přidávaly k už tak 
unavujícímu počasí. Na tribuně to pak 
bylo velmi podobné, kde občas byli 
slyšet domácí fans a sem tam i pokřik 
hostů, ale nebylo toho moc. Na obra-
nu obou fanouškovských táborů taky 
nebylo moc čemu fandit. 

Nudný fotbal nabídla 
bitva o Hanou
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OLOMOUCNa Andrově stadionu se sešlo přes sedm 
stovek diváků, kteří se těšili na zajímavé regionální 
derby. V úmorném vedru, které už v dopoledních 
panovalo, se však diváci příliš velké fotbalové kvali-
ty nedočkali. Fanklub defenzivního fotbalu si sice asi 
zaplesal, ale jinak se jednalo skutečně o taktickou 
a bojovnou bitvu, v níž se nekonala ani stoprocentní 
šance. Prostějov však odjížděl domů spokojený a po 
dvou zápasech venku má tak zatím dva body a nyní 
bude chtít přidat další v anglickém týdnu. 

Foto: Josef Popelka



Brodek u Prostějova má za sebou druhou 
sezónu v  I.B třídě a  po té první, kdy se 
v  klidu zabydlel, ukazuje svůj potenciál. 
Mužstvo se drželo v  horní části tabulky 
a patřilo mezi lepší sedmičku v průběhu 
celého ročníku. Nakonec z toho bylo šes-
té místo, kde na celky před sebou příliš 
neztratilo. V dalším ročníku se chtějí hrá-
či zase posunout a ukázat, že křivka jejich 
výkonů může mít stále stoupající ten-

denci. Zda tomu tak skutečně bude, 
napoví možná hned první kola. 

„Sezóna nebyla špatná, už 
jsme si zvykli na rychlost 

a důraz v  této soutě-
ži a  sami jsme na 

tom zapracovali. Což bylo vidět nejen na 
domácích hřištích, ale i venku. Určitě to tak 
můžeme hodnotit pozitivně a snad budeme 
v  těchto výkonech pokračovat i  v  dalších 
sezónách,“ těší kapitána mužstva Jaromíra 
Matouška. 
Jeden z  hlavních aspektů na posun smě-
rem k lepším pozicím byl fakt, že Brodek 
už nebyl venku za otloukánka, ale dokázal 
přivážet pravidelně body, což se v koneč-
ném důsledku jasně ukázalo. „Co se týče 
úspěšnosti venku, si myslím, že šlo o sou-
středění a  neznalost hřišť, což po první 
sezóně zjištění nám pomohlo se na zápa-
sy lépe připravit. Když už člověk ví, s čím 
ven jede, tak je to přeci jen jednodušší, než 
když jede do neznáma,“ vypočítává Ma-
toušek. 
Kádr je přitom stále velmi mladý a má tak 
před sebou ještě zajímavé zítřky. „Vždycky 
je co zlepšovat, musíme na sobě stále pra-

covat. Máme dobrý tým a doufám, že ná-
sledující sezóna se nám povede ještě více,“ 
pokračoval. 
Ve vedení týmu se nic měnit výrazně ne-
bude. „Stále budeme pracovat s Petrem 
Matysem v  souladu s  Tomášem Bure-
šem. Doufáme, že se k  našemu vedení 
připojí i  Jiří Harazin, ale zatím to není 
domluvené. Je to super kluk i hráč, vždy 
ho tu chceme buď na lavičce, nebo na 
hřišti,“ má jasno Matoušek, který také 
připomněl, že mužstvo má dvě staro-
nové tváře. Jednu z nich představuje ná-
vrat brankáře Marka Mudrly z Medlova 
a druhou příchod rodáka Michaela Bu-
reše z Určic. 
Do nové sezóny přibude regionálních zá-
pasů, na které se i  kapitán pochopitelně 
těší. „Týmy se změnily a těšíme se jak na 
nové soupeře, tak i na derby, která nás če-
kají,“ doplnil na závěr. 

Lepší výkony se střídaly s  těmi horšími, 
ale po celý ročník to pro Mostkovice zna-
menalo, že se drží na stejné vodě, ve které 
se vcelku poklidně plavalo. Mužstvo sice 
ztratilo už v průběhu podzimní části kon-
takt s lepší sedmičkou, ale stále se drželo 
dál od vod namočených sestupem a  dr-
želo se v okolí konečného osmého místa, 
které si zajistilo bez větších starostí. V ně-
kterých zápasech i  proti tabulkově výše 
postaveným nezklamalo, ale zase pak 
ztrácelo body zbytečně. A právě v důsled-
ku těchto okolností z  toho nebylo ještě 
lepší umístění. 
„Na začátku jsme měli asi vyšší ambice, 
nicméně konečné umístění bereme jako 
spravedlivý odraz našich výkonů,“ shrnul 
krátce hrající kouč Ondřej Milar osmou 
příčku. Velkou roli na tomto umístění 

hrál fakt, že proti silnějším to šlo, ale váz-
lo to tam, kde bylo mužstvo favoritem. 
„Paradoxně jsme s týmy z horní poloviny 
hráli lepší zápasy a  myslím si, že získali 
i více bodů. O to hůř se snášely prohry se 
slabšími celky. K  více získaným bodům 
scházely především konstatní výkony 
a šířka kádru,“ doplnil lodivod. 
Mužstvo však nemělo žádné výraznější 
potíže a  se zcela vyrovnanou bilancí se 
není ani čemu divit, že se nachází v klid-
ném středu tabulky. Směrem do dalších 
let je pak vidět, že se budou mít o  co 
opřít, protože mladíci dostávají stále vět-
ší roli a postupně si na ni zvykají. Pokud 
přijde i větší konzistentnost výkonů, pak 
mohou směle pomýšlet na ještě lepší 
umístění, protože tomu opravdu moc 
nechybí.  „Kádr posilujeme o  tři hráče 

a chceme ještě další dva přivést, abychom 
měli konkurenci. Vše je na dobré cestě 
a věřím, že se nám to podaří,“ pokračo-
val Milar. 
V  dalším ročníku už to ale budou 
muset opět ukázat ve druhé skupině 
I.B třídy, protože po ročním návratu 
do skupiny „A“ se nyní opět vrací do 
skupiny „B“. Tam je čekají už známí 
soupeři, ale i nováčci, proti kterým 
toho v posledních letech moc tým 
neodehrál. Za poslední roky si ale 
mužstvo už zvyklo na podobné 
přesuny, protože mezi oběma sku-
pinami pendlují nejčastěji ze všech 
celků, čemuž hodně napomáhá 
jejich poloha. Jaká tak bude další 
sezóna, zůstává s  otazníkem. Hodně 
napoví už úvod ročníku. 

Bylo jen pár týdnů, kdy se v rámci I.B třídy neobje-
vilo nějaké regionální derby. S pěticí účastníků se ani 
není co divit. Rozdíly mezi jednotlivými kluby ale byly 
znát, což se v  konečném zúčtování jasně potvrdilo. 
Nejlépe na tom byly Klenovice, jež znovu zažily mi-
strovské oslavy. A tabulka nelže. Společně s Radsla-
vicemi ukazovaly po celý ročník konzistentní výkony, 
které je dovedly k tomuto úspěchu. Na opačném pólu 
jsme naopak našli Vrchoslavice, kde se jasně ukazuje, 
že jádro mužstva stárne a mládežníci v nedohlednu. 
Nebylo se tak příliš co divit, že je čekal sešup o soutěž 
níže, který už jednou zažily. 

KOMENTÁØ
Už před startem ročníku patřily Klenovice k jednomu 
z favoritů a svou úlohu dokázaly hned plnit. Po čtyřech 
výhrách přišlo první zaváhání v  derby s  Tovačovem 
a následná porážka od Dubu, z čehož se ale svěřenci 
kouče Horáka rychle oklepali a následně znovu najeli 
s výjimkou jednoho zaváhání na vítěznou vlnu. Už po 
podzimní části se navíc oddělila výsledkově úspěšněj-

ší sedmička oproti druhé a jaro tak slibovalo drama. 
Kádr se podařilo ještě posílit, a i přes drobná zaváhá-
ní se mužstvo neustále drželo na dohled prvního mís-
ta, kam se v průběhu jara i dostalo a už jej nepustilo. 
V  Klenovicích tak znovu zažili mistrovské oslavy. Ty 
však postup neznamenaly, protože jej klub s díky od-
mítl. Nahoru tak směřovaly Radslavice, jež skončily 
druhé v důsledku horšího vzájemného zápasu.
V lepší polovině tabulky se po podzimu drželi i dva neda-
lecí rivalové. Brodek u Prostějova a Otaslavice tak také 
šly do jara s tím, že mohou čeřit vody v boji o titul. Lépe 
se to vedlo prvnímu jmenovanému, který měl lepší jarní 
část a ze šestého místa zůstal v závěsu za nejlepší pět-
kou, na niž mohl pomýšlet. V Otaslavicích se drželi čtyři 
kola jarní části a po porážce v Klenovicích přišel zlom, 
po němž se už mužstvo nedokázalo „postavit zpátky na 
nohy“ a zapisovalo nelichotivé výsledky. Lepší šestka mu 
tak utekla, ale dostatečný náskok pod sebou znamenal, 
že poslední kola už hrálo jen o své sedmé místo. 
Nejblíže tomuto umístění byli hráči Mostkovic. Ti 
také ukazují každým rokem vyšší potenciál a po svém 
opětovném návratu do této skupiny se rozhodně ne-
ztratili. Třiatřicet bodů a  velmi vyrovnaná bilance 

znamenaly náskok na nebezpečná patra a poklidnou 
jízdu až do konce sezóny. Pro Mostkovice to navíc 
byla zase jen roční epizoda, protože v dalším roce se 
znovu představí v „B“ skupině. Poslední roky jsou tak 
nejvíce pendlujícím mužstvem na okrese. 
Poslední píseň na minimálně rok napsali letos ve Vr-
choslavicích, jejichž hráčům se letošní sezóna nevy-
vedla vůbec, sedmnáct bodů je pro záchranu soutěže 
málo. I pokud by nenastala daleko větší porce změn, 
kterou způsobily pády z  vyšších soutěží, tak by to 
mužstvu na záchranu nestačilo, protože by bylo jako 
nejhorší na předposlední příčce. Ještě hůře totiž dopa-
dl Újezdec, kde se vše v průběhu roku sesypalo, jedi-
ným cílem bylo důstojně dohrát ročník. 
I  přes jeden pád a  odchod do druhé skupiny uvidíme 
v příštím roce ještě o jednoho zástupce více. Místo Most-
kovic se totiž do zdejší skupiny připojila Haná Prostějov, 
která pod novým trenérem bude mít vysoké cíle a očeká-
vání. Scházet nebude i nedaleký soused Vrchoslavic z Ne-
zamyslic, který se po odmlce vrací zpátky do krajského 
fotbalu. K tomu pak skupinu doplní i padající Kralice 
z I.A třídy, a i v dalším roce se tak rozhodně bude v této 
grupě z pohledu regionálního fanouška na co dívat. 
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PROSTĚJOVSKO Sezóna se už blíží a co nevidět do ní vstoupí 
fotbalisté na krajských úrovních. Polevovat tak nemůže ani tra-
diční seriál FOTBAL EXTRA, v rámci nějž se tentokrát zaměříme 
na I.B třídu, kde se v rámci prvního dílu podíváme na nejpočet-
něji zastoupenou skupinu z regionálního hlediska. A našli jsme 
tam hned pětici celků. V příštím roce se tento počet navíc ještě 
o jednoho rozšíří a diváci tak uvidí hned šest zástupců. 
O konečném počtu se však rozhodovalo až po konci sezóny. 
Vrchoslavice čekal pád do okresního přeboru, o kterém měly 
jasno už předem. Naopak radost z vítězství v celé soutěži moh-
li slavit fotbalisté Klenovic, pro něž se nejednalo o premiéru, 
ale stejně jako před pár lety i nyní se rozhodli, že postup smě-
rem nahoru nepřijmou a v další sezóně se pokusí o obhajobu. 
Druhým nejlepším účastníkem se stal Brodek, který předvedl 
po premiérové sezóně ještě lepší představení. Dech na jaře na-
opak došel Otaslavicím a Mostkovice se držely po celý ročník 
v klidném středu. 
Teď už se ale pohodlně usaďte a v dnešním díle se podívejte 
na všech pět účastníků zblízka tak, jak jste ostatně zvyklí u ka-
ždých dalších soutěží. V příštím díle se podíváme na druhou 
skupinu I.B třídy a zároveň se můžete těšit na jízdní řád všech 
mužských a ženských soutěží s regionálním zastoupením.   

Prvenství, ale i sestupPrvenství, ale i sestup

28 – Zdenek Dvořák  (Brodek)
23 – Martin Hirsch  (Klenovice)
20 – Jan Šnejdrla  (Ústí)
18 – Martin Vogl  (Otaslavice)
17 – Michal Ďopan  (Moštěnice)

17 – Dominik Drmola  (Otaslavice)
16 – Giovanni Janura  (Brodek)
16 – Ondřej Kopecký  (Hustopeče)
14 – Josef Bakala  (Domaželice)
14 – Filip Strnad  (Radslavice)

Nejlepší støelci

I.A TØÍDA, SKUPINA „A“

14 – Lumír Stoklásek  (Troubky)
13 – Martin Spálovský  (Klenovice)
12 – Dmytro Unhurian  (Tovačov)
12 – Jaroslav Němčík  (Troubky)
11 – Libor Palacký  (Ústí)

11 – Michal Škařupa  (Ústí)
11 – Dominik Drmola  (Otaslavice)
10 – Marek Válek  (Tovačov)
10 – Michal Tomek  (Vrchoslavice)
   9 – Ondřej Kopecký  (Hustopeče)

2 – Radim Slaměník  (Moštěnice)
1 –  Tomáš Lakomý  (Klenovice)
1 – Adam Prášil  (Klenovice)
1 – Erik Dreksler  (Otaslavice)
1 – Jiří Harazín  (Otaslavice)

1 – Jakub Strašák  (Vrchoslavice)
1 – Pavel Horák  (Vrchoslavice)
1 – Michal Tomek  (Vrchoslavice)
1 – Giovanni Janura  (Brodek)
1 – dalších 23 hráčů (různé)

2408 – Jakub Polák  (Klenovice)
2402 – Jiří Jančík  (Mostkovice)
2387 – Miroslav Kovář  (Újezdec)
2385 – Petr Talla  (Domaželice)
2355 – Jaromír Matoušek  (Brodek)

2354 – Zdenek Dvořák  (Brodek)
2339 – Marek Drábek  (Mostkovice)
2317 – František Hodina  (Tovačov)
2316 – Marek Fabián  (Troubky)
2315 – Martin Grulich  (Brodek)

3. Klenovice 13 9 4 0 36:11 31

6. Brodek u PV 13 8 1 4 41:18 25
7. Mostkovice 13 6 5 2 24:14 23

10. Otaslavice 13 6 1 6 36:32 19
11. Vrchoslavice 13 4 3 6 27:38 15

TABULKA DOMA

2. Klenovice 13 7 3 3 26:20 24

4. Brodek u PV 13 6 2 5 28:29 20

7. Otaslavice 13 5 3 5 31:32 18

9. Mostkovice 13 2 4 7 17:29 10

14. Vrchoslavice 13 0 2 11 12:49 2

TABULKA VENKU

Z V R P S B

1. Sokol Klenovice 26 16 7 3 62:31 55
55

5. 15
6. 26 14 3 9 69:47 45
7. Sokol Otaslavice 26 11 4 11 67:64 37
8. TJ Sokol Mostkovice 26 8 9 9 41:43 33

11.

13. Sokol Vrchoslavice 26 4 5 17 39:87 17

Nůžky se rozevřely
mezi regionálními 

kluby

Sokol Brodek u Prostìjova – sezóna 2023/2024
 M

Marek Mudrla 12 0 0 1116

 M

Tomáš Bureš 8 0 2 0 731

Petr Matoušek 3 0 1 0 283
Martin Mudrla 22 0 1 0 1375

 M

 M

TJ Sokol Vrchoslavice 1946  – sezóna 2023/2024
 M

Tomáš Klesnil 8 1 0 620
Arnošt Matoušek 8 1 0 628
Michal Tomek 20 10 1 1385

 M

Radek Fialka 0 0 0 0 0

Aleš Holub 20 2 1 0 1672

Petr Horák 13 7 2 0 1168

Miroslav Lakomý 18 0 3 0 1525

V  roce 2014 zažili fotbalisté Otasla-
vic nepříjemnost, když z  okresního 
přeboru sestoupili do třetí třídy. V  té 
době se mužstva ujala dvojice Franti-
šek Hon a  Jiří Hon (na snímku) a  za-
čalo veselejší období. Hned rok nato 
se povedlo mužstvo vrátit do nejvyšší 
okresní soutěže a v roce 2018 si vybo-
jovalo i  postup do I.B třídy, ve které 
se zabydlelo. Nyní je však tato dlouhá 
etapa z  trenérského hlediska u  konce 
a  po sedmé příčce předal kouč žezlo 
svému nástupci. Nejen za posledním 
ročníkem, ale i  úspěšnou dekádou se 
tak nyní ohlédl. 

Jak hodnotíte konečné 7. místo?
„Uplynulou sezónu můžeme hodnotit ve 
školním známkování jako za tři. Výkon-
nostně to bylo nahoru – dolů. Dokázali 
jsme rozdávat body papírově slabším 
soupeřům. A na druhou stranu s těmi sil-

nějšími jsme sice v některých případech 
nezískali body, ale herně jsme na tom 
byli dobře. Nedokázali jsme udržet herní 
stabilitu, a tak z toho vyšlo celkové sedmé 
místo. Což možná pro některé znamená 
klidný střed tabulky… Ale z mého pohle-
du to mohlo být o nějakou příčku lepší.“

Podzim byl vydařenější než jarní 
část. Čím to?
„Podzimní část jsme odehráli vcelku dob-
ře. V první řadě na to měla vliv tréninko-
vá účast. Kdy se ‚makalo‘ a na hráčích byl 
vidět zápal. Přezimovali jsme na druhém 
místě, což bylo výborné. Jaro už nebylo 
v  tak růžových barvách. Poslední zápas, 
který jsme odehráli srdcem, byl v  Kle-
novicích, kde jsme sice o  body přišli, ale 
nasazení a herní projev obou celků byl na 
úrovni vyšší třídy. Po tomto zápase jako by 
se něco zlomilo. Tréninková účast mizer-
ná. Na zápasy jsme jezdili ve dvanácti. Do 

toho přišlo nějaké zranění. A šlo to z kop-
ce. Naštěstí z  podzimu byly nějaké body 
nahrané, tak to celkově dobře dopadlo."

Domácí tvrz se v  letošní sezóně 
nepotvrdila, kde byl problém?
„Domácí zápasy? To už jsem zde párkrát 
zmiňoval. Každé mužstvo má nějakou 
podporu fanoušků. Sice se najdou všude 
nějací rejpalové, ale tady je to hodně ob-
ráceně. Na prstech se dá spočítat, kdo při-
jde hráče podpořit i za stavu, kdy se úplně 
nedaří. A většina přijde už z domu nějaká 
podrážděná. Místo podpory, kterou by 
hráči potřebovali, létají vzduchem takový 
nadávky, že o tom chceme napsat knížku.

   Tady je to prostě tak nastavený. Zá-
věrem uspořádáme dva turnaje v  malé 
kopané. Dětský a  dospělý. Z  domácích 
fanoušků přišli přesně ‚DVA‘. Což asi ho-
voří za vše.“

Po sezóně jste na lavičce skončil. 
Kdy padlo finální rozhodnutí?
„Myšlenka se zrodila už před začátkem 
sezóny. Chtěl jsem trénování ukončit co 
nejlepším výsledkem, respektive nejlep-
ším postavením v  tabulce. Což se moc 
nepovedlo, ale z  toho se svět nezboří. 
Výsledky v jarní části mě o konci přesvěd-
čovaly víc a  víc. Oznámení přišlo před 
posledním kolem, kdy proběhla hráčská 
schůze. Tam bylo vše vysvětleno. Byl 

představen nový trenér. Mužstvo potře-
buje nový impuls. Po deseti letech mého 
působení už to byl takový stereotyp. Vě-
řím tomu, že mužstvo dostane teď nový 
náboj a půjde výkonnostně nahoru.“

Jaké bylo více než desetileté pů-
sobení celkově?
„Když to shrneme jako celek, tak 
z mého pohledu mám víc pozitiv. Zažil 
jsem dva postupy. Jeden v  roce 2015 
ze třetí třídy do okresu, kdy jsem dělal 
vedoucího svému otci. A  v  roce 2018 
už ‚samostatně‘ z  okresu do I.B jako 
trenér, ale zásluha to byla všech hráčů 
a  všech kolem. Osobně jsem se nikdy 
nebral jako trenér. Spíš mě bavilo tu-
žit partu. A  dělá mi radost, když mají 
ostatní radost. Samozřejmě to neby-
lo jen růžových deset let. Vhledem 
k  tomu, že nejsem ‚milion dolarů‘, tak 
se nemůžu líbit každému. Byly i hořké 
chvilky. Ale na ty už jsem zapomněl.

   Musím poděkovat všem, kteří mě 
podporovali. Všem hráčům, se který-
mi jsem spolupracoval. Od fotbalu se 
úplně nevzdaluji, ale odpočinek od 
odpovědnosti je v tuhle chvíli namístě. 
Do dalších fotbalových časů přeji hrá-
čům a  novému trenérovi hodně štěstí, 
velkou chuť vyhrávat a  poctivě makat. 
Hlavně všechno s úsměvem.“

Když v roce 2019 na rok opustily I.B třídu, 
tak se fotbalistům Vrchoslavic podařilo 
ihned postoupit zpátky. O  to samé se po-
kusí i nyní, i když letos to pro ně bude ještě 
tvrdší oříšek. Kádr totiž oproti předcho-
zímu období zase o něco zestárl a zůstává 
otázkou, zda vůbec bude cílem myslet hned 
na návrat. Ve skončené sezóně to na celky 
z  vyšších pater zkrátka nestačilo a  koneč-
ných sedmnáct bodů nemohlo stačit k udr-
žení soutěže, ve které se nad propastí pohy-
boval klub už v posledních třech sezónách. 
Po šesti kolech přitom měli ve Vrchoslavi-
cích na kontě osm bodů a zdálo se, že by 
to zase tak špatný rok být nemusel. Jenže 
do konce podzimu už mužstvo přidalo jen 
jediný bod a po sérii porážek se stejně jako 
v  letech minulých usídlilo ve spodní části 
tabulky a do jarní části šlo s tím, že ho čeká 
další boj o udržení. Na startu jara to pak mi-
nimálně v domácím prostředí nevypadalo 
úplně zle a  svěřenci kouče Olšanského si 
poradili s Újezdcem a Troubkami, tedy se 
dvěma mužstvy namočenými s  nimi. Ná-
sledně přišla i  remíza na půdě Mostkovic 
a nebylo nic ztraceno. Jenže na tohle obdo-

bí znovu navázala jedna porážka za druhou 
a tři kola před koncem už bylo téměř jasno 
o tom, že Vrchoslavicím by pomohl jedině 
zázrak, protože se jasně krystalizovala jejich 
předposlední pozice a nejmenší počet bodů 
z předposledních míst. 
Poslední kola se tak už skutečně vícemé-
ně dohrávala, což se ukázalo v posledním 
kole, kdy mužstvo odehrálo celý duel v de-
seti. A to je také jeden z důvodů, proč to 
dlouhodobě skřípe. Že by se kádr scházel 
pravidelně v  hojném počtu na každý zá-
pas, se totiž říct nedá. To je problém, který 
je jasně vidět už třetí sezónu a řada velmi 
dobrých, ale už starších hráčů nemůže 
tempo po celých devadesát minut držet. 
Nyní se tak klub opět vrátí na okresní 
mapu, kde by mohl pomoci i fakt, že se zde 
může střídat hokejově. Pro úspěch klubu 
je ale základem to, aby se hráči scházeli 
ve větším počtu. Pokud tomu tak nebude, 
pak může nastat problém i v okresním pře-
boru. Další otazník je u mládeže, která ve 
Vrchoslavicích není. A jen těžko se dá od-
hadovat, jakou cestou bude klub chtít kádr 
následně doplňovat.

Vrchoslavice pád letos

sezónu bez starostí 

neodvrátily

TJ Sokol Otaslavice  – sezóna 2023/2024
 M

 M

Tomáš Drábek 5 0 0 0 105

Rostislav Šoc 13 0 2 0 1035

 M

Matyáš Kupka 8 0 0 0 350

 M

Roman Rieger 2 0 0 0 58
Jaroslav Šatný 5 1 0 0 236

Jiří Hon
TJ Sokol Mostkovice  – sezóna 2023/2024

    M

 M

Petr Kupka 15 3 2 0 1160

Martin Šlambor 5 1 1 0 160

Jakub Wolker 2 0 0 0 16

 M

Lukáš Foret 12 0 0 0 73

Jakub Mikšovic 11 0 0 0 206

 M
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CHANCE NÁRODNÍ LIGA
3. kolo, støeda 31. èervence, 17.30 hodin: 

1. SK Prostìjov – FC Zlín 
4. kolo, nedìle 4. srpna, 10.15 hodin:

4. MORAVSKOSLEZSKÁ LIGA, 
SKUPINA E 

1. kolo, sobota 3. srpna, 17.00 hodin: 
FK Šternberk – FC Kostelec na Hané  

1. kolo, nedìle 4. srpna, 17.00 hodin: 
FK Mohelnice – Sokol Èechovice (sobota 

3. srpna, 17.00, Winkler – Bašný, 
Jelínek), 1. FC Olešnice – 1. SK Prostìjov 
„B“ (15.30, Køepský – Kundrát, Štìtka), 

Sokol Konice – 1. FC Viktorie Pøerov 
(Slota – Sedláèek, Perutka). 

TJ Sokol LesniceTJ Sokol Lesnice

Sokol KoniceSokol Konice4:0
(1:0)

Sestava Konice: Vévoda – M. Drešr, 
V. Cetkovský, J. Krása, Kupka – Mrňka, 
Schön, P. Krása, O. Cetkovský – Jašíček, 
Holub.  Trenér: Petr Ullmann.

Hodnocení trenéra Konice 
Petra Ullmanna: 

„Byla to pro nás generálka na první ostrý 
duel, ale já to tak nebral, protože v  dů-
sledku drobných zranění, dovolených 
a  dalších potíží jsme úplně optimální 
složení neměli. Museli jsme tak povo-
lat hráče béčka a  dorostence. Zápas ale 
měl tempo a úroveň. I soupeř předvedl 
pěkné akce. My jsme v prvním poločase 
dobře napadali a dali i branku. Sestavu, 
co začala, jsem nechal do šedesáté minu-
ty a povedlo se nám přidat dvě branky. 
Poté jsem prostřídal osm hráčů, kde na-
stoupili hlavně dorostenci. Musím říct, 
že kluci ukázali, že pod Milanem Mo-
helníkem pracují skvěle. Byli plní elánu 
a pracovali skvěle. Je to pro nás velké plus 
do budoucna a rád jim budu dávat minu-
táž, pokud to půjde. Celkově tak podaře-
ná generálka s čistým kontem a výhrou. 
Teď uvidíme, jak jsme připravení.“

Sokol OtaslaviceSokol Otaslavice
3:2

(1:1)

Branky: 30. Navrátil, 56. Kiška, 61. Škra-
bal - 4. Hon, 65. Pospíšil. 
Sestava Určic: Hýbl – Frehar, Maňák, 
Rus – Grulich, Menšík, Vaverka, Škra-
bal, Kiška – Navrátil, Paul. Střídali: 
Hanzelka, Javořík, Mašek, Pospíšil.  

Trenér: Petr Vodák.
Sestava Otaslavic: Glouzar – Drábek, 
Kaláb, Šoc, Tkáč – Gerneš, Dreksler, 
Vogl, Urbánek – Chvojka, Hon. Střídali: 
Pospíšil, Šatný, Losa, Ambroz, Kolařík, 
Zhříval.  Trenér: Jan Frehar.

Petra Vodáka: 

„Čekal nás druhý přípravný duel, ve 
kterém jsme se chtěli zase zlepšit oproti 
tomu prvnímu. Myslím si, že utkání spl-
nilo účel a oba celky si zahrály. Měli jsme 

tam velmi dobré pasáže, kdy jsme sou-
peře dostávali do tlaku, ze kterého jsme 
vytěžili i branky. Na tom musíme stavět. 
Jsem rád, že jsme dokázali vyhrát a snad 
budeme ve zlepšených výkonech pokra-
čovat i nadále.“

Hodnocení trenéra Otaslavic 
Jana Frehara: 

„Přípravný duel splnil, co měl. Oproti 
minulému týdnu jsme se už sešli v lepší 
sestavě a  doufal jsem, že to podle toho 
bude i vypadat. Některé věci z tréninku 
jsem tam viděl, ale zatím je to od nás ješ-
tě hodně kostrbaté. Především to chví-
lemi vypadalo, že máme strach nejen 
ze soupeře, ale i ze hry jako takové, což 
musíme odstranit. Soupeř byl o branku 
lepší a  zaslouženě zvítězil. Pro nás ide-
ální průprava a víme, kde máme největší 
rezervy.“ 

Jiskra Brodek u Konice Jiskra Brodek u Konice 

SK ProtivanovSK Protivanov1:2
(1:1)

Branky: F. Pospíšil – Kolář, Kamený.
Sestava Protivanova: Vybíral – Kropáč, 
Dvořák, M. Pospíšil, Z. Pospíšil – D. 
Sedlák, Keluc, F. Pospíšil, R. Sedlák – 
Přibyl, Grmela. Střídali: Jonšta, Liška, 
Koleda, Fiedler. Trenér: Miroslav Takáč.  
Sestava Brodku u  K.: Grepl – M. Ze-
mánek, Burget, Takáč, Možný – R. Ze-
mánek, P. Koudelka, R. Grepl, M. Gre-
pl – Kamený, Kolář. Trenér: František 
Vlach.

Hodnocení trenéra Protivanova 

„Kluky jsem upozorňoval, že hosté mají 
řadu posil a budou pro nás velkou zkouš-
kou. My můžeme fotbalově konkurovat 
i kraji, ale s  jedním tréninkem týdně to 
prostě nejde. Kluci z  Brodku nám uká-
zali, že trénink dělá hodně. Stačili nám 
fyzicky a  přechod dopředu měli hosté 
i lepší než my. Sice jsme šli do vedení, ale 
soupeř srovnal. Ve druhém poločase po-
kračovalo vyrovnané utkání a  my jsme 
své šance nedali, zatímco hosté nás po-
trestali a vyhráli. Máme ještě čtrnáct dnů 
před sebou a  musíme makat, abychom 
sbírali v sezóně body. Brodek podle mě 
ukázal velký potenciál.“ 

Hodnocení trenéra Brodku 
u Konice Františka Vlacha:

„Chtěli jsme odehrát utkání proti kva-
litnímu soupeři, což se nám splnilo. 
Trénujeme už skoro měsíc a máme tam 
nyní další posily, kdy se nám vrátil střelec 
David Kolář po zlomenině, přivedli jsme 
do obrany Michala Takáče z Lipové. Na-
víc nás čeká příští týden pohár a chceme 
utkání zvládnout. Dneska jsme si ukáza-
li, že můžeme hrát i s celkem z vyšší sou-
těže. Věřím, že to kluky nabudí do další 
práce.“ 

SC OMV ProttesSC OMV Prottes
5:5

(3:3)

Sokol Vícov Sokol Vícov 

Sokol Klenovice Sokol Klenovice 1:2
(1:1)

Branky: Všianský – 2x Štěpánek 
Sestava Klenovic: Polák – Bridzik, 
Rozehnal, Popelka, Nehera – Zapletal, 
Owusu, Chlud, Spálovský – Všianský, 
Vacek.  Trenér: Vladimír Horák. 
Sestava Vícova: Drexa – Rozsíval, Raj-
noha, Vlk, Šobr – Koranda, Pliska, Šolín, 
Lasovský – Štěpánek, Pagáč.  

Trenér: Miroslav Krutovský. 
Hodnocení trenéra Klenovic 

Vladimíra Horáka: 

„Byl to nepovedený zápas z naší strany. 
Chtěli jsme si něco vyzkoušet, ale nebyli 
jsme v  optimálně sestavě, někteří nám 
vypadli. Na druhou stranu jsem rád, že 
jsem viděl i další kluky, abych věděl, jak 
to s nimi vypadá. Myslím si, že v prvním 
poločase to bylo vyrovnané a ve druhém 
poločase byl lepší soupeř. My jsme hráli 
poslední půlhodinu v  deseti, což jsme 
si tak vyzkoušeli, snad to nebudeme 
v zápasech potřebovat, ale i to beru jako 
dobrou přípravu.“ 

Hodnocení trenéra Vícova 
Miroslava Krutovského: 

„Neměli jsme možnost střídat, protože 
jsme přijeli v jedenácti lidech. K průbě-
hu bych řekl, že v úvodu byli lepší domá-
cí, kteří si vytvořili tlak i šance. Postupně 
se ale hra vyrovnala a poločas tak skončil 

spravedlivou remízou. Druhý poločas 
jsme byli lepším týmem a přetavili jsme 
to ve vítěznou branku. Oba soupeři ale 
nebyli v úplně optimálním složení, takže 
to nijak nepřeceňujeme. Jsme ale rádi, že 
jsme odehráli tento zápas.“ 

FC Kralice na HanéFC Kralice na Hané3:6
(2:2)

Sestava Pivína: Oršel – S. Vrba, T. Vrba, 
Sedlák, T. Ježek – Valtr, J. Svozil, Poláček, 
Večeřa – J. Ježek, M. Svozil.  

Trenér: Pavel Valtr.Hodnocení trenéra Pivína 
Pavla Valtra: 

„Byli jsme už v téměř kompletní sesta-
vě a chtěli jsme k tomu přistoupit lépe 
než k tomu prvnímu zápasu. Úvod jsme 
měli dobrý a  šli jsme brzy do vedení, 
které jsme krátce nato dokázali navýšit. 
Poté jsme ale nedali branku ze stopro-
centní šance a soupeř nás potrestal. To 
nás trošku vykolejilo a  soupeř dokázal 
skóre srovnat. Ve druhé půli jsme pro-
střídali a na startu poločasu na nás sou-
peř vletěl a dal branku na 3:2. My jsme 
se ale oklepali a povedlo se nám utkání 
otočit v náš prospěch. Směrem dopře-
du panuje spokojenost, ale dozadu mu-
síme fungovat daleko lépe. Dnes to byl 
fotbal pro diváky, ale pro trenéra to moc 
dobré nebylo.“ 

Haná Nezamyslice Haná Nezamyslice 

Sokol MostkoviceSokol Mostkovice2:1
(1:1)

Sestava Nezamyslic: Přikryl – Hájek, 
Dočkal, Pospíšil – Pleva, Mariánek, Fr-
gál, Musil – Rudyk, Pijáček.  

Trenér: Marek Pavelka.
Hodnocení trenéra Nezamyslic 

Marka Pavelky: 

„Nám se povedlo dostat brzo do vede-
ní, ale poté jsme inkasovali nešťastnou 
branku, kdy to brankáři podjelo pod 
rukama a bylo srovnáno. Ve druhé půli 
pokračoval vyrovnaný zápas, ale nám 
postupně docházely síly daleko více jak 
soupeři, což se projevilo. V závěru jsme 
tak dostali druhou branku a je vidět, že 
ještě musíme zapracovat především na 
kondici do prvního ostrého zápasu.“

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

JanJan FREHAR FREHAR
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„Klub jako celek funguje na velmi dob-
ré úrovni. Za poslední období se tu 
vytvořila i  dobrá koncepce s  mládeží, 
která se rozrůstá a  bude tak snad již 
brzy čím mužstvo doplňovat. Snad tam 
tedy nějaký potenciál na vyšší soutěž do 
budoucna je. Kamkoliv jsem přišel, tak 
to vždy byl spíše běh na delší trať,“ uve-
dl kouč jeden z důvodů, proč se rozhodl 
nabídku Hané přijmout, i když na stole 
měl nabídky i z I.A tříd či dalších klubů. 
Prvotní cíl je pro něj jasný. Dostat do 
mužstva pravidelnou tréninkovou mo-
rálku. „Moc dobře vím, že Haná nikdy 
netrénovala, takže to je první věc, kterou 

musíme postupně měnit. Budeme tu 
káru pomalu, ale jistě roztlačovat a uvi-
díme, jakým tempem ta kára pojede,“ 
nastínil Keluc. 
Další věcí, kterou kvitoval, je fakt, že 
vedení Hané jednalo na rovinu a nebyl 
žádný problém se domluvit. „Máme do-
hodu, že pokud by se naskytla nabídka, 
která by mě lákala z vyšších soutěží, tak 
bych mohl jít. Neříkám, že to nastane. 
Nikdy jsem odnikud neutíkal, ale jsem 
rád, že to máme takto nastavené, nejed-
nalo by se o  nějaký vážný problém. Já 
ale počítám s  tím, že jak Haná funguje 
dlouhodobě, tak bychom neměli mít 
problém,“ pokračoval trenér, za kterým 
by mělo dorazit i  několik posil, jež by 
měly pomoct k předním příčkám.

bude
chtít Hanou pozvednout
Lubomír Keluc

PROSTĚJOV V Mol Cupu se přes předkola nepovedlo prorazit do hlavní fáze 
Čechovicím ani Kostelci. Jediným účastníkem tak bude 1. SK Prostějov. Už 
nyní ale opět startují poháry pro okresní fotbalové svazy, z nichž může vést ces-
ta právě až do českého poháru. Jak už bylo v posledních letech tradicí, tak i nyní 
se do okresního poháru OFS Prostějov přihlásila osmička celků a oproti loň-
skému ročníku se odehraje kolo navíc. O čtyřech semifinalistech bude jasno 
už v neděli vpodvečer a finalisty budeme znát ještě před zahájením okresního 
přeboru. Na co se mohou fanoušci další týden těšit? 
Tři zápasy mají výkop už v sobotním pro-
gramu. Na půdu Bedihoště, hrajícího „A“ 
skupinu třetí třídy, dorazí rezerva Plumlova 
a favoritem budou hosté. Druhý zápas zase 
tak velkého favorita mít nebude, protože 
se potkají dva celky hrající nejvyšší okresní 
soutěž. Do Smržic dorazí Němčice, a pře-
devším po jarní části, která určitě vyšla 
lépe hostům, to může být zajímavá bitva. 
Poslední zápas sobotního programu bude 
mít favorita jasného, a tím budou hráči re-
zervy Konice, která přivítá Přemyslovice, 
jimž loňský soutěžní ročník vůbec nevyšel. 

V neděli pak první kolo uzavře duel na 
půdě Čechovic, kde zdejší rezerva přiví-
tá Brodek u Konice. Půjde tak o reprízu 
loňské finálové bitvy a jeden z celků už 
tak skončí dříve, než jejich pouť pořádně 
začne. 
V  případě vítězství některého z  rezerv-
ních celků by postup do krajského pohá-
ru neplatil a možnost by dostal poražený 
finalista. To se ostatně stalo i v minulých 
dvou letech, kdy pohár opanovala re-
zerva Čechovic. Podaří se jí zaútočit na 
hattrick? 

POHÁR OFS PROSTĚJOV – ČTVRTFINÁLE 

Sobota 3. srpna, 17.00 hodin:
 Sokol Bedihošť – Sokol Plumlov „B“
 TJ Smržice – FK Němčice nad Hanou
 Sokol Konice „B“ – Sokol Přemyslovice

Neděle 4. srpna, 17.00 hodin:
 Sokol Čechovice „B“ – Jiskra Brodek u Konice

PROSTĚJOVSKO Doba volna je už pryč a regionální celky jsou v plném zápřahu. Během víkendu se tak odehrála řada přípravných zápasů, ve kterých byli 
diváci svědky i několika regionálních soubojů. Někde panovala větší spokojenost, jinde zase menší, ale pro všechny bylo podstatné, že si mohli zase některé věci 
vyzkoušet a jsou o něco lépe připravení do startu sezóny. Zde se tak můžete podívat na přehled některých přátelských zápasů. 

Pøíprava je v plném proudu

nepřidají 
PROSTĚJOV V rámci druhého před-
kola Mol Cupu čekal na fotbalisty 
Čechovic druhý divizní soupeř a  po 
úvodní výhře nad Kostelcem si chtěli 
udržet chuť i proti 1. HFK Olomouc. 
Soupeři se už velmi dobře znali, pro-
tože spolu před čtrnácti dny odehráli 
první přípravné utkání. Stejně jako 
v prvním zápase se i nyní radoval fa-
vorit z  divize, který tentokrát vyhrál 
ještě přesvědčivěji, i  když na hřišti 
to zase až tak jednoznačná záležitost 
nebyla. Čechovice se tak s  pohárem 
rozloučily, ale znovu si před startem 
sezóny zahrály dva mistrovské zápasy, 
které jim mohou pomoct. 
„Nešli jsme do zápasu v ideálním rozpo-
ložení, protože nám v  posledních dvou 
dnech odpadli čtyři hráči kvůli viróze, 
což nám komplikovalo situaci. I  přesto 
jsme se chtěli porvat o  postup do dal-
šího kola a  zaskočit favorita. V  prvním 
poločase se hrálo vyrovnané utkání, kde 
jsme ale udělali dvě hloupé chyby, které 
nás stály dvě branky. Soupeř je zkušeně 
potrestal. My jsme si vypracovali jedinou 
velkou šanci a  mohli jsme zdramatizo-
vat ještě před přestávkou, ale to se nám 
bohužel nepovedlo. Jinak jsme toho ale 
směrem dopředu moc neměli a byli jsme 
bezzubí,“ ohlédl se za prvním poločasem 
kouč Čechovic David Kovalský. 
Ve druhém poločase ještě chtěli hráči 
zápas zdramatizovat a pokusit se o zná-
mou „Csaplárovu“ past. „Ve druhém 
jsme chtěli něco změnit, ale musím říct, 
že dopředu jsme zůstali jaloví a nemě-
li jsme moc z  čeho hrozit. Navíc pak 

přišly nějaké karty a  v  deseti už jsme 
neměli sílu vzdorovat. Bylo vidět, že 
nemáme moc čím doplnit a měli jsme 
jen tři hráče na lavičce, takže docházela 
i síla v těžkém počasí.“
Ač výsledek 0:6 vypadá zcela jasně, tak až 
takový rozdíl podle kouče mezi oběma cel-
ky nebyl. „Nemyslím si, že by tam byl až tak 
velký rozdíl. Určitě měl ale zápas zcela od-
lišné tempo, než tomu bylo v přípravě před 
14 dny. Holice tam má mladé, rychlostní 
typy hráčů a dnes jsme na ně nestačili. Vý-
sledek ale nemusel a neměl být až takový. 

V závěru jsme taky zbytečně dostali ještě 
dvě branky, ale bohužel. Beru to tak, že to 
může být dobrá facka před startem přebo-
ru,“ pokračoval lodivod. 
Kouč věří, že marodi by se měli vrátit 
brzy zpátky do procesu. „Snad se jedná 
jen o  nějaké nachlazení a  kluci budou 
do prvního mistrovského zápasu fit. Už 
teď počítáme s tím, že za červenou kartu 
nám bude chybět Šteigl, který dostane 
pravděpodobně jeden zápas. I  tak ale 
budeme chtít v  Mohelnici první zápas 
zvládnout,“ zakončil Kovalský. 

0 : 60 : 6

FOTBALISTKY Z LIBERCE 
PØEDALY DÁREK MALÉ 
Lexince
PROSTĚJOV Do své letní přípravy si 
liberecké fotbalistky pozvaly hráčky 
slovenské Myjavy a jako nejlepší vari-
antu k sehrání utkání si zvolily hřiště 
v Kralicích na Hané, které je pro oba 
týmy tzv. na půli cesty. Zároveň je to 
„co by kamenem dohodil“ od města 
Prostějova, a proto došlo i na příjem-
né setkání Alexandry s  hráčkami FC 
Slovan Liberec. Ty totiž stejně jako 
jejich mužští kolegové Lexinku na 
dálku podporují a pravidelně se zapo-
jují do charitativních akcí spojených 
právě s touto sedmiletou holčičkou. 
Vše se zrodilo již před čtyřmi lety v Kle-
novicích na Hané, kde se tamní fotbalisté 
rozhodli mladé dívence s jejími obtížemi 

pomoci. Vznikl tak projekt Každý gól se 
počítá, který od svého vzniku v září roku 
2020 nasčítal více než půl milionu korun 
na rehabilitace a rehabilitační pomůcky. 
„Velké poděkování patří prvoligovému 
Slovanu Liberec, který se od prvopo-
čátku do projektu zapojil a  pravidelně 
přispívá nemalou částkou. Proto jsme se 
rozhodli jim osobně poděkovat před vý-
kopem sobotního přípravného utkání. 
Setkání to bylo velmi příjemné, Lexinka 
si to s děvčaty také užívala a od své am-
basadorky Michaely Harvilové obdržela 
podepsaný dres se svým jménem,“ po-
psala setkání maminka Lexinky Kateřina 
Piňosová. Liberecké ženy nakonec i před 
jejich zraky zvítězily 3:1.  (jp)
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se ptal

v rámci exkluzivního
interview

Josef POPELKA

Řeknete nám něco o sobě?
„Pocházím z Las Vegas v Nevadě, je 
mi 21 let a hraji za univerzitu Caldwell 
v New Jersey. Jsem brankářka s česko-
-uruguayskými kořeny. Fotbal hraji již 
17 let, ale vyzkoušela jsem i několik 
dalších sportů, jako je basketbal, vo-
lejbal, atletika, zápas, snowboarding, 
lyžování a samozřejmě fotbal. Fotbal 
hraji celý svůj život, je to můj neob-
líbenější sport a  doufám, že v  něm 
budu i nadále pokračovat.“ 

Proč jste si vybrala právě fotbal 
a rovnou pozici brankáře?
„Když jsem byla malá, projevovalo se 
u mě ADHD, takže moji rodiče mu-

seli najít něco, co by mi pomohlo se 
zklidnit, a tak mě přihlásili na fot-
bal, což byla ta nejlepší volba. Můj 
táta také hrál fotbal, ale především 
máme fotbalovou historii. Moji 
pradědečci hráli na mistrovství 
světa za Uruguay (Eusebio Tejera 

a Schubert Gambetta – oba vítězové 
MS 1950 v Brazílii). A tak jsem za-

čala s fotbalem, kam mě rodiče přihlá-
sili. Nejdříve jsem hrála v útoku, to mi 
byly asi tak 3 roky, ale pak trenéři chtěli, 
aby si někdo zkusil chytání, tak jsem do 
toho šla. A okamžitě mi to sedlo. Úpl-
ně jsem si to zamilovala, zhlédla jsem 
se v  té pozici. Vybrala jsem si fotbal, 
protože je blízký mé rodině. Miluju ho 
nejvíc a pořád mě něčím zaměstnává. 
Nikdy není stejný.“

Zmínila jste i české kořeny. Jak 
často navštěvujete ČR?
„Dříve jsem navštěvovala ČR každé 
léto, ale od doby, co mám studijní 
a fotbalové povinnosti na univerzitě, 
je to na celé léto jednou za dva roky. 
Navštěvuji zde svoji rodinu, přátele, 
trénuji fotbal a  snad i  zlepšuji svoji 
češtinu.“ 

Jaký je váš cíl či sen ve fotbale?
„Od malička bylo mým vysněným cí-
lem stát se profesionální fotbalistkou. 
Moje rodina vždycky říkala: ‚Když 
se ti podaří dostat se na olympiádu, 
budeme ti fandit a věříme, že tě tam 
jednou uvidíme.‘ Vždycky jsem chtěla 
být profík, a když se tak stane, mým 
dalším cílem bude, abych byla se se-
bou spokojená a získala třeba Zlatou 
rukavici, ale to je vzdálená budouc-
nost.  Tou největší prioritou je stát 
se fotbalovým profesionálem, a to je 
můj sen.“

Co vlastně studujete a jaké za-
měření má vaše univerzita?
„Studuji obchod, ale nejdřív jsem 
studovala fyzioterapii, ale zjistila 
jsem, že když se někdo zraní nebo 
jen o tom mluví, trochu se vyděsím, 
a  tak jsem začala studovat obchod. 
Kromě profesionální sportovní ka-
riéry bych se ráda věnovala i  vlast-
nímu podnikání. A  co se týče mé 
univerzity, Caldwellské univerzity 
v New Jersey, je to katolická škola pa-
třící do divize D2. Každý rok se kva-
lifikujeme do konference (CACC), 
nikdy jsme v  ní nechyběli. Minulý 
rok jsme se probojovali do čtvrt-
finále, rok předtím do semifinále, 
a doufám, že letos se dostaneme až 
do finále a  konferenci vyhrajeme. 
A  kdybychom ji vyhráli, postoupili 
bychom do národní univerzitní ligy 
NCAA. Máme kolem pětadvaceti 
týmů ve třinácti různých sportech, 
a hlavně nejlepší zdravotnický obor 
na medicíně.“

Který je váš nejoblíbenější 
tým/hráč?
„Můj nejoblíbenější tým je FC Barce-
lona a můj nejoblíbenější hráč je Mes-
si. Vím, že to není moc originální, ale 
sleduji ho již od malička. Kromě Mes-
siho mám ráda Suáreze, Diego Forlá-
na, Cavaniho, Petra Čecha, Ochoa, 
Hope Solo a  Mary Earpsovou. To 
jsou moji nejoblíbenější brankáři či 
hráči. Z  ženských týmů mám ráda 
Orlando Pride a  Gotham FC, které 
letos vyhrály ligu. A z mužských týmů 
je tam sice Barcelona, ale teď bych 
řekla, že fandím hlavně Mancheste-
ru United a Interu Miami. Do toho, 
Messi!“ 

Jakou roli hraje sport na 
Caldwallské univerzitě?
„Sport na naší škole je velmi důležitý, 
ale stejně tak studium. D2 univerzi-
ty (druhá nejvyšší úroveň ve státech)
kladou důraz jak na sport, tak sa-
mozřejmě na vzdělání. Oboje jde 
ruku v ruce a oboje je stejně důleži-
té, velmi důležité. Když se věnujete 
sportu, musíte si zároveň udržovat 
dobré známky. Jestliže nemáte dob-
rý prospěch, pak nehrajete a pokud 
nehrajete, riskujete ztrátu stipendia. 
Všechno tedy spolu souvisí, a proto 
je tak důležité udržet si dobrý pro-
spěch a zároveň podávat dobré spor-
tovní výkony.“

Který další sport kromě fotbalu 
patří mezi vaše oblíbené?
„Další sport, který kromě fotbalu 
ráda sleduji, je hokej. Las Vegas Gol-
den Knights je můj oblíbený tým, ale 
teď žiji v New Jersey, tak musím tak 

trochu fandit Ďáblům z New Jersey. 
Kromě fotbalu a  hokeje ještě 

ráda sleduji basketbal a volejbal. Vy-
zkoušela jsem zápas, atletiku, snow-
boarding, lyžování, volejbal a samo-
zřejmě fotbal. Myslím, že to je vše, 
k  čemu jsem trochu nakoukla, ale 
nejradši kromě fotbalu to byl zápas. 
Moc jsem si ho užívala. Když máme 
ve škole prázdniny nebo je zima, jez-
dím se svými spolubydlícími do hor 
lyžovat. Je to asi dvě hodiny cesty 
a trávíme tam celý den. V Las Vegas 
je hora Mount Charleston, kde jsem 
se už od 3 let učila lyžovat.“

Co byste doporučila holkám či 
klukům k dosažení jejich cílů?
„U  mladého sportovce je spousta 
věcí, které můžete ovlivnit. Jídlo, 
výkon, způsob trénování, mentální 
připravenost, ale to, co mě od ma-
lička drží, jsou dva citáty. Jeden je 
od mého táty, který říká: ‚Když něco 
chceš, nečekej, že ti svět dá něco za-
darmo, ale ty mu nic nedlužíš, vždy 
si jdi za tím, co chceš.‘ A další citát, 
který mám ráda, říká: ‚Úspěchu 
dosáhneš tvrdou prací a pílí, jen sa-
motný talent k  tomu nestačí.‘ A  to 
mi utkvělo v hlavě, protože jsem vě-
děla, že mám talent a potenciál, ale 
kdybych na sobě tvrdě nepracovala, 
nikdy bych nebyla tam, kde jsem 
teď. Tvrdá práce společně s  talen-
tem vám dává sice určitou výhodu, 
ale musíte se té příležitosti chopit. 
Musíte se toho držet, tvrdě pracovat, 
nikdy to nevzdávat, ať vám kdoko-
liv říká cokoliv. A hlavně se ujistěte, 
že když něco děláte, opravdu vás to 
baví. Nikdo přece nechce dělat něco, 
co nemá rád, protože pak by byl 
nešťastný a  frustrovaný. To, co mě 
u fotbalu drží, je láska a vášeň k to-
muto sportu.“

Kterých úspěchů jste doposud 
dosáhla?
„Před nástupem na vysokou školu 
jsem vyhrála brankářku roku státu 
Nevada, pak jsem se stala nejlepší 
brankářkou první divize či získala 
cenu za neužitečnější hráčku svého 
týmu. Na vysoké jsem pak skončila 
třetí v anketě Brankář roku, letos jsem 
v té samé anketě obsadila druhé mís-
to a čtyřikrát vyhrála cenu pro Nováč-
ka roku. Během své dosavadní kariéry 
jsem byla čtyřikrát vyhlášena Branká-
řem týdne.“

Co byste našim čtenářům řekla 
závěrem?
„Mějte se krásně, buďte hlavně zdra-
ví a brzy se třeba uvidíme v nějakém 
českém týmu, kde bych jednou chtěla 
působit.“ 

„STÁT SE FOTBALOVÝM PROFESIONÁLEM,“
PROSTĚJOV S  Prostějovem ji pojí rodinná historie, protože její maminka na Hané vyrůstala. 

Jednadvacetiletá americká brankářka se však narodila ve městě zábavy Las Vegas. K fotbalu se 

dostala hlavně díky svému uruguayskému otci, jehož předci jsou dokonce vítězové světového šam-

pionátu v Brazílii v roce 1950. Její touha stát se profesionální fotbalistkou má velmi dobré předpo-

klady. Několik významných ocenění ji k tomu přímo předurčují. Netají se však i možností působit 

v Evropě, respektive v České republice, kde ji můžeme potkat celkem pravidelně. Ani na Hané neza-

hálí a udržuje si kondici. My jsme tuto nadějnou slečnu vyzpovídali na fotbalovém kempu Sportneo, 

kde v polovině července vypomáhala s trénováním mladých nadějí.

U fotbalu mě drží láska a vášeň
k tomuto sportu.



Hned od vstupní přípravné jed-
notky bude pohromadě pracovat 
téměř celé družstvo. Na začátku ho 
tradičně přivítá generální manažer 
a  hlavní kouč Miroslav Čada, tré-
ninky ovšem povedou především 
trenér Lubomír Petráš a jeho asis-
tentka (současně kondiční trenér-
ka) Solange Soares. Pomáhat jim 
bude ještě nový mládežnický kor-
midelník vékáčka Jan Licek, který 
přišel z Přerova.
Dalšími členy realizačního týmu 
jsou masér Marek Roba, lékař Jan 
Horna a statistik Jakub Krčmař, ha-
nácký klub spolupracuje i  s  dokto-

rem Vladimírem Macháčkem a fyzi-
oterapeutem Davidem Lisickým. Co 
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Viktorii Dvoøákovou èeká
další ME, tentokrát U20

Prostějov (son) – Začátkem 
července absolvovala mladá vo-
lejbalistka VK Prostějov Viktorie 
Dvořáková (nová posila z  Dukly 
Liberec) mistrovství Evropy žen 
U22 v  Itálii, kde pomohla repre-
zentaci České republiky k  výbor-
nému pátému místu. A  teď má 
před sebou pouhý měsíc poté 
další kontinentální šampionát, 
tentokrát věkové kategorie U20. 
Národní výběr ČR vede jako hlav-
ní trenér Zdeněk Pommer, který 
univerzálku či smečařku vékáčka 
zařadil do konečné nominace pro 
nadcházející ME dvacetiletých 
v Bulharsku a Irsku. Češky absol-
vují osmičlennou základní sku-
pinu II v  irském Dublinu, kde je 
postupně čeká sedm utkání.

 zápasový program
Po   5. srpna: Itálie v 16.00. 
Út   6. srpna: Finsko v 18.30. 
St    7. srpna: Irsko v 16.00. 
Pá   9. srpna: Polsko v 13.30. 
So 10. srpna: Ukrajina v 21.00. 
Po 12. srpna: Portugalsko v 16.00. 
Út 13. srpna: Srbsko  v 16.00.
Do play-off postoupí jen dva nej-
lepší týmy obou skupin, které si 
zahrají semifinále a  pak závěreč-
né duely o  medaile. Dostat se 
mezi elitní kvarteto vrcholného 
evropského turnaje by pro mladé 
volejbalistky ČR znamenalo ob-
rovský úspěch, jenž by se ale ve 
tvrdé konkurenci Italek, Srbek, 
Polek i dalších rovnal spíš zázra-
ku. Každopádně Viktorie Dvo-
řáková se po skončení ME U20 
opožděně zapojí do rozjeté spo-
lečné přípravy prostějovských 
žen, reálně to může být od pon-
dělí 19. srpna.

RYCHLÉ INFO

Již ve čtvrtek!

11

pro Večerník 

původní
zpravodajství

MarekMarek
SONNEVENDSONNEVEND

PROSTĚJOV Tak jako obvykle v posledních letech – tedy první srp-

nový den – zahájí volejbalistky VK Prostějov společnou přípravu na 

novou sezónu. Úvodní týmový trénink před nadcházejícím soutěž-

ním ročníkem 2024/25 je na programu ve čtvrtek 1. srpna od 16.00 

hodin odpoledne v Národním sportovním centru PV.

  Foto: Marek Sonnevend

  Foto: Marek Sonnevend

hráčky? Ty budou na startu přípravy 
téměř všechny.

To znamená nahrávačky Elise Fer-
reira a Bára Abendroth, univerzálka 
Nikola Kvapilová, smečařky Sonaly 
Cidrao, Lucia Herdová, Pavla Mei-
dlová a Simona Marešová, blokařky 
Klára Vyklická, Silvie Pavlová i Julie 
Bažó. Z technických důvodů se až 5. 
srpna připojí libero Adéla Chevalie-
rová a  ještě později naskočí univer-
zálka Viktorie Dvořáková. Tu totiž 
čeká v  první polovině srpnového 
měsíce evropský šampionát U20 
s  reprezentačním výběrem České 
republiky.
„Co se samotné přípravy týče, roz-
jezd bude ve čtvrtek 1. a v pátek 2. 
spíš takový pozvolný, aby se do toho 

holky po delším volnu pomalu do-
staly. Od pondělí 5. pak už přijde na 
řadu intenzivnější zátěž pod vede-
ním Luboše a  Soli, bude ve všední 
dny kromě středy dvoufázová s vol-
nými víkendy. Během zahajovacích 
týdnů se dost zaměříme na kondici 
kombinovanou ale také s  herními 
prvky i posilováním,“ sdělil Miroslav 
Čada.
Takřka hotov je rovněž plán přátel-
ských utkání a přípravných turnajů, 
ty však přijdou na řadu teprve kon-
cem srpna a  následně v  září. Extra-
ligu ČR otevřou prostějovské ženy 
28. září doma proti mistrovským 
Šelmám Brno.

obchodní a mediální partneøi VK Prostìjov pro sezónu 2023/2024

KLÁRA FALTÍNOVÁ
Nezdolná bojovnice, jež 
se mimochodem čerstvě 
vdala za dlouholetého 
přítele, získala angažmá v  polském 
Energa MKS Kalisz.

MICHAELA 
A JOSEFÍNA 
SMOLKOVY 
N e r o z l u č n é 
sesterské duo původem z Liberce se 
rozhodlo využít olomoucké nabídky 
a svorně odešlo do UP.

PROSTĚJOV Zajímá vás, kde 
budou od nové sezóny 2024/25 
hrát volejbalistky, jež dosud tvo-
řily A-tým žen VK Prostějov a po 
uplynutí minulého ročníku v ha-
náckém klubu skončily? Vězte, že 
takových hráček je plná jedenáct-
ka. A  my jsme zkusili zapátrat, 
kam během léta zamířily.

SIMONA BAJUSZ
Tři roky dělala vékáč-
ku kapitánku, teď se 
ale přesunula k největ-
šímu konkurentovi do Olomouce.

SOŇA NOVÁKOVÁ
Ostřílená veteránka doplnila v závěru 
sezóny kádr, načež se vrátila k (defini-
tivnímu?) uzavření aktivní kariéry.

RAQUEL LÖFF
Tříletá opora prostějov-
ského mančaftu z Brazí-
lie přestoupila do fran-
couzského VBC Chamaliéres.

VERONIKA TRNKOVÁ
Někdejší reprezentantka 
ČR strávila ve vékáčku 
celkem tři roky při dvou 
štacích, nyní bude nastupovat za řec-
ké AEK Atény.

PETRA KOŽOUŠKOVÁ
Skromná vysokoškolač-
ka bude podle našich 
informací pokračovat 
s  volejbalem na nižší ligové úrovni 
ve Šlapanicích u Brna.

KARIN ŠUNDERLÍKOVÁ
Po vyléčení vleklých 
zdravotních problémů 
s kolenem a úspěšném ro-
zehrání v národním výběru Sloven-
ska nabrala směr do francouzského 
Volley Béziers.

MILICA TOŠIČ
Urostlé srbské účko 
strávilo ve VK jen po-
slední půl sezóny, než se přesunulo 
o dům dál do belgického E.S. Char-
leroi.

MICHAELA PÁLLOVÁ
Slovenská sympaťačka 
měla smůlu na zranění 
hlavy při autonehodě, 
závěr soutěžního ročníku jí tak ute-
kl. Teď je možné, že vrcholový vo-
lejbal opustí a bude se věnovat jiné 
profesi.

Marek SONNEVEND

PROSTĚJOV Ve druhé polo-
vině tohoto týdne zahájí spo-
lečnou přípravu na novou se-
zónu 2024/25 rovněž většina 
mládežnických volejbalistek 
VK Prostějov. Některé věkové 
kategorie ji otevřou ve stejný 
den jako ženy vékáčka, jiné pak 
v  dalších následujících dnech. 
Každopádně hala Národního 
sportovního centra PV (a nejen 
ona) bude od 1. srpna v  plné 
permanenci.
Právě ve čtvrtek 1. srpna vstoupí do 
týmového přípravného procesu pro-
stějovské juniorky i  kadetky, v  ne-
děli 4. srpna začnou starší žákyně 
A a v pondělí 5. srpna starší žákyně 
B. O týden později – tedy v pondě-

lí 12. srpna – naskočí do tréninků 
mladší žákyně A, v úterý 13. srpna se 
připojí mladší žákyně B. A přípravku 
čeká start tradičně až od září se zahá-
jením školního roku.
K  výrazným posunům došlo v  tre-
nérském vedení jednotlivých mlá-
dežnických družstev hanáckého 
klubu, což ovlivnil konec Markéty 
Chlumské po jediném roce půso-
bení ve VK a  naopak příchod Jana 
Licka z  Přerova. Juniorky Prostějo-
va bude mít místo Chlumské nově 
na starost hlavní kouč Aleš Novák 
(šéftrenér oddílové mládeže) spo-
lečně s asistentem Janem Lickem, ke 
kadetkám se od žákyň přesunula So-
lange Soares s  asistentkami Petrou 
Kučerovou a Romanou Ptáčkovou.

Starší žákyně A převezmou Jan Licek 
a Aleš Novák, starší žákyně B Adéla 
Grigelová s Amálií Žitnou. U mlad-
ších žákyň A zůstává Ladislav Sypko, 
mladší žákyně B povede Eva Hudeč-
ková a  u  přípravky naváže na svou 
dosavadní práci Monika Coufalová.
Jako obvykle se volejbalové naděje 
vékáčka mohou těšit také na sou-
středění. Kdy a kde jim propuknou? 
Pro juniorky i  starší žákyně A  9. až 
15. srpna v  Kutné Hoře, kadetkám 
i starším žákyním B od 7. do 11. srp-
na v  Budišově, pro mladší žákyně 
A 19. až 25. srpna v Němčicích nad 
Hanou a mladším žákyním B od 25. 
do 28. 8. tamtéž.
Holky, ať se vám daří nejen v přípra-
vě, ale i potom v soutěžích!  (son)



PROSTĚJOV, PRAHA Poslední přípravou 
před startem na olympiádě v  Paříži byl pro 
české tenistky turnaj WTA v  Praze. Kateřina 
Siniaková ve dvouhře skončila v  osmifinále, 
když překvapivě prohrála s talentovanou Lau-
rou Samson, v deblu ovšem společně s Barbo-
rou Krejčíkovou vybojovala titul.
„Myslím, že naše zápasy byly dobré, každým 
utkáním jsme se zlepšovaly. Mám obrovskou 
radost, že to takhle dopadlo,“ těšil zisk trofe-
je Siniakovou. „Je super, že jsme si zase zahrály 

a  navykly si na své herní styly,“ dodala vítěz-
ka posledních dvou grandslamových trofejí.
Turnajové jedničky Krejčíková se Siniakovou se 
spolu představily poprvé od loňského listopadu, 
kdy si daly na popud Siniakové přestávku. V pří-
pravě na olympijský start prošly soutěží beze 
ztráty setu. Ve finále čtyřhry porazily dvakrát 
6:3 česko-americký pár Lucie Šafářová, Bethanie 
Matteková-Sandsová. „Finále bylo krásné, mys-
lím, že si zápas užili diváci, stejně jako my na dvor-
ci,“ poznamenala po zisku titulu Siniaková.  (lv)

UMAG, PROSTĚJOV V chorvatském Umagu 
na sebe opět výrazně upozornil Jakub Menšík. 
Prostějovský tenista na oblíbeném letním tur-
naji postoupil až do semifinále, když porazil 
řadu skvělých soupeřů. Vypadl až s Italem Lo-
renzem Musettim, světovou sedmnáctkou.
„Odehrál jsem několik dobrých zápasů. Nakoplo mě 
vítězství nad loňským vítězem Alexejem Popyrinem 
a šel dál krok za krokem,“ uvedl Menšík, který i v se-
mifinále v prvním setu odvedl dobrou práci, ve druhé 
sadě už ale nedokázal druhému nasazenému vzdoro-
vat. „Třikrát jsem přišel o podání, to je v zápase s tak 

kvalitním protivníkem špatně,“ posteskl si Menšík.
Tomáš Macháč měl v Chorvatsku nakročeno k ví-
tězství v prvním kole, když nad Brazilcem Thiagem 
Monteirem vedl už 3:1 ve třetím setu. Nakonec ale 
odešel poražený, protože až do konce zápasu získal 
jedinou hru.
Na úspěch z kvalifikace v hlavní soutěži nenavázal 
Vít Kopřiva. Nad jeho síly byl osmý nasazený Las-
lo Djere. Český hráč smolně prohrál první sadu ve 
zkrácené hře, v té druhé se jeho srbský soupeř do-
kázal prosadit, když získal jeden Kopřivův servis, 
což stačilo na výhru.  (lv)

PRAHA, PROSTĚJOV Krátkodobý návrat Lu-
cie Šafářové po boku Bethanie Mattekové-Sand-
sové na velké turnaje se povedl. Populární dvojice 
„Bucie“ na turnaji WTA v Praze postoupila až do 
finále, v němž vzdorovala páru Kateřina Siniako-
vá, Barbora Krejčíková. Obhájkyně olympijské-
ho zlata vyhrály dvakrát 6:3, musely ovšem podat 
maximální výkon.
„Byl to dobrý zápas, atmosféra byla úžasná. Holky 
jsou nejlepším párem světa. I  když skóre bylo 6:3 
a 6:3, utkání bylo vyrovnané. Jsem ráda, že jsem zase 
zažila takový krásný turnaj,“ těšilo Šafářovou, která se 
společně se svou parťačkou při závěrečném ceremo-

niálu neubránila slzám. „Bylo to nostalgické, na kurtu 
jsme toho spolu hodně prožily. Po šesti letech jsme 
hrály zase spolu. Mám dvě děti, které mi fandí. Bylo 
to dojemné,“ přiblížila své emoce na kurtu dlouholetá 
hvězda prostějovského tenisového klubu.
Před pražským turnajem se Šafářová představila na ak-
cích v Olomouci a Starých Splavech. Další momentál-
ně se svou velkou neplánuje. „Zatím nemáme v plánu 
žádný další turnaj. Cestování se dvěma dětmi je opravdu 
náročné. Ale uvidíme, necháváme tomu volný průběh. 
A když se ještě někde potkáme, třeba zase v Praze příští 
rok. Teď se s tenisem na chvíli určitě rozloučím. A pak 
uvidíme,“ nechává si otevřená zadní vrátka Šafářová.  (lv)

Umag
Dvouhra – 1. kolo: 2. kolo: Menšík – Darderi 

Dvouhra – 1. kolo: 

VÝSLEDKOVÝ SERVIS

Praha: 
Dvouhra: 1. kolo: 

Dvouhra – 1. kolo: 

VÝSLEDKOVÝ SERVIS

Dvouhra: 1. kolo: 
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PARDUBICE, PROSTĚJOV 
Nevídanou dominanci předvedli 
mladí tenisté TK Agrofert Pros-
tějov v  průběhu 97. ročníku Par-
dubické juniorky. Mistrovství 
republiky staršího dorostu ovládl 
Jan Kumstát, který vyhrál dvou-
hru a společně s Janem Klimasem 
také čtyřhru. Klimas a  Maxim 
Mrva navíc hráli semifinále ve 
dvouhře. Prostějovské naděje 
opět potvrdily, že na domácím 
poli jsou nejlepší.
Kumstát potvrdil pozici nasazené 
jedničky a v průběhu celého turnaje 
ztratil jediný set. V semifinále porazil 
dvakrát 6:3 týmového kolegu Kli-
mase a v utkání o titul Denise Petáka 
6:4, 6:2, když soupeři hned třikrát 
vzal servis.

„Finále mi sedlo. První set jsem 
zvládl v koncovce a ve druhém jsem 
získal vedení 4:1, což jsem pak pohlí-
dal na servisu. Vyhrát tento turnaj je 
hodně příjemné, protože je to velice 
prestižní akce,“ uvedl Kumstát, který 
v galerii vítězů legendárního podni-
ku doplnil například Ivana Lendla 
nebo Tomáše Berdycha. „Dostat se 
do takové společnosti je neskutečné. 
Budu se snažit, abych se jim co nej-
více vyrovnal i  v  mužském tenise,“ 
přeje si Kumstát.
Prostějovského tenistu přijela pod-
pořit téměř celá rodina. „Bylo nás 
snad patnáct, cítil jsem podporu 
z hlediště. Nějaká oslava asi bude, ale 
až později, protože mě ještě čekají 
další turnaje,“ dodal vítěz Pardubic-
ké juniorky.

Také deblový titul ovládli tenis-
té Prostějova zásluhou dvojice 
Kumstát, Klimas. Finalisté nedáv-
ného juniorského Wimbledonu 
v  posledním střetnutí porazili 6:2, 
6:4 Štěpána Skleničku a Jonáše Ku-
čeru.
„Byli jsme nejvýše nasazení, podaři-
lo se nám roli favoritů potvrdit. Do-
kázali jsme využít naši výškovou pře-
vahu. Soupeři měli dohromady dva 
a půl metru, my snad osm,“ povídal 
v nadsázce Klimas, který krátce před 
finálovým utkáním prohrál singlové 
semifinále právě s  Kumstátem. „Ve 
dvouhře jdeme do zápasu každý sám 
za sebe, někdo vyhrát musí. Díky 
tomu, že jsme kamarádi, tak to bere-
me v pohodě,“ poznamenal Klimas. 

(lv)

před olympiádoupřed olympiádou

Návrat Lucie Šafářové. Návrat Lucie Šafářové. 

Foto: Pavel Lebeda
NA ÚVOD NEZAVÁHALINA ÚVOD NEZAVÁHALI
Macháč se svým deblovým partnerem 
strávil na kurtu přes hodinu a půl, v 
rozhodujícím dějství soupeře zlomil. 
„Byl nemocný, dlouho nevěděl, jestli 
do Paříže vůbec dorazí. Hodně míčů 
pokazil sám,“ poznamenal Macháč.

Velmi rychle měl hotovo v úvod-
ním kole pařížského turnaje Jakub 
Menšík. Osmnáctiletý prostě-
jovský tenista byl po celou dobu 
lepším hráčem a dokázal svoji pře-
vahu v důležitých okamžicích vy-

užít. „Soustředil jsem se výhradně 
na svůj výkon a šel za úspěchem,“ 
uvedl Menšík.
Ženám se tolik nedařilo. Kateřina 
Siniaková prohrála s domácí Clarou 
Burelovou. Česká hráčka nedokáza-
la hned dvakrát dopodávat úvodní 
sadu a ve druhém dějství nezužitko-
vala vedení 2:0. Mimo hru je již také 
Linda Nosková po porážce s Číňan-
kou Si-jü Wang.  (lv)

PAŘÍŽ, PROSTĚJOV Své první zápasy na olympiádě v Paříži te-
nisté prostějovského klubu zvládli. Tomáš Macháč v úvodním ko-
le dvouhry přetlačil Č'-čena Čanga z Číny ve třech setech, Jakub 
Menšík zase vyřadil Kazachstánce Alexandra Ševčenka.



1. ETAPA: 

Největší etapový závod cyklistů na 
českém území Czech Tour zahájila 
čtvrteční etapa mezi Prostějovem 
a  Ostravou, která po hromadném 
spurtu na kostkách Masarykova 
náměstí skončila triumfem Luka 
Lampertiho. Američan z týmu Sou-
dal Quick-Step v  těsném dojezdu 
porazil Čecha Pavla Bittnera (Team 
dsm-firmenich PostNL) a  oblékl 
první žlutý dres.
V cílovém spurtu jako první rozkmi-
tal nohy Bittner, jemuž se do posled-
ní levotočivé zatáčky 400 metrů od 
pásky podařilo vjet na ideální pozici. 
Sázka na dlouhý nástup však skon-
čila jen pár metrů od konce, kde 
21letý americký zástupce tzv. vlčí 
smečky vymáčkl poslední zbytek 
sil. A pak vysvětloval: „Tento závod 
zahajuje druhou část mé letošní se-
zóny a zahájit ji vítězstvím je skvělý 
pocit.“
Zahajovací etapa 16. ročníku Czech 
Tour měřila 151,3 km, peloton za-
vedla na jedinou vrchařskou prémii 
2. kategorie na Kozlově a  v  závěru 
odpoledne se měl naplnit, a  také 
naplnil předepsaný scénář v podobě 
hromadného dojezdu na Masaryko-
vo náměstí v Ostravě, kam se závod 
vrátil po pěti letech. Zvlášť proto, 
že převýšení dne 1422 metrů byla 
vlastně rovina.

2. ETAPA: 

Po úvodním rovinatém rozdýchání 
v první etapě připravila Czech Tour 
ve svém druhém dějství poněkud 
serióznější cyklistiku – po startu ze 
Zlína čtyři vrchařské prémie včetně 
dvojitého stoupání na Pustevny. Na 
jejich vrcholu se převlékal dres líd-
ra, protože po etapovém triumfu si 
ho převzal Marc Hirschi z  formace 
UAE Team Emirates.
Pátečních 172,6 km významně 

promíchalo pořadí, jak ho nastavil 
první den národní tour. Po jedno-
denním kralování Luka Lampertiho 
z Quick-Stepu je tu nový vládce pe-
lotonu, který v posledním kilometru 
předvedl nástup, jakým je pověstný 
jeho stájový kolega Pogačar.
Pětadvacetiletý Švýcar nejprve dojel 
Kevina Vermaerkeho z  DSM, kte-
rý se na posledních 3 kilometrech 
cílového stoupání odtrhl ze skupi-
ny největších favoritů a už si myslel 
na prvenství, a  hned Američanovi 
zrychlil, aby neměl šanci schovat se 
v závětří.

Dlouhým spurtem do cíle si Hirschi 
přivezl náskok 8 sekund na Diega 
Ullisiho, svého kolegu z  týmu, třetí 
dojel dalších 7 sekund zpět Kolum-
bijec Sergio Higuita v  barvách Red 
Bull-Bora-hansgrohe.
„Taktika dnes byla jet na mě a  na 
Diega, ale všichni v kopci vyčkávali,“ 
vyprávěl švýcarský vítěz etapy Tour 
de France z roku 2020 a teď i 2. etapy 
Czech Tour. „Ale když máte nohy, 
a my je měli, tak jsem za to vzal. Bylo 
to těžké, dvakrát vyjet na takový ko-
pec, ale máme vítězství i dres lídra.“

3. ETAPA: 

Senzační vítězství oslavil Thomas 
Gloag, britský cyklista ve službách 
týmu Visma Lease a Bike, ve třetím 

dějství Czech Tour 2024! Dvaadva-
cetiletý mladík rok nezávodil poté, 
co jej srazilo auto. Hrozilo, že bude 
muset ukončit kariéru. Největší 
tuzemský etapový závod pro něj 
představuje comeback do vrcholové 
cyklistiky. V  sobotu oslavil při krá-
lovské etapě s  ikonickým výjezdem 
na Dlouhé stráně první triumf profe-
sionální kariéry.
„Jsem nepopsatelně šťastný. Je to 
k neuvěření. Prostě senzace. Musím 
ohromně poděkovat rodině, přítel-
kyni a  všem kamarádům, kteří při 
mě stáli během minulých dvanácti 
měsíců, kdy jsem bojoval o návrat," 
zalykal se štěstím Thomas Gloag 
v emotivním rozhovoru po dojezdu 
třetí etapy Czech Tour 2024.
Během královské etapy nedal pelo-
ton uprchlíkům mnoho prostoru. 
Bylo jasné, že rozhodujícím fakto-
rem bude brutální výstup na Dlouhé 
stráně. Deset kilometrů před cílem 
vyrazil neohroženě Thomas Gloag. 
Drtil do pedálů ze všech sil a vytvořil 
si solidní odstup od skupiny, v které 
byl i lídr závodu Švýcar Marc Hirschi 
z formace UAE Emirates. 
Strojovým tempem Thomas Gloag 
ukrajoval kilometr za kilometrem 
ze závěrečného výstupu. Ve skupi-
ně hlavních favoritů diktoval dlou-
ho tempo Ital Diego Ulissi, týmový 
parťák Hirschiho. Když zbývaly 
dva kilometry do cíle, měla hodně 
prořídlá skupina pronásledovatelů 
vedoucího závodníka na dohled. 
Jenže Thomas Gloag dokázal tem-
po ještě vystupňovat. Mimořádnou 
frekvencí v  závěru udržel těsný 
náskok.
Gloag závodil naposledy 29. červen-

ce minulého roku při slavné klasice 
San Sebastian. Pak jej srazilo při tré-
ninku auto. Očekával se jeho návrat 
už v průběhu letošního června, kdy 
měl v  plánu etapák Kolem Švýcar-
ska. Ovšem rekonvalescence si vyžá-
dala delší dobu, a tak se mimořádný 
talent britské cyklistiky vrátil do pe-
lotonu při Czech Tour 2024.
Jde o test, jak zvládne po všech patá-
liích bojovat s elitou. Vždyť největší 
domácí etapový závod jede osm 
formací s  licencí World Teams. Ale 
Thomas Gloag ukázal, že jej ani 
roční pauze a hrozba konce kariéry 
nezlomily. „Vlastně jsem o vítězství 
vůbec nepřemýšlel. V páteční etapě 
jsem totiž nejlepším nestačil, tudíž 
jsem si netroufal myslet na výhru, 
dokud jsem nebyl na dohled pásce," 
přiznával upřímně dojatý Thomas 

Gloag, který poskočil v  celkovém 
pořadí o čtrnáct pozic na jedenáctou 
příčku.

4. ETAPA: 

Dvojnásobný mistr světa Julian Ala-
philippe z týmu Soudal Quick-Step 
vyhrál čtvrtou etapu Czech Tour. Při 
sprintu ve Šternberku dojel druhý 
Marc Hirschi z UAE Emirates, který 
tak potvrdil celkové prvenství. Nej-
lepším z  českých cyklistů v  koneč-
ném účtování byl dvacátý Martin 
Voltr ze slovenské formace Pierre 
Baguette.
„Tvořili jsme tempo celou druhou 
polovinu etapy. Byl jsem už trošku 
unavený, ale snažil jsem se zůstat 
klidný. Měli jsme jasný plán, který 
se podařilo zcela naplnit," prohlásil 
s  úsměvem v  cíli francouzský cyk-
lista Julian Alaphilippe, pro něhož 
Czech Tour 2024 představovala test 
formy pro nadcházející olympijské 
hry v Paříži.
„Věřím, že se nyní dobře zotavím 
a podám dobrý výkon. V předešlých 
dnech jsem byl trošku nachlazený, 
ale nyní už jsem stoprocentně fit 
a  cítím se vážně skvěle," neskrýval 
dvaatřicetiletý Julian Alaphilippe, 
který si čtyři etapy na českých silni-
cích náramně užil. „Jako tým jsme 
vyhráli dvě etapy. Luke Lamperti 
vyhrál úvodní dějství, já jsem to uza-
vřel triumfem po spurtu na pěkném 
okruhu. Kostky ve Šternberku byly 
o moc lepší než ty při belgických kla-
sikách. Celkově jsem si závod užil," 
chválil lídr formace Soudal Quick-
-Step.
Triumf si připravil po útoku při zá-
věrečném stoupání v  posledním 
okruhu ve Šternberku, kde na jeho 
nástup dokázal zareagovat pouze 
Marc Hirschi. Chvilku se zdálo, že 
i švýcarský cyklista tempo francouz-
ského soupeře nezvládne. Ovšem 
nakonec se dvojice na čele spojila 
a do cílové rovinky najížděla s mír-
ným náskokem. Z první pozice vstu-
poval do spurtu Julian Alaphilippe, 
což bylo rozhodující.
„Neměl jsem do poslední zatáčky 
potřebnou rychlost, navíc Julian byl 
skutečně super silný. Ale jsem i  tak 
šťastný, protože celkové vítězství 
v  Czech Tour je skvělý výsledek," 
radoval se Marc Hirschi, lídr UAE 
Emirates.  (jaf, red)
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Pøíprava a úèast 

z pohledu 

PROSTĚJOV Prostějov-
ská rohovnice Ester Dvor-
ská se pilně připravuje na 
Mistrovství Evropy škol-
ní mládeže 2024 v  boxu 
(1. až 11. srpna, Banja Luka, 
Bosna a  Hercegovina). Bližší 
podrobnosti přináší její otec 
a trenér v jedné osobě Oldřich 
Dvorský, kterému se nelíbilo 
vyznění našeho předchozího 
článku na dané téma, a  proto 
mu dáváme prostor, aby někte-
ré informace mohl prezentovat 
ze svého úhlu pohledu.

Marek SONNEVEND

„Problém v  boxerském olympij-
ském prostředí je mnohem hlubší 
a  trvá delší dobu. Ještě předtím, 
než se Rus vydal na Ukrajinu. Pro 
upřesnění: mám přátele na obou 
stranách, a to jak v Rusku, tak na 
Ukrajině. Především jde o  spor 
mezi MOV a  IBA, které vede 
Rus, další členové vedení jsou 
ale z  různých krajin světa. MOV 
chtěl po IBA reformy, IBA něco 
reformovala, MOV to nepovažuje 
za dostatečné. Dále tam byla kriti-
zovaná podpora Gazpromu. ČBA 
neodstoupila, ale byla vyloučena 
atd., je to fakt na delší povídání. 
Každopádně z  publikovaného 
článku vyplývalo, jako bychom 
byli příznivci ruské agrese na 
Ukrajině, což v  žádném případě 
není pravda.“

„Co se týče naší Ester, je to teprve 
čtrnáctileté děvče. I když je velká, 
silná a šikovná. Politice nerozumí, 
nezajímá ji a  box miluje. Já osob-
ně jsem na politiku alergický, ale 
vím, že bez ní svět nebude. Náš 
přestup do ČFB je čistě účelový. 
Není v tom žádný náš politický ná-
zor nebo něco takového a  nevím 
o tom, že by ČFB bylo nějak poli-
ticky vyhraněné. Jak to vnímám já, 
tak nám dali šanci boxovat na ME, 
kde je přihlášeno 30 evropských 
zemí včetně Ukrajiny! Celkem 
377 boxerů, 126 dívek a 251 chlap-
ců. Nevěřím, že by byli všichni na 
straně Ruska – jedou tam plnit sny 
mladým holkám a klukům věkové 
kategorie U14 a  soupeřit, kde to 
patří. ČBA žádnou alternativu ne-
dala. Rozhodně nikdo nechce vál-
ku! Tomu věřím. Chci, aby dcera 
dělala, co má ráda a mohla se rov-
nat s nejlepšími.“

„Obecně je můj názor na situaci ve 
světovém sportu takový, že do něj 
politika nepatří, i když je sport dnes 
kolikrát považován za nástroj propa-
gandy. Sport máme rádi především 
proto, že spojuje. A  co pamatuji, je 
to i  jeho úloha. Kde jinde by měli 
soupeřit národy než ve sportovním 
prostředí? Fair play, jasná férová pra-
vidla! V ekonomice, průmyslu a po-
dobně to již smrdí hodně politikou. 
A  dnes bohužel i  v  jinak krásném 
sportu.“

„Ester Dvorská je žákyní ZŠ při 
CMG Prostějov a  pochází z  malé 
osady Holubice u  Ptení. Neustále 
trénuje a připravuje se v oddílu, kde 
vyrostla – v OHBC Prostějov. Tré-
nuje ji Martin Klíč i já. V Prostějově 
nic lepšího není. Vzhledem k tomu, 
že jsou letní prázdniny, zůstává teď 
těžiště přípravy na mé straně. Aktu-
álně jsme ve druhé fázi, kdy ladíme 
techniku a  přecházíme do rozvoje 
rychlosti. Nedílnou součástí je sa-
mozřejmě regenerace. Minulou ne-
děli se Ester zúčastnila mezinárod-
ního utkání v maďarském Üllö, kde 
naprosto dominovala nad domácí 
soupeřkou a porazila ji pro velkou 
převahu r.s.c. ve 2. kole. Ukázalo se, 
že příprava jde správným směrem. 
Nyní se soustředíme na sparingy, 
už máme za sebou jedny středeční 
v BC Ostrava a další sobotní v Pro-
stějově, nejbližší úterý jedeme do 
BC Krnov a  domlouváme sparin-
govou konfrontaci v SK Praha. Pří-
prava je tedy v  plném proudu a  je 
velmi náročná po všech stránkách. 
Do Banja Luky odjíždíme 1. srpna, 
o  den později proběhne losování 
a  začíná samotný turnaj letošního 
Mistrovství Evropy školní mláde-
že. Bude záležet právě na šťastném 
losu, aktuálním naladění, zdravot-
ním stavu a  podobně. Málokterý 
sport je tak komplexní jako box. 
Musí se sejít hodně věcí, aby úsilí 
přineslo úspěch.“  (son)

Ester Dvorské 

Oldřicha 
Dvorského

PROSTĚJOV Největší cyklistický závod v tuzemsku má za sebou 
další veleúspěšný ročník. Stejně jako v roce minulém se i letos 
start první etapy a představení všech týmů konaly na náměstí T. 
G. Masaryka v Prostějově, kde nechyběly i hvězdy světové cyk-
listiky ze stájí World Tour, kterých se letos přihlásilo hned osm. 
Největší hvězdnou byl bezesporu dvojnásobný mistr světa Julian 
Alaphilippe, jehož si řada fanoušků pamatuje také z roku 2019, 
kdy přes všechny papírové předpoklady málem dokázal dovézt 
žlutý trikot až do Paříže. Zaplněná náměstí i cílové destinace při-
pravily závodníkům skvělou kulisu a ti se po celé čtyři dny také 
činili. Tour tak zažila velkého vítěze, radost Alaphilippa, ale i do-
jemný příběh na konci třetí etapy. 
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reportáž

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

 Vstup do premiérového ex-
traligového ročníku jste měli 
skvělý. Čím to?
„Částečně se projevil náš nováčkov-
ský elán, kdy jsme nejvyšší soutěž 
rozjeli s ohromnou chutí i nadšením. 
A částečně bych řekl, že soupeři asi 
úplně nevěděli, co od nás čekat. Ne 
že by Prostějov podceňovali, tím 
vůbec nechci snižovat naše dobré 
výkony v  úvodu sezóny. Ale přece 
jen jsme byli nováček, protivníci nás 
neměli tolik přečtené a my jsme jak 
z toho, tak ze startovní euforie dost 
těžili. Neměli jsme co ztratit, klukům 
se dařilo, proto remizovali v  Čelá-
kovicích a  dvakrát porazili Žatec, 
nejdřív doma a pak i venku. Přitom 
Čelákovice jsou dlouhodobě kvalit-
ním celkem středu extraligové tabul-
ky, zatímco na trochu oslabený Žatec 
jsme si navzdory jeho minulému 
velmi úspěšnému ročníku poměr-
ně věřili. Což se potvrdilo, šlo o náš 
výborný vstup do sezóny s pěti dost 
rychle získanými body.“

 Potom však přišla domá-
cí prohra 3:6 se Startem Praha 
z  vedení 3:0. Šlo o  první zlom 
k horšímu?

„Takhle bych to asi přímo nenazval, 
ale samozřejmě porážka ze slibně 
rozjetého zápasu mrzela, protože za 
toho stavu 3:0 jsme měli minimálně 
na remízu. Start je hodně silný, den 
předtím však získal bod v Modřicích 
a u nás do utkání nešel plně koncen-
trovaný. Čehož jsme využili, šli do 
vedení. Pak se bohužel těsně nepo-
vedlo vyhrát dva vyrovnané zápasy 
na devítkách ve třetích setech, což 
soupeře zvedlo a  nás dostalo dolů. 
Opakovaně jsme neproměnili zdán-
livě jisté vítězné balóny nebo dali 
těsný aut, nakonec na to doplatili. 
Přesto nešlo o nijak hroznou ztrátu, 
Start má prostě kvalitu.“

 Platí, že v  dalším průběhu 
jara se projevil těžší los, kdy jste 
postupně narazili na všechny nej-
větší favority?
„Ano, ze začátku jsme měli los pří-
znivější a  potom hodně těžký. Po-
kud vezmu současnou extraligu, 
tak jsou v  ní tři hlavní favorité Ča-
kovice, Modřice a Karlovy Vary, na 
které v jejich nejsilnějších sestavách 
prostě nemáme. Pozitivní je, že jsme 
od nich ani jednou nedostali kanára 
a podlehli většinou aspoň 1:6 nebo 
2:6, v  Čakovicích dokonce 3:6. 
V  těchto zápasech však za normál-
ních okolností na bodový zisk po-
mýšlet nemůžeme, problém vznikl 
spíše jinde.“

 Máte na mysli dvě prohry 
s Holicemi?

„Přesně tak. Na rovinu musím říct, 
že oba zápasy proti Holicím byl náš 
výbuch. Venku totální, když jsme 
sice na úvod porazili Kopovu dvoj-
ku a  tím pádem vedli 1:0, jenže od 
té chvíle to byla hrůza, absolutně 
špatný výkon s  většinou ztrace-
ných setů 6:10, 5:10 nebo ještě hůř. 
Doma jsme pak klíčové utkání za-
hájili strašně zakřiknutě a  mizerně, 
zlepšení nastalo až od stavu 0:4. Což 
bylo bohužel na obrat pozdě. Přitom 
i remíza 5:5 by nám hodně pomohla, 
nemluvě o vítězství. Rázem bychom 
měli o  bod nebo dva víc než právě 
Holice či Žatec a  naše vyhlídky na 
postup do play-off by byly mnohem 
lepší, než jsou teď. Dopředu jsme 
věděli, že souboje s Holicemi budou 
pro celou sezónu zásadní, přesto se 
nám je nepodařilo výsledkově zvlád-
nout. A navíc se tam objevily některé 
velmi negativní věci, ke kterým by 
docházet vůbec nemělo.“

 Co máte na mysli?
„Během domácího utkání s  Holi-
cemi se kluci začali hádat přímo na 
kurtu v  rozehraném setu, nadáva-
li si a  přeli se, což samozřejmě ve 
špatném ovlivnilo celý tým. Navíc 
nešlo o  jedinou negativní věc, byly 
tam v  průběhu sezóny i  některé 
další. Přesto nechci zdaleka jen kri-
tizovat, to vůbec. Naopak za větši-
nu zápasů hráči zaslouží pochvalu, 
když maximálně bojovali a  odvedli 
to, na co nohejbalově mají. Oni si 

před startem soutěže dost věřili, že 
určitě postoupíme do play-off a boje 
o  záchranu se nás rozhodně nebu-
dou týkat. Já jsem byl s prognózami 
opatrnější ne jako pesimista, což mi 
kluci někdy vyčítají, ale coby realista. 
Extraligové rozložení sil se nakonec 
potvrdilo přesně tak, jak jsem oče-
kával. Přičemž my jsme mohli nebo 
měli mít o několik bodů víc, ovšem 
z různých důvodů je nemáme.“

 Jaké příčiny to jsou z vašeho 
pohledu?
„V první řadě úzký kádr. Opory z mi-
nulých let Tomáš Roba i Lukáš Pírek 
a několik dalších hráčů, kteří by taky 
mohli nastupovat, za Prostějov ne-
hrají, protože za něj z různých svých 
důvodů momentálně hrát nechtějí. 
Do utkání tak chodíme se sedmi, ma-
ximálně osmi lidmi, několikrát zbylo 
pouze šest hráčů. A já si v tomto smě-
ru vyčítám, že jsem po loňské sezóně 
skončil jako trenér. Tím nechci nijak 
útočit na současného kouče Marti-
na Müllera ani mu cokoliv vyčítat, 
protože on dělá maximum, co může. 
A  není žádná záruka, že kdybych 
v roli trenéra pokračoval, tak bychom 
teď měli víc bodů. V každém případě 
mě ale úzký kádr moc trápí, i směrem 
do budoucna. Musíme s tím v rámci 
možností něco udělat.“

 Nakolik reálný je za stávající 
situace průnik do play-off?
„Abychom do vyřazovacích bojů 
postoupili, musíme ve zbývajících 

dvou utkáních základní části ještě 
zabodovat. Doma proti Modřicím 
v  to po pravdě nevěřím, neboť tam 
z  Holic zřejmě přestoupí Pavel Kop 
a  my budeme bez Martina Müllera, 
který nemůže nastoupit z pracovních 
důvodů. Možná reálnější tak bude 
uspět v posledním kole znovu doma 
s Karlovými Vary, jež k nám nemusí 
přijet v  kompletní sestavě, pokud 
už budou mít jisté druhé místo 
pro play-off. Situace je však nato-
lik vyrovnaná i  zamotaná, že ani 
případná výhra nad Vary nám účast 
ve vyřazovací fázi nemusí zajistit. 
Zároveň totiž může zabodo-
vat Žatec, případně Holice. 
Každopádně to bude na-
pínavé i  zajímavé drama 
až do úplného konce.“

 Dopadne dobře?
„To se uvidí, ale musí-
me věřit, na ma-
ximum bojovat. 
A  pokud přesto 
spadneme do 
bojů o  udržení, 
tak je potřeba 
vydřít záchranu. 
O  extraligu jsme řadu 
let usilovali, a když v ní 
teď působíme, byla by 
velká škoda hned zase 
spadnout dolů. Přes 
určité problémy si 
myslím, že stále máme 
dostatečně kvalitní 

mužstvo, abychom v nejvyšší soutě-
ži zůstali. A to rovněž díky podpoře 
našich partnerů v čele se statutárním 
městem Prostějov, Olomouckým 
krajem a především marketingovou 
agenturou TK PLUS Miroslava 
Černoška. Tito i další partneři pro-

stějovskému nohejbalu 
výrazně pomáhají, 

za což moc děku-
jeme.“

Nohejbalový doyen Richard Beneš o premiérové sezónì v extralize:
PROSTĚJOV Richard Beneš je duší prostějovského nohejbalu, k jeho ústředním tahounům 
patří už dlouhé desítky let. Loni dovedl jako trenér tým TJ Sokol I k vysněnému postupu do 
extraligy mužů ČR, načež se vzdal role kouče a přešel na pozici vedoucího družstva. A dvě 
kola před koncem základní části elitní české soutěže 2024 v době její letní přestávky jsme ho 
poprosili o odpovědi na několik otázek v souvislosti s dosavadním průběhem sezóny.

  Foto: Marek Sonnevend

„Jestli nepostoupíme do play-off, tak v důsledku
dvou výbuchů s Holicemi“

Kostelečtí v uplynulé sezóně obsadi-
li sedmé místo těsně za vyššími po-
zicemi a na převážně solidní výkony 
budou chtít navázat opětovným 
posunem do horní poloviny tabulky. 
To Prostějovští se minulým roční-
kem protrápili, jen o fous neskončili 
poslední a jejich cíl tak bude zřejmý: 
co nejvíc vylepšit až jedenáctou příč-
ku pořadí.
Složení druholigové soutěže v  jiho-
moravské grupě se téměř nezměnilo. 
Znovu v ní zůstaly i poslední Husto-

peče, naopak do první ligy postoupil 
Újezd u Brna, který nahradil Tatran 
Bohunice B coby nováček. Mezi nej-
větší favority budou pravděpodobně 
patřit celky Olomouce, Ivančic, Vel-
kého Meziříčí a Kuřimi, k nimž by se 
určitě rádi zařadilo i hákáčko.
Druholigové boje 2024/25 přitom 
odstartují o  víkendu 14. a  15. září, 
kdy Sokol II zahajuje těžkým domá-
cím zápasem proti silné Olomouci, 
zatímco TJ Sokol na úvod vyjede 
na půdu sice nepříjemných, leč hra-

telných Nových Bránic. Hned ve 
2.  kole pak přijde na řadu prestižní 
derby Kostelec – Prostějov, a to v so-
botu 21. září od 18.00 hodin.
Momentálně mají oba házenkářští 
zástupci našeho regionu mužské ka-
tegorie týmové volno, jež následuje 
po tradičně zábavnějším tréninko-
vém doběhnutí minulého ročníku 
během druhé poloviny května a ce-
lého června. Přípravu na novou se-
zónu začnou kostelečtí i prostějovští 
házenkáři jako obvykle zkraje srpna.

PROSTĚJOV Už je známo rozlosování 2. ligy v házené mužů 
2024/25. I nový ročník třetí nejvyšší tuzemské soutěže do-
spělých budou hrát ve skupině Jižní Morava dva týmy z na-
šeho okresu, a to házenkáři TJ Sokol Kostelec na Hané HK 
i Sokola II Prostějov.

Klasické derby mezi Kostelcem na Hané a Prostějovem přijde hned ve druhém kole 21. září

pro Večerník 

původní
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 Foto: Marek Sonnevend

Letní pøíprava PlaymakerùLetní pøíprava Playmakerù
vstoupí do tøetího mìsícevstoupí do tøetího mìsíce
PROSTĚJOV Pouze měsíc na oddech po se-
zóně dostala velká část florbalistů klubu FBC 
Playmakers Prostějov. A  už zase je čekaly tré-
ninky a florbalové (i neflorbalové) akce. Letní 
přípravu elévové a mladší žáci zahájili turnajem 
Pňovice Cup. V  něm se více dařilo mladším 
žákům. Následovaly už venkovní tréninky na 
umělém povrchu.
Do akce se postupně zapojili starší a  mladší žáci 
spolu s elévy, později se přidal dorost. Muži obvyk-
le mají individuální letní přípravu. „Tak je tomu i le-
tos. Přesto ale od začátku června chodí jednou na 
halu. Jednak aby příliš přes léto neutrpěla hra, záro-

veň aby se hráči potkávali a týmy byly pokud mož-
no spolu,“ uvedl jeden z trenérů Michal Sobecký.
Součástí letní přípravy je u  mládeže FBC Play-
makers Prostějov také hned několik mimotrénin-
kových akcí. Příklad? Výlet na Laser game nebo 
plánované zdolání Kosíře. „Množství akcí bohužel 
výrazně limituje počet účastníků. Řada dětí je na 
dovolených či na táborech, účast pak nebývá vyso-
ká a některým akcím hrozí, že budou rušeny,“ kon-
statoval Michal Sobecký.
Jedna akce pak vyčnívá, a sice každoroční soustře-
dění určené pro jednu nebo dvě věkové kategorie. 
Letos vyrazí žáci spolu s několika elévy do Luha-

čovic. „Je to počtvrté, co soustředění pořádáme, 
ale poprvé, co vyrážíme mimo Olomoucký kraj. 
Luhačovice jsou krásné město. A jak jsme s radostí 
při přípravách zjistili, tak i město s velmi dobrými 
podmínkami pro sport. Včetně florbalu,“ uvedl Mi-
chal Sobecký k srpnovému soustředění. Ta přede-
šlá proběhla v Lipníku nad Bečvou a v Mohelnici.
S  koncem července se letní příprava Playmakerů 
dostane do druhé poloviny. V závěru srpna pak mo-
hou hráči očekávat i přípravné zápasy nebo nějaký 
turnaj. Kolotoč soutěžních zápasů se pro Playma-
kery rozjede 15. září, kdy dorostenci vyzvou v něm-
čické hale Droždín a následně Hranice.  (sob)



V roce 2019 si na jaře hráči Klenovic 
zajistili titul přeborníka na půdě své-
ho úhlavního rivala z Pivína a po vý-
hře 2:3 mohli slavit. O pět let později 
si tento pocit znovu zopakovali. Za 
poslední dekádu se jedná už o  třetí 
mistrovské oslavy, což jasně deklaru-
je, že fotbal v Klenovicích je nyní ve 
skvělé kondici. Stejně jako před pěti 
lety, tak i  nyní se ale mužstvo roz-
hodlo, že postup o soutěž výše nepři-
jme. V novém ročníku se tak pokusí 
přidat čtvrtý zářez, pod kterým by 
bylo podepsané současné vedení. 
„Získat titul je vždy mimořádná 
událost spojená s  emocemi a  pro-
jevy obrovské radosti. Za mého 
působení od roku 2009 je to v po-
řadí už 3. získaný mistrovský titul 
a oslava každého z nich je neopako-
vatelná, krásná, ale vždy jiná. S při-
bývajícím věkem si však člověk 
váží více toho posledního, protože 
možností na obhajobu nebo poz-
dější vítězství bude spíše ubývat, 
prozradil na klubovém webu před-
seda klubu Stanislav Cetkovský, 
který je zároveň starostou obce. 
Stejně jako před pěti lety, tak i nyní 
neznamenaly mistrovské oslavy i ra-

dost z  postupu. „Možnost postupu 
do I. A  třídy jsme odmítli. Pro rea-
lizační tým by se v  podstatě vůbec 
nic nezměnilo, ale rozhodnutí jsme 
přenesli na hráče. Na jejich herním 
projevu a výkonech by záležela účast 
ve vyšší soutěži. Vůli hráčů respek-
tujeme. To však neznamená, že by-
chom se bránili dalšímu titulu, i když 
obhajoba je vždy těžká. Pokud opět 
vyhrajeme, přihlásíme v dalším sou-
těžním ročníku I. A třídu,“ prozradil 
dále předseda. 
S tím, že se toho v rámci kádru příliš 
měnit nebude, tak se dá očekávat, 
že i v další sezóně budou patřit Kle-
novice k jednomu z favoritů, záležet 
bude především na jejich výkonnos-
ti i chuti znovu zažít podobné oslavy. 
„Cíl je pro nás vždy jasný. Dosáhnout 
nejlepšího možného výsledku, aby-
chom si řekli, že jsme pro to udělali 
vše. Také chceme nadále pokračovat 
v práci s mládeží, u které vidíme ob-
rovský posun, za nějž patří dík všem 
trenérům, ale i  rodičům, kteří se 
postupně zapojují, a věřím, že i naše 
nejmenší hráče, ale taky fanoušky 
budeme fotbalem dál bavit,“ zakon-
čil Cetkovský. 
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Už třetí sezónu má za sebou v kle-
novickém dresu Raymond Owu-
su (na snímku). Ač zanedlouho 
oslaví fotbalista z  Ghany už os-
matřicáté narozeniny, tak stále 
patří mezi stabilní členy sestavy 
a k titulu i z pozice spíše defenziv-
ního hráče pomohl třemi zásahy. 
Sám byl osobně spíše pro postup 
do vyšší soutěže, ale ani to nemě-
ní nic na tom, že i v dalším roční-
ku jistě bude důležitým členem 
mužstva při cestě za obhajobou. 
Krátce po skončení sezóny s ním 
proběhl také rozhovor na webu 
klenovické kopané, který vám 
dnes přinášíme i v tištěném vydá-
ní Večerníku. 

 Jaké byly a  stále jsou pocity 
jako mistr I.B třídy?
„Vyhrát titul je cílem každého hráče 
ať už na profesionální, či amatér-
ské úrovni. Jsem nesmírně šťastný, 
že jsem mohl být součástí dalšího 
historického okamžiku klenovické 
kopané.“

 Jak jste viděl celou sezónu? 
Co se povedlo a co naopak nepo-
vedlo?
„Sezóna byla určitě lepší než ta loň-
ská. Mám pocit, že jsme mohli vyhrát 
soutěž daleko dříve než v posledním 
zápase. Měli jsme jasné zápasy, které 
bychom měli vyhrát, ale takový je fot-
bal, a právě proto ho máme tak rádi. 

A kvůli zranění některých klíčových 
hráčů nám v  závěru trochu chyběla 
síla, ale zvládli jsme to.“

 Sám jste byl docela často zra-
něný. Kde byl problém a jak to teď 
vypadá?
„Jak jsem již uvedl, zranění se tu 
a tam objeví asi v každém klubu, což 
pak ovlivní hru celého mužstva. 
Myslím, že j s e m 
viděl, kde 
jsou ak-
tuální pro-
blémy. Jako 
bojovník jsem 
byl vždy připraven 
je překonat. Teď se 
cítím lépe a  dou-
fám, že v budoucnu 
budu ještě lépe při-
praven.“

 Doma se vám 
obzvláště dařilo. 
Pomáhá hodně, že 
lidé chodí skutečně 
fandit?
„Naši fanoušci jsou úžasní, vždy nás 
přijdou podpořit. S  některými je 
opravdu legrace, když spolu komu-
nikujeme. Hrajeme pro ně, bez nich 
by to nemělo takový smysl. Všechny 
opravdu respektuji, jsme jedna velká 
rodina.“

 Od vašeho prvního startu 
v  Klenovicích uplynuly tři roky. 

Jak se zde cítíte a byla to zatím ta 
nejlepší sezóna?
„Je skvělý pocit být tady třetí sezó-
nu a  získat titul. Je to vždy ohro-
mující, když se vyhrávají poháry. 
Zároveň to motivuje mladší hráče 
v  další práci, aby i  nadále zabojo-
vali o  vítězství. Jsem tu opravdu 
šťastný.“

Foto: Josef Popelka

V  Klenovicích fotbalu vládne už 
nějaký ten pátek Vladimír Horák 
(na snímku), který kormidluje ka-
binu vstříc parádním výsledkům 
a  po pěti letech se mu povedlo 
znovu dostat tým na vrchol. Jak 
prozradil, uplynulý ročník se 
skutečně nesl v pozitivním duchu 
a mužstvo si tak užívalo po fotba-
lové stránce i mimo hřiště. Zmínil 
také, proč Klenovice odmítly po-
stup do vyšší soutěže. A momen-
tálně je už myšlenkami u  dalšího 
ročníku, který bude podle jeho 
slov určitě náročnější než ten 
uplynulý. 

 Mistrovská sezóna má asi jen 
pozitivní hodnocení? 
„Určitě. Jsme opravdu spokojení, 
protože o  titulu nás před sezónou 
ani nenapadlo mluvit. Situace se ale 
vyvinula tak, že nám vyšel skvěle 
podzim. Na jaro jsme tím pádem 
měli o motivaci postaráno. No a na-
konec se nám to povedlo, i když mu-
sím uznat, že jarní část nebyla z naší 
strany tak vydařená, ale síla mužstva 
se projevila v tom, že jsme to chtěli 
uhrát a dokázali jsme to zlomit bo-
jovností. Myslím si, že tak vyrovna-
ný ročník, v němž by čtyři mužstva 
bojovala o prvenství do posledního 
kola, tu ještě nebyl. Jsme pochopitel-
ně rádi, že jsme to zvládli.“

 Zmínil jste už čtyři mužstva 
na čele. Kalkulovali jste o tom del-
ší dobu, nebo jste šli spíše zápas 
od zápasu?
„Hned ve druhém zápase na jaře 
jsme ztratili v  Hustopečích a  pak 
přišla série tří remíz na domácí půdě, 
kde se jednalo o  Mostkovice, Ústí 
a Dub, tak jsme už nějak kalkulovali, 
že to nebude jednoduché a mysleli 
jsme i na vzájemné zápasy. Počítali 
jsme, že bodově asi první ne-

budeme a může nám pomoct tento 
faktor. Takže sice jsme se soustředili 
na každý bod, ale i tohle pochopitel-
ně bylo tématem.“

 Co podle vás rozhodlo, že po 
pěti letech máte opět titul? Před-
chozí sezóny znamenaly spíše 
střed tabulky.
„Na hráčích byla vidět obrovská 
chuť. Zásadní pro nás byla podzimní 
část, která nám vyšla skvěle po her-
ní i výsledkové stránce. Kluci se tak 
celou zimní přípravu motivovali tím, 
že letos musí soutěž znovu vyhrát, 
a  právě tito klíčoví lídři kabiny to 
táhli. Mladí se samozřejmě rádi při-
dali, protože i oni chtěli zažít oslavy, 
které předtím neměli.“

 Jaké byly v Klenovicích osla-
vy?
„Velké, to nebudu zastírat. Někteří 
včetně mě slavili jen ten večer, který 
se nám vydařil, ale jistá skupina, kte-
rou radši nebudu jmenovat, slavila 
i dalších pár dnů.   Je to však roz-
lučka se sezónou, jakou nezažíváte 
každým rokem. A já jsem velmi rád, 
že jsem si to mohl s  touto partou 
zase vychutnat. Každý, kdo nějakou 
soutěž vyhrál, tak ví, o čem mluvím.“

 Postup se nakonec nekonal. 
Proč?
„Jeden z  důvodů je ten, že nemá-
me mládežnickou základnu ještě 
v  takovém stavu, abychom mohli 
doplňovat. V dnešní době si nakou-
pit hráče už taky není jednoduché. 
Někteří kluci nám slíbili, že přijdou, 
ale nepřišli. Druhou skutečností je 
věk. Většina lídrů má kolem pětatři-
ceti let. Další věcí jsou pracovní po-
vinnosti, dva kluci nám vypadnou 
na celý podzim. Jedním z  dalších 
důvodů byl i fakt, že nám ke konci 
ročníku vypadl Rozehnal a  Lako-
mý. Nechci se nikoho dotknout, 
ale když jsme přišli o  střed zálohy, 
tak to bylo hodně znát. Najednou 
jsme byli průměrným mužstvem 
I.B třídy.“

 Rozhodnutí padlo za zavřený-
mi dveřmi, nebo bylo hromadné?
„Po konci ročníku došlo na anketu, 
z  níž vyplynulo, že nahoru nechce-
me. Kdybych sám věděl, že ti kluci 
by i po nevydařené sezóně, která by 
mohla nastat, byli dál tak připravení 
jako teď, tak bych problém neměl, 
ale takto to člověk nevěděl.“

Chystáte do nového ročníku 
nějaké změny?
„Nikdo k  nám nepřijde a  pevně 
věřím, že nikdo neodejde. V první 
řadě musíme celkově upravit myš-
lení v hlavách, protože tak, jak jsme 
soupeře nyní poráželi, tak to nyní 

přijít nemusí. Ono se určitě i pro-
jeví, že se skupina z jedné třetiny 
obměnila. Bude to zase i  nový 

impuls a  oživení celé soutěže. 
Doufám, že se budeme schá-

zet v  hojném počtu, bu-
deme nohama na zemi 

a  budeme odvádět 
výkony, které nám 
sluší.“

TJ Sokol Klenovice – sezóna 2023/2024

Jakub Polák 26 1 2 0 2408

Radek Bridzik 24 1 1 0 1802
Vladan Carapic 4 0 0 0 70
Martin César 13 2 5 0 1207
Radek Cetkovský 6 0 0 0 80
Tomáš Grepl 22 0 3 0 1656
Michal Nehera 23 0 2 0 1537
Martin Neoral 9 3 2 0 831
Raymond Owusu 17 3 7 0 1251
Josef Popelka 18 1 2 0 891

Tomáš Lakomý 9 0 2 1 835
Martin Pytela 4 3 0 0 306
Tomáš Rozehnal 23 4 6 0 2051
Martin Spálovský 25 6 13 0 1956
Jakub Vacek 9 0 0 0 194
Lukáš Zapletal 24 2 6 0 1900

Martin Hirsch 24 23 3 0 2193
Lukáš Chlud 21 1 0 0 711
Marek Liška 1 0 1 0 24
Adam Prášil 7 0 3 1 436
Jan Všianský 18 9 1 0 1397

2018/2019 1. místo 
 55 bodů

2019/2020 12. místo
15 bodů*

2020/2021 5. místo
15 bodů*

2021/2022 8. místo
37 bodů

2022/2023 7. místo
39 bodů 

2023/2024 1. místo
55 bodů 

* sezóny se nedohrály

Foto: Josef Popelka


